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وزیر آموزش و پرورش:

شهریه اضافه در مدارس را به خانواده ها باز می گردانیم
صفحه2

سخنگوی دولت:
تورم قابل کتمان نیست

سخنگوی دولت گفت: جامعه مدنی و خیریه ها 
در کنار دولت برای کاهش مشــکلات خانواده 
جــان باختگان معــدن طبس قرار داشــتند. 
موضوع مسکن آنان با همت وزیر راه حل شد 
و یک واحد مسکونی به خانواده جان باختگان 

معدن طبس اهدا می شود ...

رئیس جمهور:
توصیه های لازم را از رهبری 

دریافت کردیم 
رئیس جمهوری در بیان جزئیات دیدار هفتگی 
خود با مقــام معظم رهبری گفــت: افزایش 
پشتیبانی دولت از مردم به ویژه اقشار کم درآمد 
 در حوزه های »سلامت« و »آموزش و پرورش«

و همچنین در بخش کالاهای اساسی ... 22

رئیس مجلس شورای اسلامی: 
رژیم صهیونیستی، ترور دسته 
جمعی غیرنظامیان را دنبال 

می کند
رئیــس مجلس شــورای اســلامی  با تأکید بر 
اینکه رژیم صهیونیســتی ترور دسته جمعی 
غیرنظامیان و ترور دولتــی را دنبال می کند، 

گفت: علی رغم همه آسیب هایی که ... 2

هفته ای در حاشیه

در روز پایانی هفته ســلامت روان با شــعار اولویت امروز، 
ســلامت روان در محیط کار قرار داریم. با توجه به زندگی 
شهرنشــینی و وجود مشکلات و مســائل مختلف، امروزه 
موضوع سلامت روان اهمیت زیادی دارد به طوری که یک 
روز جهانی به همین مســئله و یک هفته نیز در کشــور ما 
به این موضوع اختصاص یافته اســت. موضوع سلامت روان 
گروه هــای زیادی را در بر می گیرد و توجه به نیازهای آنان 
می تواند به بهبود عملکرد و فعالیت هایشــان منجر شــود. 
ســلامت روان جزو ارکان مهم سلامتی و بهداشت جوامع 
محسوب می شــود و نباید نسبت به آن بی توجه بود که در 

این صورت، آثار ناخوشایندی را به بار می آورد.
اوضاع کســب و کار در کشــور مدت ها اســت که مناسب 
نیســت، این روزها اینگونه باب شــده است که کارفرمایان 
می گویند: چیزی که فراوان است، بیکار متقاضی کار و برای 
همین دهان کارگران و کارمندان محتاج کار دوخته شــده 
اســت و به حقوق قانونی خود اعتراضی نمی کنند چرا که 
ممکن اســت اخراج شوند و این شغل با حقوق اندک را هم 

از دست بدهند.
امنیت شغلی خواســته و نیاز اصلی جامعه کارگران است، 
متأســفانه نبود حمایت جدی در قانون کار، از سوی دولت 
و فقدان نهادهای مردمی حامی کارگران ســبب شــده که 
بســیاری از کارفرمایان به خود اجازه بدهند بدون قرارداد 

و بیمه از نیروی کارگران بهره بگیرند.
دریافت ســفته و انعقاد قراردادهای سفید امضا نیز توسط 
برخــی کارفرمایان، به مثابه چماقــی برای تهدید کارگران 
استفاده می کنند و با فشــار روانی که برای کارگران ایجاد 

می کنند، سبب افت کیفیت کار و اخراج آنها می شوند.
عــدم رضایت کارگــر از درآمد شــغل، دوری از خانواده و 
مشــکلات خانوادگی از عوامل بروز مشکلات روحی روانی 
است  محققان اجتماعی توصیه می کنندکه برای جلوگیری 
از عوارض ناشــی از مصائب کار، بایــد کارفرما در کنار کار، 
ورزش و ســرگرمی  و تفریــح را در برنامــه کاری کارگران 
اضافه کند تا کمتر دچار اســترس و مشکلات روحی شوند. 
و کارگران نیز به هنگام کار توجه داشــته باشند که صحت 
و ســلامت بر کار اولویت دارد، پس تــا می توانند در حفظ 
ســلامت خود دقت کنند زیرا کار زیاد موجب بروز حوادث 

خطرناک و غیرقابل جبران خواهد شد.

ایرنا- معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان این که مســعود پزشــکیان 
وی را بــه عنوان مســئول اداره امــور گزینش کشــور انتخاب کرده 
 اســت، گفت: بایــد در امر گزینــش نگرش ســلیقه ای و غیرحرفه ای 
کنار گذاشته شود. محمدجعفر قائم پناه در نخستین نشست خبری خود 
گفت: روزانــه بیش از ۵۰۰ پیامک از اقشــار مختلف جامعه برای من 
ارســال می شود این پیام ها از اقشــار مختلف است که چرا کد ۱۹ یا ۵ 
)موارد گزینشــی( شامل حال ما شــده است. برای من سخت است که 
نمی توانم به تــک تک آنان جواب بدهم. وی افــزود: همه جوانان این 
مملکت هســتند که ســال ها کار کرده اند اما هم اکنون در گزینش رد 
شــده اند، رئیس جمهور نیز مسئولیت گزینش را به بنده داده اند و برای 
من سخت است که نمی توانم پاسخگوی مردم باشم و رضایت جوانان را 
جلب کنم. قائم پناه بیان کرد: از این فرصت اســتفاده می کنم و دیدگاه 

رئیس جمهور را درباره این مساله با شما مطرح می کنم.
وی بــا بیان اینکــه در ۱۵ دی ۱۳۶۱ امام خمینــی)ره( پیامی  درباره 
گزینــش صــادر کردند کــه بعدها بــه تصویب در مجلس شــورای 
 اســلامی  منجر شــد گفت: امام راحل به گزینش های آن زمان انتقاد 
زیادی داشــتند. قائم پنــاه تصریح کرد: امــام )ره( در بخش مهمی  از 
فرمایشات خود درباره گزینش می گویند: افرادی که در گزینش هستند 
باید به مســائل روز آشنایی کامل داشته باشــند و دوم اینکه سؤالات 
شــرعی در چارچوبی که مردم عادی باید بدانند باشد. لذا رهنمودهای 
حضرت امام )ره( در این مورد بســیار مهم است و باید سرلوحه کار ما 
قرار گیرد. معاون اجرایی رئیس جمهور بیان کرد: در سیاست های ابلاغی 
مقام معظم رهبری نیز اشاره ای وجود دارد، در بند کلی بهبود معیارها 

و روزآمدی گزینش منابع انسانی به منظور جذب نیروی انسانی توانمند 
متعهد و شایسته و پرهیز از تنگ نظری و سلیقه ای و غیر حرفه ای تأکید 
شده است. سرپرست نهاد ریاست جمهوری افزود: وقتی که رهبر معظم 
انقلاب درباره پرهیز از تنگ نظری صحبت می کنند حتماً اتفاقی افتاده 
اســت، اگر صحبت از روزآمدی می شــود حتماً اتفاقی به دور از شرایط 
اقتصادی و سیاســی و اجتماعی و به دور از فرهنگ روزمره اتفاق افتاده 
است. وی ادامه داد: در ســال ۱۴۰۳ برای آزمون آموزگاری ۶۳۶ هزار 
نفر شــرکت کردند و ظرفیت 2۸ هزار نفر بوده است و دو برابر ظرفیت 

کسانی که لازم بوده، معرفی شدند.
قائم پناه خاطرنشان کرد: در مرحله اول 2۱ هزار نفر پذیرفته می شوند 
و ۴۴ هزار و ۳۴۰ نفر رد می شــوند؛ این عدد قابل توجه است. از سوی 
دیگر ۶۰ درصد پذیرفته شــدگان مربوط به مصاحبه است و ۴۰ درصد 
نمره علمی قبول است در حالی که باید نمره علمی  مورد توجه باشد چرا 

که در گزینش مصاحبه نگرش سلیقه ای و حرفه ای مخالف سیاست های 
کلی مورد نظر مقام رهبر انقلاب اســت. معــاون اجرایی رئیس جمهور 
ادامه داد: در آزمون دبیری ۳۸۱ هزار نفر در سال ۱۴۰۳ شرکت کردند 
و ظرفیت، 2۸ هزار نفر بوده اســت که ۴۸ هزار نفر معرفی شــدند و از 
این میان ۴۴۰۰ نفر کــد ۱۹ گرفته اند، ۱۶ هزار و ۳۰۰ نفر از ظرفیت 
2۸ هزار نفر پُر شــده اســت. وی با بیان اینکه علی رغم بیکاری از یک 
سو و جوانان تحصیلکرده از سوی دیگر گفت: اما کلاس های بدون معلم 
از ســوی دیگر اشکال بزرگی ایجاد کرده است. یعنی مجوز قانونی برای 
جــذب معلم وجود دارد، ولی کلاس بدون معلم داریم؛ اما به خاطر این 
ســخت گیری ها از ظرفیت قانونی آموزش و پرورش برای جذب ۵ هزار 
نفر استفاده نشده است. در مورد دبیری هم همینطور است از ظرفیت ۸ 
هزار نفر برای جذب جوانان استفاده نکرده ایم. مسئول اداره امور گزینش 
کشــور تأکید کرد: باید نگاه ویژه به کسانی داشته باشیم که باور دینی 
غیر از اکثریت جامعه دارند به ویژه برادران عزیز اهل سنت و اهل حق؛ 

آنها باید بر اساس باورهای دینی خودشان مورد گزینش قرار بگیرند.
در آینده ای نه چندان دور گزینش روزآمد خواهد شد 

وی بیان کرد: ان شــاءا...در آینده نه چندان دور گزینش روزآمد خواهد 
شــد و سلیقه های شخصی را از آن دور خواهیم کرد. قائم پناه گفت: از 
هسته های گزینش تقاضا دارم نگاه مثبت تری به جذب جوانان این مرز 
و بوم داشــته باشند و از هر گونه سلیقه شخصی دور کنند. شرح صدر 
داشته باشند، نگاه برای جذب بیشتر از دفع باشد. به خصوص که رهبر 
انقلاب می گویند نیروهــای توانمند در آموزش و پرورش باید نیروهای 

باهوش تر و تواناتر و عالم تر جذب شوند.

معاون اجرایی رئیس جمهور:

در آینده ای نه چندان دور گزینش روزآمد خواهد شد 
سازمان حمایت آزادسازی قیمت 

لبنیات را تکذیب کرد
تسنیم- با عنایت به اخبار منتشره به نقل از دبیر انجمن 
صنایع لبنی ایران مبنی بر لغو قیمت گذاری چهار محصول 
لبنی بر اساس مصوبه ســتاد تنظیم بازار و مجوز سازمان 
حمایت مصرف کننــدگان و تولید کنندگان و افزایش ۳۰ 
درصدی محصولات لبنی، طی اطلاع واصله از مســئولین 
تنظیم بازار و سازمان حمایت، هیچ گونه مصوبه و مجوزی از 
مراجع فوق یا سایر دستگاه های ذی مدخل، در این خصوص 

صادر نشده است و اخبار فوق مورد تأیید نمی باشد.
 

پروازهای ایران ایر به مقاصد اروپایی 
باطل شد

 

ایرنا- سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشــوری از ابطال  
پروازهای شــرکت  هواپیمایی جمهوری اســلامی ایران به 
مقاصد اروپایی خبــر داد. جعفر یازرلو، اظهــار کرد: پیرو 
تحریم ناقض مقررات و معاهدات بین المللی هوانوردی هما، 
ماهان و ســاها توسط شــورای وزرای امور خارجه اتحادیه 
اروپا در روز دوشــنبه شرکت هواپیمایی ایران ایر پروازهای 
مقاصد اروپایی خود را به دلیل اجتناب از تبعات ناشــی از 
عدم صدور اجازه فرود در فرودگاه های کشورهای اروپایی و 
همچنین جلوگیری از سرگردانی مسافران در فرودگاه های 
داخل و خارج از کشور، ابطال کرد. وی افزود: در حال حاضر، 
اقدامات و پیگیری های لازم به منظور فراهم شدن انجام سفر 
مسافران مقاصد اروپایی تحت شرایط تحریمی  ایجاد شده از 

طریق دستگاه  ذی ربط در دست اقدام است.

ایران رتبه اول دنیا در استفاده از پول 
الکترونیک شد

مهر- قائم مقام وزیر صمت گفت: ایران رتبه اول استفاده 
از پــول الکترونیک در دنیــا را دارد و تقریباً پول نقد از 

گردش مالی مردم در تبادلات خود حذف شده است.
محمدصــادق مفتــح، قائم مقــام وزیر صمــت در امور 
بازرگانی در آئین پاسداشــت روز ملی تجارت الکترونیک 
گفت: ایران رتبه اول اســتفاده از پول الکترونیک در دنیا 
را دارد و تقریباً پول نقد از گردش مالی مردم در تبادلات 

خود حذف شده است.
وی افزود: بســیاری از مجوزها نیز به صورت الکترونیک 
شده است و مردم می توانند به طور مثال کارت بازرگانی 

خود را شبانه دریافت کنند.
قائم مقــام وزیر صمت در امور بازرگانــی ادامه داد: من 
به شــدت اعتقاد به فعالیت در تجــارت الکترونیک دارم 
و دولــت چهاردهم و در مجموع همه دولت ها عزم جدی 
برای فعالیت اقتصاد کشور در بستر الکترونیک داشته اند 

زیرا این بخش در کشور جای توسعه دارد.

وزارت بهداشت مصمم به اجرای 
پزشکی خانواده در کشور است

صداوسیما- مشاور معــاون بهداشــت وزارت بهداشت 
در برنامه های بهداشــتی و امور بین الملل بر تصمیم این 
وزارتخانه برای اجرای پزشــکی خانواده در سراسر کشور 

تأکید کرد.
محمد آســایی برنامه پزشکی خانواده و نظام ارجاع را از 
ملزومات نظام سلامت دانست و گفت: با حضور پزشکیان 
رئیس جمهوری، با مدیریت ظفرقندی در وزارت بهداشت 
و با اراده معاون بهداشــت وزارت بهداشت برنامه پزشکی 
خانواده اجرایی می شود. مشــاور معاون بهداشت وزارت 
بهداشــت در برنامه های بهداشتی و امور بین الملل گفت: 
در برنامه عملیاتی معاونت بهداشت وزارت بهداشت برای 
اجرای پزشــکی خانواده، هر ســه هزار ایرانی دارای یک 
گروه متشکل از یک پزشک و دو مراقب سلامت می شوند 

که یکی از این مراقبان سلامت حتماً باید ماما باشند.
محمد آسایی افزود: برنامه نظام ارجاع و پزشکی خانواده 
با رویکرد و در راســتای تقویت نظام شــبکه بهداشت و 
درمان کشــور اجرا می شــود و اگر نیروی انسانی، منابع 
انســانی و داده های لازم را در اختیار نداشته باشیم، این 
برنامه ها قابلیت اجرا ندارند بنابراین نظام شبکه بهداشت 
و درمان که یکی از موفق ترین برنامه های اجرا شــده در 

دوران بعد از انقلاب است، تقویت خواهد شد. 
مشــاور معاون وزیر بهداشت با اشــاره به اجرای برنامه 
پزشــکی خانواده در روســتا ها از ســال های گذشــته، 
ابرازامیدواری کرد: با تعامل با معاونت درمان، نظام ارجاع 
از سطح یک به سطوح بعدی یعنی مراکز بهداشتی ویژه 

و بیمارستان ها اجرا شود. 
مشاور معاون بهداشــت وزارت بهداشت درباره چگونگی 
اجرای برنامه پزشــکی خانواده گفت: در مرحله اول این 
برنامه در ۱۰ اســتان با بالاترین پوشــش بیمه خدمات 
سلامت آغاز شــود و در مرحله دوم، استان های مرزی و 
محروم شامل ۱2 استان کشور و در مرحله سوم نیز سایر 

استان ها تحت پوشش این برنامه قرار می گیرند.

ایرنا- نایب رئیس کمیســیون آمــوزش، تحقیقات و فناوری 
مجلس شورای اســلامی  خواســتار بازنگری در مصوبه اخیر 
شــورای عالی انقــلاب فرهنگی مبنی بر ممنوعیت شــرکت 
پذیرفته شدگان کنکور ۱۴۰۳ در آزمون سراسری ۱۴۰۴شد.

فرشاد ابراهیم پور در جمع خبرنگاران با انتقاد از مصوبه اخیر 
شــورای عالی انقلاب فرهنگی در رابطه با ممنوعیت شرکت 
پذیرفته شــدگان کنکور ۱۴۰۳ در آزمون سراســری ۱۴۰۴، 
گفت: هدف اعلام شده این مصوبه، فراهم کردن فرصت بیشتر 
برای داوطلبانی اســت کــه تاکنون موفق ورود به دانشــگاه 
نشده اند اما به نظر می رســد چنین تصمیم گیری هایی بدون 
بررســی جامع و همه جانبه اتخاذ شــده و تبعات منفی آن بر 

عدالت آموزشی و اعتماد عمومی  قابل چشم پوشی نیست.
وی با بیان اینکه مصوبه مذکور مربوط به نشست ۹۰۴ شورای 
عالی انقلاب فرهنگی در تاریخ 2۰ شــهریور سال جاری است 
ادامه داد: این مصوبه باعث شده تا پذیرفته شدگان رشته های 
پزشکی، دندانپزشکی، داروسازی و دامپزشکی را از شرکت در 

کنکور سال بعد منع شوند.
نائب رییس کمیســیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شورای اسلامی  تأکید کرد: حتی اگر این افراد در رشته قبولی 
خــود ثبت نام نکرده باشــند؛ این تصمیــم در عمل به ایجاد 
محدودیت هــای جدی بــرای داوطلبان و نقــض حقوق آنان 

منجر شده است.
وی افزود: این مصوبه به طور مســتقیم با اصول بنیادین قانون 
اساسی، به ویژه اصل ۳۰ که دولت را موظف به تأمین آموزش 

رایگان برای همگان می دانــد، مغایرت دارد؛ حق تحصیل به 
عنوان یکی از حقوق اساســی شــهروندان در نظام جمهوری 
اســلامی ایران تعریف شده اســت و هیچ تصمیمی نباید این 
حــق را محدود کند. به گفته ابراهیم پور، عدم اطلاع رســانی 
مناسب و عدم پیش بینی این محدودیت ها در برنامه ریزی های 
تحصیلی داوطلبان، از جمله مشکلات جدی این تصمیم است 

که آن را از منظر حقوقی و اجرایی آسیب پذیر می کند.

ســلب اعتماد عمومی از تبعات منفی مصوبه جدید شورای 
عالی انقلاب فرهنگی است

این نماینده مردم در مجلس شــورای اسلامی، اظهار داشت: 
هدف اعلام  شده این مصوبه، فراهم کردن فرصت بیشتر برای 
داوطلبانی اســت که تاکنون موفق ورود به دانشگاه نشده اند 
اما به نظر می رســد چنین تصمیم گیری هایی بدون بررســی 
جامع و همه جانبه اتخاذ شــده و تبعــات منفی آن بر عدالت 
آموزشــی و اعتماد عمومی قابل چشم پوشی نیست. لازم است 
که تصمیمات در چنین موضوعات حساســی با بهره گیری از 
داده های علمی و مشــاوره با نخبگان آموزشی اتخاذ شوند، نه 
اینکه صرفاً بر مبنای محدودسازی در رقابت باشد. ابراهیم پور 
با تأکید بر اینکه تصمیمات این چنینی باید همواره در چارچوب 
اصول شــفافیت و اطلاع رسانی جامع باشــد، خاطرنشان کرد: 
اجرای این مصوبه، بدون اطلاع رســانی قبلی و شــفافیت لازم، 
باعث بی اعتمادی به نهادهای مرتبط و ایجاد ســردرگمی میان 
داوطلبان شــده اســت. وی یادآورشد: بســیاری از داوطلبان 

براساس رویه های قبلی برنامه ریزی کرده اند و اکنون با موانع 
جدیدی روبرو می شــوند که از نظر اجرایی غیرمنطقی است؛ 
این امر نقض اصل اعتماد عمومی  به دستگاه های اجرایی است 

که می تواند تبعات منفی بلندمدتی به دنبال داشته باشد.
وی افزود: کمیســیون آموزش، تحقیقــات و فناوری مجلس 
شورای اسلامی  طی روزهای آتی با مسئولان سازمان سنجش 
و شــورای عالی انقلاب فرهنگی نشســت هایی برگزار خواهد 
کرد تا ابعاد حقوقی و آموزشــی این مصوبه به طور دقیق مورد 

بررسی قرار گیرد.
نائب رییس کمیســیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شــورای اســلامی  تأکید کرد: هدف از این نشست ها بررسی 
امــکان بازنگری در این مصوبه با توجــه به معیارهای عدالت 
آموزشی و حق دسترسی به تحصیلات عالی است. این مصوبه 
باید با نگاه به منافع کلان کشور و حق تحصیل برابر برای همه 

داوطلبان مورد بازنگری قرار گیرد.
نائب رییس کمیســیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شــورای اســلامی  در ادامــه تصریح کــرد: تصمیمات کلان 
آموزشــی، به ویژه در حوزه هایی که مســتقیماً با سرنوشــت 
داوطلبان و حقوق آنان در ارتباط است، باید با رعایت عدالت، 
شــفافیت و پیش بینی های حقوقی لازم اتخاذ شــود. انتظار 
می رود که با ورود کمیســیون آموزش به این مسئله و تعامل 
با شورای عالی انقلاب فرهنگی و سازمان سنجش، این مصوبه 
مــورد بازنگری قرار گیــرد و راهکارهایی منطبــق بر قوانین 

اساسی کشور و منافع ملی تدوین شود.

مصوبه ممنوعیت حضور قبولی های کنکور ۱۴۰۳ در آزمون سراسری ۱۴۰۴ نیاز به بازنگری دارد
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استاندار فارس در اولین روز کاری تصریح کرد:

ضرورت توزیع 
عادلانه امکانات

حســینعلی امیری در اولین روز کاری خود با مدیران 
کل فرهنگی، اجتماعی، آموزشی فارس دیدار کرد.

حســینعلی امیری در دیدار با مدیران کل و رؤســای 
دســتگاه های اجتماعی، فرهنگی، حمایتی، ورزشــی، 
هنری و آموزشــی فارس، از لطف و محبت این جامعه 
نسبت به انتصاب خود برای سکانداری مدیریت استان 

فارس تشکر و قدردانی کرد و گفت: رکن هرجامعه ای 
نظام تعلیم و تربیت اســت پــس وجود هرگونه ضعف 
و کوتاهــی در این حوزه به ویــژه آموزش و پرورش به 
هیچ وجه پذیرفتنی نیست. اســتاندار فارس در ادامه 
افزود: خدمت رســانی به خانواده های شهدا، جانبازان، 

صفحه 7ایثارگران و مدافعان امنیت نظام...

از تعداد 500 پروژه 

نیمه تمام تا نیازمندی اماکن 

ورزشی فرسوده به5 همت
صفحه۳

صفحه3

تاکسی های فرسوده از رده خارج می شوند
 معاون شهردار شیراز خبر داد:

اضافه شدن ۱000 دستگاه تاکسی جدید به ناوگان حمل ونقل شیراز



چهارشنبه 1403/07/25 سیاسی2 سال سی و یکم  شماره 6400

 

 

رئیس جمهور:

توصیه های لازم را از رهبری دریافت کردیم 
 ایسنا- رئیس جمهوری در بیان جزئیات دیدار 
هفتگی خود با مقام معظم رهبری گفت: افزایش 
پشتیبانی دولت از مردم به ویژه اقشار کم درآمد 
 در حوزه های »سلامت« و »آموزش و پرورش«
و همچنیــن در بخــش کالاهــای اساســی از 

اولویت های دولت در بودجه سال آینده است.
 مســعود پزشــکیان بعد از دیدار با رهبر معظم 
انقلاب اســلامی اظهار کرد: آنچه امروز خدمت 
رهبــری مطــرح کردیــم، تدویــن بودجــه و 
آماده سازی آن برای تحویل به مجلس در زمان 
مشخص شده اســت. هیئت وزیران صبح، ظهر 
و حتی شــب هم درباره بودجه جلســه برگزار 

می کنند.
وی افزود: نکات و توصیه هایی که لازم بود را هم 
در ایــن زمینه از رهبری انقلاب دریافت کردیم. 
بیشــترین موضوعات مطرح شــده در جلســه 
امروز مربوط به مشــکلات اقتصادی، تحریم ها و 
فشــارهایی بود که وجود دارد و پیدا کردن راه 

برون رفت از آنها بود.
رئیس جمهــوری ادامــه داد: موضوعــی که از 
اولویت های دولت اســت و رهبــری انقلاب هم 

تأییــد کردند و راهنمایی هــای لازم را نیز ارائه 
دادند و در این جلســه مورد تأکید قرار گرفت، 

ارتباط با همســایگان و گسترش روابط از جمله 
در بخش راه های ترانزیتی، شبکه گازی، شبکه 
ریلی و افزایش تجارت بــرق و امثال آن با این 
کشــورها بود. پزشــکیان تأکید کرد: همچنین 
گسترش همکاری ها با چین، روسیه، آذربایجان، 
ارمنســتان، ترکیه، ترکمنســتان، پاکســتان و 
افغانستان و کشــورهایی که تمایل به همکاری 
راهبردی بــا جمهوری اســلامی ایران دارند از 

مسائلی است که مدنظر دولت قرار دارد.
رئیس جمهوری گفت: دولت برنامه های خوبی را 
برای گسترش روابط با همسایگان و کشورهای 
دیگر طراحی کرده است و رهبری انقلاب تأکید 
داشــتند این برنامه ها هرچه سریعتر عملیاتی و 
اجرایی شــوند. اگر این توافق ها اجرایی شــوند 
بخش زیادی از فشار تحریم ها که بر دوش مردم 

است، کاسته خواهد شد.
وی افزود: همکاری های ما فقط به چند کشــور 
همسایه و برخی کشورهای دیگر منحصر نیست 
و ما مشغول گفت وگو با کشورهای مختلف دنیا 

براســاس ســه اصل عزت، حکمت و مصلحت 
هســتیم. تصور من این اســت کــه درصورت 
اجرایــی شــدن توافق ها و پیمان هــا، قدم های 

بزرگی برداشته خواهد شد.
رئیس جمهوری همچنیــن درباره لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۴ و جهت گیری هــای آن گفــت: 
مهمترین اولویت دولت در بودجه ســال آینده 
بــالا بردن قدرت خرید مــردم از طریق کاهش 
مالیات های اقشــار کم درآمد است. قبل از این 
کسی که ۱۲ میلیون به بالا حقوق می گرفت باید 
 مالیات می داد اما در بودجه جدید از ۲۴ میلیون

به بالا باید مالیات بدهند.
پزشکیان یادآور شــد: افزایش پشتیبانی دولت 
از مردم به ویژه اقشــار کم درآمــد در حوزه های 
»ســلامت« و »آموزش و پرورش« و همچنین 
در بخش کالاهای اساســی از اولویت های دیگر 
دولت در بودجه سال آینده است که تا جایی که 
ممکن اســت کسانی که از اقشار میانه به پایین 

هستند با مشکل مواجه نشوند.

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:
 شهادت فرماندهان مقاومت 
حزب ا... را قدرتمندتر کرد

  

فارس- مراسم تشییع پیکر شهید نیلفروشان در تهران با حضور مردم 
و همرزمان آن شهید برگزار شد. 

علی محمد نائینی، ســخنگوی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی گفت: 
روشن است که جنایت های رژیم صهیونیســتی در به شهادت رساندن 
زنان، کودکان و خبرنگاران و هدف قرار دادن بیمارســتان و انبارهای 
دارویی به شــدت محکوم و این جنایــات و تغییر صحنه های جنگ به 
نفع رژیم صهیونی نخواهد بود. وی افزود: چنانچه شــاهد بودیم بعد از 
شــهادت شهید نصرا... و شهید نیلفروشان و فرماندهان مقاومت، جبهه 
لبنان و حزب ا... قدرتمندتر شد و عملیات هایی را انجام داد که بی سابقه 

بوده است.

جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:
 اراده کنیم تمام صهیونیست ها را از بین می بریم

فــدوی،  علی    تســنیم- 
سپاه  کل  فرمانده  جانشــین 
اســلامی     انقلاب  پاســداران 
مقاومت  جبهه  داشت:  اظهار 
بــه آنچه کــه خداوند متعال 
فرموده اســت، ایمــان و باور 

قلبی دارد.
فــدوی ادامــه داد: در آیات 
قرآن به صراحت گفته شــده 
کــه هیچ گاه حزب شــیطان 
پیروز نیست و همیشه حزب 
بنابراین  است؛  پیروز  خداوند 

رزمندگان اســلام و جبهه مقاومت که به آیات الهی باور دارند، همیشه 
پیروز میدان هستند.

جانشین فرمانده کل ســپاه تأکید کرد: خبیثان عالم از جمله آمریکا، 
صهیونیســت ها و دست نشــانده های آنها در عرصه نبرد با جبهه حق 

حضور دارند، ولی نمی توانند پیروز شوند.
وی با بیان اینکه اصلی ترین مشــخصه یک مســلمان، شیعه، رزمنده 
مقاومت، پاسدار و بسیجی »ایمان به وعده الهی« است، افزود: شهادت 

آرزوی رزمندگان است.
کســانی که ۴۰ ســال در این راه قدم برداشتند، شــهادت اصلی ترین 
آرزوی آنهاســت و آنهایی که باقی می مانند، شهادت را نقطه پیروزی 
خود می دانند؛ به همین جهت زمانی که سید حسن نصرا... و فرماندهان 
به شهادت رسیدند، خبیثان احمق عالم تصور کردند که حزب ا... تمام 
شده است؛ اما امروز می بینند که حزب ا... قوی تر از گذشته عملیات های 
مؤثرتری انجام می دهد و ضربات جبران ناپذیری به صهیونیست ها وارد 

می کند.
ســردار فدوی همچنیــن در واکنش بــه تهدیدات دشــمنان اظهار 
داشــت: تهدیدات خبیثان عالم از ابتدای انقلاب شکوهمند اسلامی تا 
 به امــروز بوده و آنها همواره برای به شکســت کشــاندن این انقلاب 

تلاش کرده اند.
جانشین فرمانده کل سپاه با بیان اینکه میدان و دیپلماسی هماهنگ تر 
و مســتحکم تر شده اند، عنوان کرد: انقلاب اســلامی هر سال قوی تر و 

دشمنان ضعیف تر شده اند.
دریادار فدوی با تأکید بر اینکه پیروزی از آنِ حزب خدا و شکســت از 
آنِ حزب شیطان اســت، خاطرنشان کرد: امروز جبهه مقاومت در کل 
منطقه توســعه پیدا کرده اســت و عراق، ســوریه، فلسطین و یمن به 

عنوان ید واحده عمل می کنند و با سرعت در حال پیشروی هستند.
وی تصریح کرد: ســرزمین های اشــغالی از لحاظ جغرافیایی به اندازه 
یکی از استانهای کوچک ایران است و اگر ما اراده کنیم می توانیم تمام 

صهیونیست ها را از بین ببریم.

فرمانده نیروی هوایی ارتش:

نیرو های مسلح ایران، قوت قلب جهان اسلام
 و تمامی مستضعفان عالم هستند

صداوســیما- فرمانده نیروی هوایی ارتش گفت: 
امروز ارتش و نیرو های مسلح جمهوری اسلامی ایران 
به قوت قلبی برای جهان اسلام و تمامی مستضعفان 

عالم تبدیل شده است.
 حمید واحــدی، فرمانده نیــروی هوایی ارتش در 
دیدار با حجت الاسلام سیداحمد قاضی، رئیس اداره 
عقیدتی سیاســی نهاجا و دیگر مسئولان این اداره 
که به مناســبت ۲۴ مهرماه سالروز تاسیس سازمان 
عقیدتی سیاسی ارتش برگزار شد، با اشاره به نقش 
سازنده نهاد عقیدتی سیاسی ارتش در سال های پس 
از پیروزی انقلاب اســلامی و دوران هشت سال دفاع 
مقــدس، گفت: هیچگاه رشــادت ها و فداکاری های 
روحانیــان و کارکنــان عقیدتی سیاســی ارتش در 
دوران جنــگ تحمیلی و تقدیم حدود ۲۸ شــهید 
روحانــی و بالغ بر صد شــهید غیرروحانی از یاد ها 

فراموش نخواهد شد.
وی با اشاره به پیوند عاطفی مردم با ارتش در طول 
سالیان بعد از انقلاب اســلامی ایران، افزود: ارتش و 
کارکنان غیــور این نهاد، پیونــد عاطفی عمیقی با 
مردم دارند، وقتی ملتی را عاشــقانه دوست داشته 
باشــید، برایــش از جان می گذرید، ایــن در نهاد و 

فطرت پاک عزیز ارتشیان است.
فرمانــده نیروی هوایــی ارتش اظهار کــرد: ارتش 
همواره شــعارش در پیوند با ملت، ارتش فدای ملت 
بوده، این شــعار را در عمل ثابت کرده است. تقدیم 
بیش از ۴۸ هزار شهید ارتشی به ملت، یکی از نتایج 
 پیوند عاطفی ارتشیانی است که عاشقانه در خدمت

 ملت قرار دارند.

امیــر واحــدی در ادامــه با اشــاره بــه اقدامات و 
فعالیت های اداره عقیدتی سیاسی نهاجا نیز تصریح 
کــرد: اقداماتی کــه در زمینه فعالیت هــای قرآنی، 
برگــزاری کلاس های آموزشــی قــرآن و احکام و 
تحکیم باور ها و اعتقــادات کارکنان پایور و وظیفه، 
اجــرای برنامه های فرهنگی و آموزشــی متعدد در 
حوزه جوانان و خانواده ها، برگزاری جشــنواره های 
مختلــف مانند همایــش زوج های جــوان و فرزند 
اولی هــا، فعالیت های فرهنگی مطابــق با طرح های 
 مصبــاح، تنهــا گوشــه ای از فعالیت های ســازنده 

این نهاد است. 
وی بــا بیان اینکه هــدف همه مــا در نهایت یکی 
است، بیان کرد: تمامی کارکنان در همه قسمت های 
مختلــف نیــروی هوایــی ارتش در خدمــت نظام 
مقــدس جمهــوری اســلامی ایران و مــردم عزیز 
کشورمان هســتند و هدف همه ما حراست از کیان 
کشــور اسلامی اســت، ما باید به گونه ای کار کنیم 
که قلب امــام زمان عجل ا... تعالی فرجه الشــریف 
 و نایــب برحــق ایشــان، فرمانده معظــم کل قوا 

را شاد کنیم. 
فرمانده نیــروی هوایی ارتش گفت: این امر مهم در 
ســایه توجهات حضرت ولی عصر )عج( و فرماندهی 
داهیانه مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و ایثار و 
فداکاری کارکنان غیور ارتش جمهوری اسلامی ایران 
به دســت آمده اســت و ما موظفیــم از این میراث 
گرانبها به خوبی پاســداری کنیــم. امیر واحدی با 
تأکید بر تعامل سازنده بین ارگان های مختلف ارتش 
با بیان اینکه تعامل سازنده بین سامانه فرماندهی و 
عقیدتی سیاسی ارتش عامل ارتقاء توان رزمی ارتش 
در مواجهــه با دشــمنان قســم خــورده این آب و 
خاک شده اســت، گفت: مسیر بســیار حساسی را 
ما پیش روی قرار داریم، تفرقه، ناامیدی، دشــمنی 
و سســتی در این مسیر بســیار مهلک خواهد بود، 
پس همه ما موظفیم همانند گذشــته دوشــادوش 
همدیگر در قســمت های مختلف ارتش برای تحقق 
 اهــداف عالیه نظام مقدس جمهوری اســلامی ایران 

تلاش کنیم.

سخنگوی دولت:

تورم قابل کتمان نیست

 ایســنا- ســخنگوی دولت گفت: جامعه مدنی و خیریه ها 
در کنار دولت برای کاهش مشــکلات خانواده جان باختگان 
معدن طبس قرار داشــتند. موضوع مسکن آنان با همت وزیر 
راه حل شد و یک واحد مســکونی به خانواده جان باختگان 
معدن طبس اهدا می شــود. دیه به مبلــغ ۱ میلیارد و ۲۰۰ 

میلیون تومان پرداخت خواهد شد.
 فاطمه مهاجرانی با گرامیداشت روز عصای سفید، بیان کرد: 
بایــد از ظرفیت نابینایان در کشــور اســتفاده کرد تا جامعه 
وضعیت بهتری داشــته باشد. امروز روز پارالمپیک است و از 

افتخارآفرینی ورزشکاران پارالمپیک قدردانی می کنیم.
  اهدای یک واحد مسکونی به خانواده جان باختگان معدن 

طبس
ســخنگوی دولت گفــت: جامعه مدنــی و خیریه ها در کنار 
دولت برای کاهش مشــکلات خانــواده جان باختگان معدن 
طبس قرار داشــتند و موضوع مســکن آنان با همت وزیر راه 
حل شد. یک واحد مسکونی به خانواده جان باختگان معدن 
طبس اهدا می شــود. دیه به مبلغ ۱ میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
تومان پرداخت خواهد شــد ئ برای بخشش دیون این افراد 
هم در حال رایزنی هســتیم. برای آموزش فرزندان این جان 
باختگان هم در حال برنامه ریزی هســتیم. با ترتیبات اتخاذ 
شده از سوی وزارت کار، از پایان همین ماه مستمری ماهانه 

خانواده های جانباختگان معدن طبس دائر خواهد شد.
  تلاش دولت، تنظیم بودجه منظم است

وی خاطرنشــان کرد: دولت در حال بررســی بودجه است و 
امیدواریــم با همه ناترازی ها، بتوانیم کشــور را در موقعیتی 
قرار دهیم که بودجه حداقل آثار تورمی و حداکثر آثار عدالتی 
به خصوص برای اقشار کم درآمد را داشته باشد. دولت دنبال 
ایجاد نظم و انظباط مالی است. با توجه به تحریم های کشور، 
وضعیت مالی کشــور دشوار است، اما به این معنی نیست که 
راه حلی وجود ندارد. تلاش دولت تنظیم بودجه منظم است.

  تبریک به تیم فوتبال »خاتون بم«
مهاجرانی در ادامه خاطرنشــان کرد: در روزهای گذشته تیم 

فوتبال »خاتون بم« موفق شــد در جمع ۸ تیم برتر فوتبال 
زنان آســیا قرار بگیرد. این موفقیت را به بازیکنان و مربیان 
این تیم و به جامعه ایران اســلامی به ویــژه زنان و دختران 
این مرز و بوم و همه دســت اندرکاران ورزش کشــور تبریک 
می گویم. سخنگوی دولت افزود: این هفته خبر خوب دیگری 
نیز داشــت که چشــم و دل ما را روشــن کرد. یک انجمن 
محیط زیســتی در کازرون استان فارس از میان ۶۰۰ انجمن 
از ۱۰۲ کشــور موفق به کسب جایزه »Equator Prize« یا 
»جایزه استوا« شد. به این انجمن و مدیران محترم و پرتلاش 
آن تبریک میگوییم و آرزوی موفقیت روزافزون برای ایشــان 

مسئلت داریم.
  واردات خودروهای کارکرده قانون اســت و در حال 

بررسی برای اجراست 
ســخنگوی دولت همچنین درباره واردات خودرو گفت: اصل 
بر حمایت از تولیدات داخلی اســت، ولی حق مردم است که 
از خودروی خارجی استفاده کنند. تجمعی از درخواست برای 
واردات داریم که این فرایند آغاز شده است. برای خودروهای 
کارکرده بحث زیاد است که این با شأن مردم همخوانی دارد 
یــا نه؟ این مطالبه وجود دارد و دولت در حال برطرف کردن 
موانع واردات اســت. واردات خودروهای کارکرده قانون است 
و در حال بررســی برای اجراست ولی بحث این است که این 

مساله با شأن مردم همخوانی دارد یا نه.
  بررسی فیلترینگ در چارچوب منافع ملی و کار کارشناسی 

در حال انجام است
وی درباره موضع دولت درخصوص رفع فیلترینگ بیان کرد: 
موضع دولت همان موضع رئیس جمهور است و شفاف است 
که فیلترینگ مضرات زیادی ایجاد کرده و حفره های امنیتی 
ایجاد می کند و همچنین دسترســی به محتوای نامناســب 
ایجاد می کند. در چارچوب منافع ملی و کار کارشناســی در 
حال انجام اســت. فیلترینگ به اهداف خود نرســیده و این 

موضوع در حال بررسی است.
برداشــت  برنج در فصل  قانون ممنوعیــت واردات    

رعایت می شود
وی درخصــوص دلیل واردات برنج گفت: در کشــور قانون 
ممنوعیت واردات برنج در فصل برداشت را رعایت می کنیم، 
اما ذخایر منابع غذایی کشــور باید تأمین شود. وقتی قیمت 
جهانی به حداقل می رسد باید ذخایر پر شود ولی معنای آن 
نیســت که این محصول وارد بازار می شود بلکه به معنای پر 

شدن ذخایر استراتژیک غذایی کشور است.
مهاجرانی همچینن درباره رویکرد دولت در زمینه ســاخت 
مسکن، اظهار کرد: مســکن یکی از اولویت های مردم است. 
برای تســهیل ازدواج، مســکن موضوع مهمی است. رویکرد 
دولت این اســت که از عددســازی پرهیز کند و با واقعیات 
با جامعه صحبت کند. بر اســاس برنامه وزارت کار قرار است 
۸۰۰ واحد مســکن حمایتی بر اراضی ۹۹ ساله ساخته شود 
که از این تعداد ۳۷۰ هزار قرارداد انجام شده و مابقی منتظر 
انعقاد است. ۱ میلیون و ۷۰۰ هزار مسکن خودمالکی هم در 

حال ساخت است.
  به رأی هئیت وزیران به استانداران اعتماد کنیم

وی دربــاره انتقادات به انتصاب اســتانداران یــزد و فارس، 
گفــت: نگرانی ها در این زمینه محترم اســت. کارگروه هایی 
برای انتخاب استاندار تشکیل شد که شامل فعالان سیاسی، 
اجتماعی و افراد محلی و بخش خصوصی اســت و گزینه های 
منتخب پیشــنهاد می شــود که آنها بررســی می شوند. این 
نگرانی ها ناشــی از دغدغه مندی مردم اســت و باید پاســخ 
درســتی داد. باید افراد را بر اســاس عملکــرد آنها ارزیابی 
کنیم که الان ارزیابی اســتانداران زود است. تعداد زیادی از 
استانداران انتخاب شده مورد استقبال قرار گرفته اند. به رأی 
هئیت وزیران به اســتانداران اعتماد کرده و بعد از عملکرد، 

آنها را قضاوت کنیم.
  تورم قابل کتمان نیست

مهاجرانی دربــاره انتقادات نســبت به برخــی گرانی ها در 
کشــور، گفت: آحاد جامعه و همه مــردم از افزایش قیمت ها 
رنــج می برند و دهک هایی که مشــکلات معیشــتی دارند، 
آســیب بیشــتر می بینید و دولت تلاش می کند تا جایی که 
می تواند جلوی افزایش قیمت هــا را بگیرد. تلاش دولت این 
اســت که ریشه تورم را بخشــکاند. تورم قابل کتمان نیست، 
تورم بالا بوده اســت ولی تلاش دولت برای مهار تورم است. 
در لایحه بودجه ۱۴۰۴، تلاش می کنیم از اقشــار آسیب پذیر 
 حمایت شود. در این بودجه معافیت مالیاتی از ۱۲ میلیون به

۲۴ میلیون تومان افزایش پیدا کرد تا آسیب کمتری به افراد 
کم درآمد وارد شود. ولی مشکلات یک شبه قابل حل نیست 

و نیاز به کار کارشناسی و همدلی جامعه دارد.
ایران از هر پیشنهاد صلح حمایت می کند

مهاجرانی درباره موضع ایران برای برقراری آتش بس در غزه 
و لبنان، تصریح کرد: نسل کشی در غزه رخ داده است. 

ایــران با حفظ اصول سیاســت خارجی خود و به رســمیت 
نشــناختن دولت اســرائیل، همه تلاش خود و دیپلماسی را 
بکار می بندد تا شــاهد کاهش آلام مردم غزه و لبنان باشــد. 
ایران از هر پیشنهاد صلح حمایت کرده و مشارکت می کند تا 

شرایط این مردم بهتر شود.
  مطالبات به حق گندمکاران پرداخت می شود

 وی درباره زمــان پرداخت پول مابقی گندمکاران، افزود: دو 
نکتــه را باید در نظر داشــت که رقم خریــد تضمینی گندم 
افزایش یافته است و میزان گندم خریداری شده بیش از آنچه 

است که در قانون مصوب شده است. 
ســازمان برنامه و بودجه تلاش می کنــد که مطالبات به حق 
گندمکاران را پرداخت کند. پیگیری ها در حال انجام است تا 

در اولین فرصت این مطالبات پرداخت شود.
  در دفاع سخت مصمم هستیم

ســخنگوی دولت درباره تهدیدات ایران توســط اســرائیل، 
خاطرنشــان کرد: ایران هیچگاه آغازگر جنگ نیست ولی در 
دفاع مصصم ترین کشــور اســت و حاضر نیست منافع ملی 

خود را معاوضه کند.
 به آنها می گوییم این دم شــیر است و آن را به بازی نگیرید. 
وعده صادق ۲ قسمت کوچکی از توان نظامی ایران بود. ایران 
آمادگی هرگونه پاسخ را دارد. هر زمان هر پاسخی لازم باشد، 

خواهیم داد، ما در دفاع سخت مصمم هستیم.
مهاجرانــی درباره برنامه دولت برای کاهش تورم، گفت: تورم 
مثل بلای خانمان ســوز برای اقتصاد است. تلاش دولت برای 

کاهش تورم است. 
دولت تلاش می کند به منابع قابل وصول دسترســی داشته 
باشد. دولت سعی می کند انضباط مالی در بودجه ایجاد شود 

تا ناترازی در بودجه ایجاد نشود. 
صرفه جویی و برخی سرمایه گذاری ها نیز راهکارهای دیگری 

برای کاهش ناترازی است.
ســخنگوی دولت درباره میزان پرداخت ارز از ســوی بانک 
مرکزی برای واردات کالاهای اساســی، افزود: ۳۶ میلیارد و 
۶۶۰ میلیــون دلار برای واردات کالاهای اساســی، تجاری و 
دارو پرداخت شــده اســت. از این مبلغ، ۱۹ میلیارد و ۶۹۰ 
 میلیــون دلار برای کالاهــای تجاری و بازرگانــی و بیش از
۸ میلیارد دلار برای واردات در ازای صادرات پرداخت شــده 
است. در این زمینه شفافیت باید وجود داشته باشد تا اعتماد 

مردم جلب شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

رژیم صهیونیستی، ترور دسته جمعی غیرنظامیان را دنبال می کند

وزیر آموزش و پرورش:

شهریه اضافه در مدارس را به خانواده ها باز می گردانیم

ایســنا- رئیس مجلس شورای اســلامی  با تأکید 
بــر اینکه رژیم صهیونیســتی ترور دســته جمعی 
غیرنظامیان و تــرور دولتی را دنبال می کند، گفت: 
علی رغم همه آسیب هایی که رژیم صهیونیستی به 
حزب ا... زده و رهبران آن را به شــهادت رســانده،  
اما ســاختار جبهه مقاومت همچنان مقتدرانه فعال 
اســت و دیدیم که چگونــه مقتدرانه حیفا را هدف 

قرار می دهد.
 محمدباقــر قالیبــاف، رئیــس مجلــس شــورای 
اسلامی در دیدار با محسن المندلاوی، رئیس موقت 
مجلس عراق در حاشــیه برگزاری اجلاس اتحادیه 
بین المجالــس جهانــی در ژنو گفت: شــرایط در 
خاورمیانه به ویژه برای جبهه مقاومت بسیار حساس 
اســت بنابراین لازم است تحلیل دقیق، راهبردی و 
روشنی از شــرایط امروز داشته باشیم و به وظایف 

خود عمل کنیم که در این بین، دیپلماسی پارلمانی 
نیز بسیار مهم است.

رئیس مجلس شورای اسلامی حوادث اخیر همچون 
ترور شهید هنیه و شــهید نصرا... را حوادث تلخی 
برای جبهه مقاومت خواند و افــزود: البته عملیات 
موشکی وعده صادق ۲ توانست مسیر جبهه مقاومت 
را در جهت درســتی قرار دهد ضمن اینکه دکترین 
 نظامی اســرائیل از زمــان عملیــات طوفان الاقصی

فروریخته و فلســفه بقای رژیم صهیونیســتی زیر 
سوال رفته است.

وی ادامه داد: اسرائیل تصور می کرد با گنبد آهنین 
خود پدافندی درست کرده که کشورهای دیگر قادر 
به تهاجم علیه او نیستند، آنها آخرین تکنولوژی های 
آمریکایــی را در اختیار داشــتند و تصور می کردند 
آنقدر تسلط اطلاعاتی دارند که هر فردی از هر کجا 

قصد مورد هدف قرار دادن ســرزمین های اشــغالی 
را داشته باشــد، در بیرون از سرزمین هایش آنها را 
متوقــف می کند. آخرین نقطه دکترین آنها این بود 
که همواره با دشمنان خود در خارج از سرزمین های 
اشغالی روبرو خواهد شــد اما در یک سال گذشته 

تمام این هیمنه و طراحی ها فرو ریخت.
قالیباف اضافه کرد: از زمان عملیات طوفان الاقصی 
تاکنون جنگ شــدت یافته اما اســرائیل نتوانسته 
به هیچ کــدام از اهداف خود دســت یابد، در این 
مدت صهیونیســت ها کاری انجــام دادند که هیچ 
ارزش نظامی نــدارد و تنهــا یک جنایــت به تمام 
معناســت و آن هدف قراردادن گروه های مردمی و 
 ترور دســته جمعی مردم با ســلاح های آمریکایی

است.
قالیباف در ادامه تأکید کرد: ما باید به مردم جنوب 

لبنان به ویژه جمع زیادی که آواره هســتند، کمک 
کنیم و اقلام اساسی به آنها برسانیم. 

در جریان ســفری که بــه بیروت داشــتم متوجه 
شــرایط بسیار سخت آنها شــدم و این وظیفه ما و 

همه کشورهای اسلامی را سخت تر می کند.

مهر- وزیــر آموزش و پرورش گفــت: اگر اولیاءء 
تخلفی در مدارس مشاهده می کنند، آن را گزارش 
 دهند تا شهریه اضافه را برگردانیم و با مدیر متخلف 

برخورد کنیم.
  علیرضا کاظمی در حاشیه برنامه هفته گرامیداشت 
 پیونــد اولیــاءء و مربیــان پاســخگوی ســوالات 

خبرنگاران بود.
وی در ابتــدا درخصوص رســیدگی بــه موضوع 
رتبه بندی بازنشســتگان ۱۴۰۰ خاطرنشــان کرد: 
بخش مهمی از مطالبات و کسورات این افراد پرداخت 
شده است، پس از اینکه احکام این افراد اصلاح شده 
و معوقات و کسورات پرداخت شده، این فرهنگیان 
مطالبــه جدیدی را عنوان کردنــد که این موضوع 

در ســازمان برنامه و بودجه در حال کارشناســی 
 اســت و همــکاران در ســازمان برنامــه و بودجه 
موضــوع را بررســی می کننــد و اگر حــق با این 
 افراد باشــد، منابــع لازم را برای آنهــا پیش بینی 

خواهند کرد.
کاظمی درباره معترضان آزمون اســتخدامی کیفیت 
بخشــی نیز گفــت: نتایج این آزمون اعلام شــده 
اســت؛ به اعتراضات رسیدگی می شــود و افرادی 
که مشکل گزینشی داشــتند را هم دوباره بررسی 
 می کنیــم تا اطمینان پیدا کنیم حق کســی ضایع

نمی شود.
وزیر آموزش و پرورش درباره سامانه یکپارچه سازی 
کمک های مردمی مدارس گفت: اولیاء و مربیان در 
مدرســه از میزان کمک های مردمی مطلع هستند؛ 
رئیس انجمــن اولیاء و مربیان یکــی از عضوهای 

دارای حق امضاء  برای برداشت از حساب است.
وی بــا بیان اینکه بــدون نظر اولیــاء و مربیان و 
مصوبــه انجمن اولیــاء و مربیان حق برداشــت از 
حســاب مدرسه وجود ندارد، افزود: اما در کنار این 

موضوع به دنبال طراحی ســامانه یکپارچه هستیم 
 تا نظارت منطقه ای، ملی و اســتانی را در مجموعه 

داشته باشیم.
وزیــر آموزش و پرورش دربــاره نظارت بر عملکرد 
مــدارس غیردولتی بــرای دریافت شــهریه اضافه 
از مــدارس ادامــه داد: خانواده ها باید در ســامانه 
رسیدگی به شکایات در مدارس غیردولتی هرگونه 
تخلفی را گزارش دهنــد؛ اینکه کلی بگوییم خوب 
نیســت و در حق مدارس غیردولتی جفا می شود. 
بــه هر حال مــدارس غیردولتی خدماتــی را ارائه 
می دهند که براساس چارچوب تعیین شده مصوب 

هم شهریه دریافت می کنند.
  گزارشی باشد، شهریه اضافه را به خانواده ها باز 

می گردانیم
کاظمــی  در جواب به این ســؤال کــه آیا فعالیت 
مدارســی که مجوز آنها لغو شــده، ادامــه دارد یا 
خیر؟ افزود: امکان ندارد مدرسه ای که مجوز ندارد، 
فعالیت کند. مدرســه نمی تواند غیرقانونی فعالیت 

کند چــرا که نیاز به صــدور کارنامــه و برگزاری 
امتحانات دارد. 

مدرســه ای که مجوزش باطل شده هیچ دسترسی 
نمی تواند داشته باشد.

وزیــر آموزش و پــرورش درباره شــهریه مدارس 
هئیت امنائی نیز اظهار کرد: شــهریه های مدارس 
غیردولتی تعریف شــده است و طبیعتاً هیئت امناء 
نــوع فعالیت ها را مصوب می کند. شــهریه مدارس 
هیئت امنائی متفاوت اســت، مدارس با فعالیت در 
حوزه هــای مختلف، شــهریه های متفاوتی دریافت 
می کنند.کاظمی  در پاســخ به اینکه برخی والدین 
اعــلام کرده اند مدارس هیئت امنایی، دانش آموزان 
خــارج از محــدوده را بــا ۲ برابر شــهریه تعیین 
شــده ثبت نام کرده اند، گفت: تخلفاتی را برخی از 
مدارس انجــام می دهند و گاهی اولیاء خودشــان 
این تقاضــا را دارند که به مدرســه کمک کنند تا 
فرزندشان ثبت نام شود؛ مدیران مدارس تحت فشار 
دانش آموزان را ثبت نام می کنند، اما هر نوع تخلفی 

که ثبت شود را رسیدگی می کنیم.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

ســرانه ورزشــی به ازای هر شــهروند، تأمین 
زیرســاخت ها در حوزه ورزش بانــوان، تلاش 
برای رفع مشــکلات بهره برداری از ورزشــگاه 
پــارس در خصــوص چمن، تکمیــل برخی از 
ورزشگاه  پارکینگ  تأمین  مانند  زیرســاخت ها 
6 هزار نفــری، اعتبار 5 هــزار میلیارد تومانی 
برای رفع فرسودگی پروژه های ورزشی فارس و 
برنامه های هفته تربیت بدنی و اجلاسیه شهدای 
ورزشــکار از جمله محورهای مدیرکل ورزش و 
جوانان استان فارس با خبرنگاران بود. مدیرکل 
ورزش و جوانان فارس با بیان اینکه زمین چمن 
پارس شــیراز با تمام کمبودها قابل اســتفاده 
اســت، گفت: 6۳ میلیارد و ۸۰۰ میلیون تومان 
اعتبار برای رفع برخی از مشکلات این زمین در 

نظر گرفته شده است. 
عبدالرحیــم خداجــو بیان کرد: ایــن زمین با 
تمام مشــکلاتی که دارد، نســبت به بسیاری 
از زمین های ورزشــی برتــری دارد. وی اظهار 
کرد: اعتبار 6۳ میلیــارد و ۸۰۰ میلیون تومان 
برای سیســتم روشنایی، رینگ بیرون، سیستم 
زه کش، سیســتم آبیاری، سیستم آتش نشانی، 
موتورخانه، سیستم آبرســانی و سیستم صوت 
در نظر گرفته شــده و قراردادی با یک شرکت 
بســته شده اســت و نزدیک به ۲ ماه است که 
این شــرکت در آنجا مستقر شده و وظیفه دارد 
که در مدت ۹ ماه تمام مشکلات و کمبودهای 

پروژه را رفع کند. 

خداجوبا بیان اینکــه برخی زمین چمن پارس 
را زمین گلف می داننــد، گفت: این افراد بدون 
تخصــص صحبــت می کنند. مــدل چمن این 
زمین، مدل برموداگراس)چمن آفریقایی( است، 
چمنی که نسبت به سختی آب، گرمی و کم آبی 

می تواند مقاوم باشد. 
خداجو بیان کرد: این زمین در قالب یک پروژه 
ملی قابلیت مسابقات بین المللی را ندارد اما در 
همین وضعیت فعلی می توان آن را خط کشــی 
کرد و مسابقات استانی را برگزار کرد. مدیرکل 
ورزش جوانــان فارس با بیان اینکه ورزشــگاه 
پارس شــیراز یک پروژه ملی است، گفت: این 
مجموعــه باید میزبــان مســابقات بین المللی 
باشــد و در کنار این مسابقات شیراز می تواند از 
ظرفیت هتلینگ، ظرفیت تاریخی و گردشگری 

بالایی که دارد هم استفاده کند. 
وی افزود: قرار اســت این زمین به زمین چمن 
هیبریــدی )ترکیبی از زمیــن چمن طبیعی و 
مصنوعی( تبدیل شــود، تکنولــوژی جدیدی 
که اگر قابلیت خوبی داشــته باشد می توان در 

دستور کار قرار داد. 
زمین چمن پــارس در وضعیــت فعلی امکان 
برگزاری مسابقات را دارد، اما گیت ندارد و ورود 
و خروج تماشاگر ممکن نیست و کنترل سخت 
اســت، اما در همین وضعیت هم قابل استفاده 
است. مدیرکل ورزش و جوانان فارس در ادامه 
سخنان خود در تشریح برنامه های هفته تربیت 
بدنــی، گفت: هفته تربیت بدنــی را با برگزاری 
رویــداد بزرگ فرهنگی و اجلاســیه  شــهدای 

ورزشکار فارس آغاز خواهیم کرد. 
وی ادامه داد: برنامه هایی که به صورت متمرکز 
در حوزه ورزش جوانان به مناســبت این هفته 
بــزرگ برگــزار می کنیم در ۴ محــور ورزش، 
جوانان، حوزه فرهنگی و حوزه عمرانی اســت. 
فعالیت های ورزشی در قالب 5۲ هیئت ورزشی 
در حوزه های مختلف و مربوط به حوزه عمرانی، 
قهرمانــی برگزار می شــود، ایــن فعالیت ها که 
مربوط به ســنین مختلف و جنســیت  دختر و 
پسر است به بهترین شکل ممکن در این هفته 

برگزار خواهد شد. 
خداجــو بیان کرد: در رأس اســتان 5۲ هیئت 
ورزشــی و بیش از یک هزار هیئت ورزشــی در 
قالب ۳۷ شهرســتان فعالیت هــای خود را در 

فارس دنبال خواهند کرد. 
وی تصریح کرد: درخصــوص مباحث فرهنگی 
گلباران قبور شهدا، بازدید از خانواده های شهدا، 
تقدیر از خانواده شــهدا در رویدادهای ورزشی، 
بازدیــد از پیشکســوتان، تجلیــل از بزرگان و 
پیشکســوتان، تجلیــل از قهرمانان ملی و غیره 
در مباحــث فرهنگی دیده می شــود. خداجو، 
فعالیت های مبحث عمرانی را برشــمرد و گفت: 
زیرساخت ورزشی در اقصی نقاط استان پهناور 
فارس می توانــد حضور را برای افراد مســتعد 

فراهم کند. 

    بیــش از ۵ همت لازم اســت تا بتوان 
 پروژه های ورزشی نیمه تمام فارس را تکمیل کرد 

مدیرکل ورزش و جوانان استان فارس در ادامه 
ســخنان خود پاسخگوی ســوالات خبرنگاران 
در حــوزه ورزش بود و درخصوص فرســودگی 
اماکــن ورزشــی شــیراز، اظهار کــرد: اماکن 
ورزشــی همچون مجموعه ۲۲ بهمن، ســالن 
دستغیب و مجموعه ورزشــی حجاب که ویژه 
 بانوان اســت، نیازمند تخصیص اعتبار به جهت 

بازسازی است. 
لذا نگاه مسئولان اســتان و نگاه وزارت ورزش 
و جوانان نســبت به اتمام پروژه های نیمه تمام 
استان، مرمت و بازسازی اماکن ورزشی فرسوده 

باید با نگاه ویژه تری باشد. 
خداجــو افزود: در ایــن حــوزه نیازمند زمان 
هســتیم. چرا که با 5۰۰ پــروژه نیمه تمام در 
سطح اســتان و موضوع بازسازی اماکن ورزشی 
بیــش از 5 همــت اعتبار لازم اســت تا بتوان 
پروژه های نیمه تمام را تکمیل کرد و بازســازی 
اماکن ورزشــی را انجام داد. مدیرکل ورزش و 
جوانان استان فارس خاطر نشان کرد: در حوزه 
ورزش بانوان اعتبارات بسیار خوبی در دور دوم 
سفر رئیس جمهور شهید تخصیص داده شد که 
مبلغ ۷5 میلیارد تومان برای تکمیل سالن های 
ورزشــی بانوان تعیین شده اســت و در صدد 
هستیم تا پایان سال مالی 6 سالن ورزشی ویژه 

بانوان افتتاح شود. 
وی گفــت: ســرانه ورزش 5۴ صدم اســت که 
اســتاندارد آن یک متر اســت، 1۲ سالن ویژه 
بانوان در 1۲ شهرســتان در حال احداث است 
که تا هفته دولت سال آینده افتتاح خواهد شد.

تاکســی یکی از مدهای حمل و نقل عمومی شــهری است اما 
اگر این مد حمل و نقل عمومی دچار فرسودگی باشد، علاوه بر 
نارضایتی برای مســافران جهت ترددهای درون شهری منبع 
آلودگی هوا شهر نیز محسوب می شود بنابراین عمر مفید یک 
وسیله حمل ونقل عمومی  یک پیش شرط برای رضایتمندی 

شهروندان و عدم آلودگی هوا است. 
اکنون شــهرداری شــیراز با نگاه به این موضوع، نوســازی 
ناوگان تاکســرانی را مدنظر قرار داده است. نگاهی که باعث 
شــد سال گذشته شــهرداری شــیراز رکورد تعداد دستگاه 
تاکسی نوسازی شــده در کشور را بشکند و از سهم دو هزار 
 تاکسی نوســازی شده بیش از هزار دستگاه سهم کلان شهر 

شیراز باشد. 
معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری شــیراز در این باره 
گفــت: پیرو نوســازی و تبدیل به احســن تعــداد بیش از 
یک هزار دســتگاه تاکســی شهری در ســال 1۴۰۲ توسط 
شهرداری شــیراز نوسازی شــد که این یک رکورد در بیان 
 تمام کلانشــهرها بود بطوری که در کل کشور ۲ هزارتاکسی 

نوسازی شد. 

هادی شه دوســت شیرازی عنوان کرد: برنامه ریزی شهرداری 
شیراز در ســال جاری با توجه به استقبال رانندگان تاکسی 
نوســازی تعداد هزار دستگاه تاکســی فرسوده دیگر در سال 

1۴۰۳ است. 
وی با اشــاره بــه تحولات اساســی در نــاوگان حمل ونقل 
عمومی این شــهر گفت: در بحث تاکســی برای نخستین بار 
در کشــور در 6  ماهه نخست ســال 1۴۰۲ یک هزار تاکسی 
فرسوده با ارائه تســهیلات کم بهره و اختصاص ۲5۰ میلیون 
تومان وام که 15۰ میلیون آن توســط راننده و 1۰۰ میلیون 

توسط شهرداری شیراز بازپرداخت می شد، نوسازی شد. 
وی از افزوده شدن یک هزار دستگاه تاکسی جدید به شیراز 
خبر داد و افزود: در این مرحله از نوسازی، تاکسی های مدل  
پایین تر از ســال 1۳۹۲ به تاکســی جدید تبدیل به احسن 

می شوند. 
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شــیراز با بیان اینکه 
متقاضیان می توانند به بانک شــهر معرفی می شوند،تصریح 
کرد: در مرحله دوم طرح نوسازی تاکسی های فرسوده نیز، از 
قیمت اعلام شده برای هر دستگاه تاکسی سمند سورن توسط 

خودروساز، مبلغ ۲5۰ میلیون تومان به این صورت که 15۰ 
 میلیون تومان تســهیلات بانک شهر با سود 1۸درصد و مبلغ

1۰۰ میلیون تومان تســهیلات بلاعوض از سوی شهرداری 
شــیراز پرداخت می شــود و مبلغ باقی مانده بایــد در تاریخ 
مقرر توســط مالک خودرو به صــورت آورده نقدی تأمین و 
پرداخت شــود. شه دوست شــیرازی افزود: قیمت خودروی 
فرســوده از طریق مراکز اســقاط زیر نظــر وزارت صنعت و 
معدن )میانگین 1۰۰ میلیون تومــان( پس از انجام مراحل 
تحویل تاکســی جدید بــه مالک خودرو فرســوده پرداخت 
می شــود و از رده خدمات رسانی خارج می شود و یک خودرو 
 سورن وارد سیســتم می شــودکه مدت زمان ۳ ماه در نظر 

گرفته شده است. 
وی با اشاره به اینکه به منظور تسریع درروند انجام کار، روزانه 
یک هزار پیامک اختصاصی به رانندگان حائز شــرایط جهت 
تشــکیل پرونده بانکی ارسال می شــود، گفت: تاکنون تعداد 
۲5۰پرونده نوسازی ســال جاری تشکیل شده است. معاون 
شــهردار شــیراز در پایان بیان کرد: رانندگان می توانند پس 
از دریافت پیامک برای اطلاع بیشــتر از شــرایط نوسازی و 

اخذ تسهیلات موردنظر به سازمان مدیریت حمل ونقل مسافر 
مراجعه کنند. 

او تصریح کرد: خودروها معاون شــهردار شــیراز با اشاره به 
اینکه ناوگان اتوبوســرانی شــیراز جوان ترین ناوگان اتوبوس 
 کشــور را داراســت، تأکید کرد: کلان شــهر شــیراز دارای
۷5۰ دستگاه اتوبوس است که با برنامه ریزی های انجام شده 
تا ســال 1۴۰۴ کل ناوگان نوسازی می شــود و این امر باید 
در این زمان نیازســنجی شــده تا زمانی که ناوگان به سن 

فرسودگی رسید با مشکل مواجه نشویم. 
شه دوست همچنین از رصد شدن محدوده کم آلاینده شیراز 
توســط 6۰ ســامانه نظارتی خبر داد و گفت: اگر خودرویی 
فاقد معاینه فنی وارد این محدوده شــود، بلافاصله توســط 
پلیس راهور جریمه خواهد شــد. این موضوع در اکثر شهرها 
انجام شده بود و ما در این زمینه عقب بودیم که خوشبختانه 

اقدامات لازم برای آن انجام شده است.

س : طاهره حیاتی
عک

مدیرکل ورزش و جوانان فارس اعلام کرد: 

از تعداد ۵00 پروژه نیمه تمام تا نیازمندی اماکن ورزشی فرسوده به۵ همت
 سرانه ورزش 54صدم است

پیام تبریک شهردار شیراز در پی انتصاب 
»حجت الاسلام والمسلمین سید صدرا... رجایی نسب« 

به عنوان رئیس کل دادگستری فارس
 

شهردار کلانشهر شیراز در پیام تبریک انتصاب رئیس کل دادگستری فارس 
با اشــاره به فعالیت اثرگذار و ارزشمند گذشته حجت الاسلام والمسلمین 
ســید صدرا... رجایی نســب گفت: نقــش ارزنده دادگســتری فارس در 
سلامت نظام اداری و اجرایی استان، بی شک امری است که با سکانداری 

حضرتعالی بیش از گذشته مورد وثوق و اثرگذاری قرار خواهد گرفت. 
محمدحسن اسدی گفت: نقش ارزنده دادگستری فارس در سلامت نظام 
اداری و اجرایی استان، بی شــک امری است که با سکانداری حضرتعالی 

بیش از گذشته مورد وثوق و اثرگذاری قرار خواهد گرفت.
در بخشی از متن پیام شهردار کلانشهر شیراز آمده است؛ انتصاب شایسته 
حضرتعالی در مســئولیت خطیر ریاست کل دادگستری استان فارس که 
نشــان از توانمنــدی، درایت و ظرفیت های علمــی  و اجرایی و متکی بر 
سوابق درخشان جنابعالی است را صمیمانه تبریک عرض می کنم. بدیهی 
اســت فعالیت اثرگذار و ارزشمند گذشته شــما در مجموعه دادگستری 
به ویژه کســوت خدمت در جوار مضجع نورانی حضرت شــاهچراغ)ع( و 
استان فارس راهی در این عرصه خطیر بوده و بستری برای تداوم خدمت 
در این رکن اساســی نظام مقدس جمهوری اســلامی  ایران است. نقش 
ارزنده دادگستری فارس در سلامت نظام اداری  و اجرایی استان، بی شک 
امری اســت که با ســکانداری حضرتعالی بیش از گذشــته مورد وثوق و 

اثرگذاری قرار خواهد گرفت.

سخنگوی شورای اسلامی شهر صدرا عنوان کرد:
مطالبه جدی شورای شهر صدرا 

جهت راه اندازی اورژانس خیّرساز صدرا
 

هاشــم عزیزی، سخنگوی شورای اسلامی شهر صدرا با اشاره به تأخیر در 
آغاز فعالیت واحد اورژانس شــهر صدرا تصریح کــرد: با توجه به فزونی 
جمعیت و موقعیت جغرافیایی شــهر صــدرا تکمیل و راه اندازی اورژانس 
یکی از نیازهای ضروری و مطالبات بحق مردم شــهر می باشد. ساختمان 
اورژانس صدرا نیز توســط خیّر محترم حاج توانا بالغ بر یکسال می باشد 

که ساخته شده است. 
عزیــزی افزود: متأســفانه علیرغم مکاتبات و جلســات متعــدد با مرکز 
اورژانس استان تاکنون اقدام خاصی صورت نگرفته است و به نظر می رسد 
مسئولان اورژانس استان اراده ای برای تکمیل و راه اندازی این مرکز وجود 
ندارد. عضو شورای اسلامی شهر صدرا تأکید کرد: مردم و نمایندگان آنان 
در شــورای شهر از اســتاندار و نمایندگان مجلس جهت راه اندازی واحد 
اورژانــس صدرا به عنوان نیاز حیاتی ۲5۰ هزار جمعیت ســاکن در این 
شــهر مطالبه جدی دارند. لازم به ذکر است، طبق آمار ارائه شده توسط 
مســئول پلیس راهور شــهر صدرا، درســه ماه اخیر بیش از 1۳۰۰ فرقه 
تصادف در حوزه فاز یک و دو صدرا رخ داده که از این میان ۷ فرقه منجر 

به فوت شده است.

قهرمانی دانشجوی دانشگاه پیام نور جهرم

 استان فارس در دهمین دوره مسابقات دو کوهستان قهــرمانی کشــور 
دانشجوی دانشگاه پیام نور جهرم عنوان قهرمانی دهمین دوره مسابقات 

دو کوهستان کشور را کسب نمود. 
ژاله پیشــگر، دانشجوی رشته علوم ورزشی این دانشگاه در دهمین دوره 
مسابقات دو کوهستان قهرمانی کشور در بخش اسکای، رده سنی آزاد در 
مسافت ۲6 کیلومتر )قله سهند( که در تبریز برگزار شد، عنوان قهرمانی 

این دوره از مسابقات را از آن خود کرد.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد:
ارائه بیش از ۱۳ میلیون خدمت آزمایشگاهی

 به بیماران در استان فارس

 معاون درمان دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز، گفت: بیش از 1۳ میلیون 
خدمت آزمایشگاهی به بیش از یک میلیون بیمار در بیمارستان ها و مراکز 

درمانی دولتی استان ارائه شده است.
مهرداد شریفی گفت: بیش از 1۳ میلیون خدمت آزمایشگاهی به بیش از 
یک میلیون بیمار در بیمارستان ها و مراکز درمانی دولتی استان ارائه شده 
اســت. وی ادامه داد: این خدمات از ابتدای امسال به یک میلیون و 6۰۰ 
هزار بیمار در بیمارستان ها و مراکز درمانی دولتی استان ارائه شده است.

شــریفی افزود: خدمات جامعه علوم آزمایشگاهی از ابتدای هر بیماری با 
تشخیص سریع و بهنگام، در حین درمان با پایش و ارزیابی فرآیند درمان 
و در پایان با بررســی بهبودی و احتمال بازگشت بیماری، اهمیت زیادی 
دارد.. وی از نقش جامعه علوم آزمایشگاهی به عنوان حلقه مهم ارتباطی 
و هماهنگ کننده بین اعضای تیم بهداشــت و درمان در زمینه تشخیص، 

مراقبت، کنترل و پیشگیری از انواع بیماری ها نام برد.

مدیرکل آموزش و پرورش فارس خبر داد:
آغاز دوره آموزشی 

شیوه های دعوت فرزندان به نماز

 فرشید قاسمی در آئین افتتاحیه دوره آموزشی شیوه های دعوت فرزندان 
به نماز ویژه مدرسین آموزش خانواده استان در باشگاه فرهنگیان شیراز، 
اظهار کرد: ایجاد تجربه قدسی نماز بزرگترین اتفاق زندگی یک فرد است 

که هر کسی می تواند آن را تجربه کند.
وی افزود: دو عامل صوری و ماورائی از عوامل تجربه قدســی نماز است، 
همچنیــن ورود نماز به ضمیــر ناخودآگاه و حیرت آور بــودن از عوامل 

ماورائی و بوی شمیم سجاده از عوامل صوری تجربه قدسی نماز است.
قاســمی تصریح کرد: از جمله تکالیفی که می شــود به دانش آموزان داد، 
یکی، بالا بردن عزت نفس و مسئولیت پذیری است، لذا فرد در برابر خود، 

خدا، مخلوقات و طبیعت باید مسئولیت پذیر باشد.
وی ادامه داد: دومین فعالیت در حوزه نماز، تجربه نگاری و مطالعه تجارب 

نماز دیگران و سومین فعالیت مشاهده گری است.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس خاطرنشــان کرد: برگزاری جشن نماز 
در منزل، تشریح شرح حال دانش آموز از اقامه نماز در مکان های مختلف 
می تواند مقدمات ورود نماز به بخش ناخودآگاه فرد را فراهم کند و این از  
تجارب قدسی است. وی ادامه داد: امیدوارم همه ما بتوانیم شرایط تحقق 

این فریضه الهی را فراهم کنیم. 
رئیــس اداره انجمــن اولیاء و مربیان اداره کل آمــوزش و پرورش فارس 
نیز در این دوره اظهار کرد: دوره آموزشــی و توانمندســازی مدرســان 
آموزش خانواده هم زمان با اولین روز هفته پیوند اولیا و مربیان با عنوان 
»مهارت های دعوت فرزندان به نماز« با حضور ۷۰ نفر از منتخب مدرسان 

آموزش خانواده سراسر استان برگزار می شود.
حشــمت ا... وفایی افزود: در راســتای تربیت دینــی و اعتقادی والدین و 
دانش آموزان و مربیان  با حضور استاد حجت الاسلام و المسلمین؛مهدی 

آموزگار، کارگاه های تخصصی برگزار می شود.

تاکسی های فرسوده از رده خارج می شوند
 معاون شهردار شیراز خبر داد:

اضافه شدن ۱۰۰۰ دستگاه تاکسی جدید به ناوگان حمل ونقل شیراز

نهمین جلسه کمیته تســهیل و رفع موانع 
تولید شرکت شهرک های صنعتی فارس در 
ســال 1۴۰۳ برگزار و به مشــکلات ۸فعال 

صنعتی وتولیدی رسیدگی شد.
در این جلســه کــه به ریاســت مدیرعامل 
و باحضــور معاونــان و مدیــران شــرکت 
شــهرک های صنعتــی فارس برگزار شــد، 
مشــکلات صنعتگران در حوزه های مختلف 
ساخت وســاز، دریافت پایان کار، تجمیع و 
تفکیک، اقساط معوقه، صدور جواز ساخت، 
درخواســت تجمیع، ترهین اســناد، تغییر 

کاربری و...بررسی و رسیدگی شد.
مدیرعامــل شــرکت شــهرک های صنعتي 
فارس بــا بیان اینکــه در این جلســات از 
تمــام ظرفیت های قانوني بــراي رفع موانع 
اســتفاده می شــود، گفــت: راهبرد  تولید 
اصلــي ما کمک بــه ســرمایه گذاران براي 
شــتاب بخشیدن به تکمیل و بهره برداري از 

واحد های تولیدي است.
سید مســعود عظیمی افزود: تلاش کرده ایم 
مشکلات واحد های صنعتي را در کوتاه ترین 
زمــان رفع کنیــم تا شــاهد تســریع در 
 رونــد بهره بــرداري از واحد هــای تولیدي
باشــیم. وي افــزود: با تدابیر انجام شــده، 
آهنــگ ساخت و ســاز و تکمیــل طرح های 
صنعتــي در شــهرک های صنعتــي فارس، 
ســرعت قابل قبولي گرفته اســت که این 
 موضوع نویددهنده حرکت به سمت توسعه 

صنعتي است.
حمایت از فعــالان صنعتی به منظور حضور 
فعــال و اثر بخــش آنها در بخــش تولید با 
هــدف تحقق جهــش تولید با مشــارکت 
مردم از اهداف مهم برگزاری جلســات این 

کمیته محســوب می شود و امسال برگزاری 
جلســات کمیتــه تســهیل و رفــع موانع 
تولید در این شــرکت با رویکــرد حمایتی 
 و حــل فصل مشــکلات، بصورت مســتمر 

برگزار می شود.
 احیاء صنایع راکــد، حفظ و پایداری تولید 
و اشــتغال و ارتقاء سطح تولید در واحد های 
صنعتی فعال از دیگــر اهداف برگزاری این 

جلسات است.
 وی بــا بیان اینکــه حذف موانــع تولید، 
گره گشای مشــکلات اقتصادی کشور است، 
گفت: برگزاري جلســات کمیته تســهیل و 
رفع موانع تولید شرکت شهرک های صنعتی 

فارس نیز در همین راستا انجام می شود.
از ابتدای امســال تاکنون ۹جلســه کمیته  
تســهیل و رفع موانــع تولید در شــرکت 
شــهرک های صنعتــی فارس برگــزار و در 
این جلســات به مسائل و مشکلات5۰ واحد  

تولیدی و صنعتی رسیدگی شده است.
جلسات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید 
در شــهرک های صنعتی برای رسیدگی به 
موضوعــات و مشــکلات ســرمایه گذاران و 
متقاضیان سرمایه گذاری در داخل شهرک ها 
و نواحی صنعتی و ارائه خدمات کارشناسی 
برگــزار می شــود. صنعتگران مســتقر در 
شــهرک های صنعتی  اســتان که متقاضی 
طرح مشکلات در جلسه کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید هستند، می توانند با مراجعه 
به معاونت صنایع کوچک نســبت به تکمیل 

فرم مربوط اقدام کنند.
ارائه پیشــنهاد اصــلاح قوانیــن، مقررات، 
ضوابط و رویه های مرتبط با تولید و خدمات 
در زمینه های تســهیل امور سرمایه گذاری، 
بررســی و اتخاذ تصمیــم درخصوص حل و 
فصل مشکلات واحدهای صنعتی در راستای 
اســتمرار و ارتقاء تولید و اشــتغال، بررسی 
رفع مشــکلات  تصمیم گیری درخصوص  و 
واحدها و طرح های صنعتی وانعکاس موارد 
تصمیم گیری خارج از حیطه وظایف سازمان 
به ستاد تســهیل و رفع موانع تولید کشور، 

بخشی از وظایف این کارگروه می باشد.

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتي فارس:

 از تمام ظرفیت های قانوني
 براي رفع موانع تولید استفاده می شود

حســینعلی امیری گفت: در شــرایط فعلی، وفاق ملی یکی از ضرورت های 
اجتنــاب ناپذیر اســت پس، بدون هیچ نــگاه حزبی بنــا دارم در مدیریت 
 اســتان از همه ســلایق که به گفتمــان آقای رئیس جمهــور اعتقاد دارند،

استفاده کنم.
حســینعلی امیری در دیدار با رئیس کل جدید و ســابق دادگستری استان 
فارس و جمعی از مســئولان قضایی استان، ضمن تسلیت ایام وفات حضرت 
فاطمه معصومه ســلام)س(، گفت:از یکایک شــما عزیزان،برداران ارجمند، 
قضات شــریف و همکاران مجموعه قضایی فارس سپاســگزاری می کنم و از 

لطف و محبت همیشگی تان به بنده متشکرم.
استاندار فارس با بیان اینکه پیشنهادات متعددی برای خدمتگزاری به مردم 
شریف ایران عزیز، از جانب دولت وفاق ملی وجود داشته است، از دِین خود 
به مردم شــریف استان فارس سخن گفت و تصریح کرد: مشکلات استان را 
می شناسم؛ دعا کنید خداوند متعال کمک کند تا محبت مردم استان فارس 

را جبران کنم لذا به همکاری همه عزیزان نیاز دارم.
وی بــا تأکید بر اینکه هیچ نگاه حزبی و جناحی در مدیریت اســتان وجود 
نخواهد داشت، خاطر نشان کرد: ذاتاً همه افراد را دوست دارم معمولاً در هر 
فردی یک ویژگی خاص پیدا می کنم و به ســبب آن دوستشان دارم چرا که 

معتقدم بندگان خداوند دارای کرامت ذاتی هستند.
دکتر حســینعلی امیری بــر ارتقاء جایگاه ارزشــمندی مــردم تأکید کرد 
و تحقق آن را منجر به توســعه کشــور در ابعاد گوناگون دانســت و تصریح 
کرد: در شــرایط فعلــی، وفاق ملی یکــی از ضرورت های اجتنــاب ناپذیر 
اســت پس، بدون هیچ نــگاه حزبی بنــا دارم در مدیریت اســتان از همه 
ســلایق که به گفتمان آقای رئیس جمهور اعتقاد دارند اســتفاده کنم. وی 
در ادامــه حاکمیت قانــون و ضــرورت عملیاتی کــردن آن را مورد توجه 
قــرار داد و افــزود: بخش قابل توجهی از حاکمیت قانون با کمک دســتگاه 
قضایــی امــکان پذیر می شــود؛ اگر در کشــوری حاکمیت قانــون وجود 
 نداشته باشــد شایسته ســالاری، مردم سالاری، پیشــرفت و توسعه محقق

نمی شــود. نماینده عالی دولت در فارس در بخش دیگر سخنان خود، قوام و 
دوام کشور را در اجرای قانون اساس دانست و از خدمات حجت الاسلام سید 
کاظمی موسوی در مدت تصدی مسئولیت دادگستری استان قدردانی و برای 
حجت الاسلام سید صدرا... رجایی نسب، رئیس کل جدید دادگستری فارس 
هم آرزوی توفیق کرد و افزود:همچنان عضوی از قوه قضائیه هستم و به این 
عضویت هم افتخار می کنم بنابراین در جهت تقویت دســتگاه قضایی استان 

همه جانبه همکاری خواهم کرد.
   نقش رسانه در افکار عمومی غیرقابل اغماض است

حسینعلی امیری همچنین در نشستی دیگر با متولیان صدا و سیما با تأکید بر 
اینکه نقش رسانه ها در افکار عمومی  فوق العاده و غیرقابل اغماض است، گفت: 

رسانه ها، اصلی ترین محور شکل گیری افکار عمومی هستند.
وی ضمــن خیرمقدم بــه حاضرین، بــرای همه فعالان و تلاشــگران نظام 
جمهوری اســلامی ایران آرزوی صحت و سلامتی کرد و در ادامه بر ضرورت 

اداره جامعه بر اساس عقلانیت، منطق و علم تأکید کرد و گفت: وجود مرکز 
پژوهش در صداوســیمای اســتان نوید این موضوع را می دهد که اقدامات 
رســانه ای صداوسیمای فارس بر اســاس پژوهش، فعالیت های تحقیقاتی و 

منطبق بر حقایق روز جامعه انجام می شود.
 وی به عملکرد صداوســیما در اطلاع رسانی های مختلف و متعدد و هدفمند 
و اثرات مثبت این رسانه بر امنیت کشور در دوره ای که ریاست دادگستری 
استان فارس را برعهده داشت اشاره کرد و گفت: با اقدامات رسانه توانسته ایم 
رویکرد و سیاست نظام جمهوری اسلامی را هم در فضاهای بین المللی و هم 

محیط های داخلی با شفافیت و روشنی بیان کنیم. 
 امیری با بیان اینکه رســانه توانایی تبدیل تهدید به فرصت را دارد، با اشاره 
به نقش مهم صداوســیما و همچنین شــرایط مهم کشور، گفت: تحریم های 
ظالمانه؛ ناترازی های انرژی به ویژه در حوزه آب، برق، گاز، ســوخت و مسائل 
معیشــتی مردم اثرات تحریم های ظالمانه را، که تمام مناســبات انسانی را 

نادیده گرفته است، دو چندان کرده است. 
وی، امیدآفرینی در جامعه را یکی از وظایف صداوسیما عنوان کرد و خواستار 
ارائه واقعیت های جامعه شــد و خاطرنشان ساخت: دولت چهاردهم که برای 
ایران ســربلند، تلاش می کند، بر افزایش حس ارزشمندی مردم، تأکید دارد 
بنابراین برای بهتر عمل کردن رســانه و تسهیل در امور مرکز صداوسیمای 

استان آماده همکاری هستیم.  
نماینــده عالی دولت در فارس در بخش دیگر ســخنان خــود وفاق ملی را 
یک ضرورت اجتماعی دانســت و عدم وجود آن را منجر به نفوذ دشمنان و 
سوء استفاده علیه نظام بیان کرد و افزود: اولویت های استاندار دولت چهاردهم 
در فارس، سیاســت های کلی نظام جمهوری اسلامی، نگاه و فرمایشات مقام 

معظم رهبری و وعده های رئیس جمهور است. 
وی با بیان اینکه مناسبات انسانی مرزی را نمی شناسد بر بهره گیری از همه 
ظرفیت های موجود برای تحقق وعده های دولت چهاردهم در اســتان پهناور 

فارس تأکید کرد.

استاندار فارس:

بنا دارم در مدیریت استان از همه سلایق
 که به گفتمان رئیس جمهور اعتقاد دارند، استفاده کنم

س : طاهره حیاتی
عک
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هشدارامیرقطردربارهعواقبمنطقهایتجاوزاسرائیل
بهلبنان

تسنیم- شــیخ تمیم بن حمد آل ثانی، امیر قطر طی سخنانی، 
تجاوزات وحشــیانه رژیم صهیونیســتی به غزه و لبنان را محکوم 

کرده و خواستار توقف این جنگ شد.
امیر قطر در ســخنرانی روز گذشــته خود در مجلس شورای این کشور اعلام کرد 
که آســان ترین و مطمئن ترین راه برای جلوگیری از تشدید تنش ها در مرز لبنان و 

فلسطین اشغالی، توقف جنگ نسل کشی اسرائیل علیه غزه است.
شــیخ تمیم بــن حمد آل ثانی افــزود: ایــن ویرانگری ها هرگز تأثیــری بر اراده 
ملت فلســطین که به حقوق مشــروع خود پایبند هســتند، نخواهد داشــت. بعد 
از ایــن همه کشــتار و ویرانی، اســرائیل چاره ای جز تبعیت از راهــکار دو دولتی 
 بر اســاس قطعنامه های مشــروع بین المللی و رســیدن فلســطینی ها به حقوق 

مشروع خود ندارد.
وی با تأکید بر اینکه مســئله فلســطین همچنان در رأس اولویت های قطر است، 
گفت: ما خواستار توقف تجاوزات اســرائیل هستیم و همچنان رویکرد گفت وگو و 
دیپلماسی پیشــگیرانه را دنبال می کنیم. ما از راهکارهای سیاسی توافقی و حل و 
فصل اختلافات از راه های مســالمت آمیز حمایت می کنیم و در صورت امکان، قطر 

نقش میانجیگری در این زمینه ایفا خواهد کرد.
امیر قطر در ادامه با اشــاره به جنایات وحشــیانه صهیونیســت ها اظهار داشــت: 
اســرائیل عمدتــاً با اجــرای طرح هــای از پیش آماده شــده در مناطقــی مانند 
 کرانــه باختــری و لبنان، گزینه گســترش تجــاوزات را انتخاب کــرد و ما بارها 
درباره تشدید تنش ها در لبنان و تجاوزات اسرائیل و پیامدهایی که بر منطقه دارد 

هشدار داده ایم.
وی تأکید کرد: ما خواســتار توقف تجاوزات اســرائیل به لبنان و اجرای قطعنامه 
بین المللی 1701 هســتیم. ساده ترین و مطمئن ترین راه برای جلوگیری از تشدید 

تنش ها در جبهه لبنان، توقف جنگ نسل کشی اسرائیل علیه غزه است.

دیپلماتروس:
مسکونگراناقداماتاسرائیلدرسوریهاست



ایرنا- سفیر روسیه در سرزمین های اشغالی از اقدامات نیروهای 
نظامی رژیم صهیونیستی در سوریه ابراز نگرانی کرد.

آناتولی ویکتوروف، سفیر روسیه در سرزمین های اشغالی در گفت 
و گو با شــبکه تلویزیونی »راســیا-۲۴« در پاسخ به این ســؤال که آیا تحرکات و 
اقدامات اخیر اســرائیل تهدیدی برای نظامیان روسیه به حساب می آید، گفت که 
مســکو عمیقاً نگران اقدامات نیروهای نظامی اسرائیل در سوریه است و تأکید کرد 
که کشورش امیدوار است تل آویو از خطر تهدید جان پرسنل نظامی روسیه کاملًا 

آگاه باشند.
وی در همین ارتباط افزود: اطمینان داریم که طرف مقابل )اسرائیل( کاملا متوجه 

این نگرانی است.
 ویکتوروف خاطرنشــان کرد که تشــدید فعالیت های نظامی تل آویو در ســوریه

نمی تواند باعث ثبات در این منطقه شود.
این دیپلمات روس ضمن ابراز تأســف از شــرایط موجود تصریح کرد که اسرائیل 
فعالیت هــای نظامی خود را در هفت جبهه تشــدید کــرده و در حال حاضرهیچ 

چشم اندازی برای پایان دادن به این فعالیت ها در آینده ای نزدیک وجود ندارد.
رژیم صهیونیســتی از هفتم اکتبر۲0۲۳ )1۵ مهر 1۴0۲( جنگ ویرانگری را علیه 
نوار غزه آغاز کرده اســت. طی این مدت 70 درصد از منازل و زیرساخت های نوار 
غزه در این جنگ به شــدت تخریب شد و محاصره رقت بار و بحران انسانی شدید 

در کنار قحطی و گرسنگی بی سابقه، جان ساکنان این منطقه را تهدید می کند.
 رژیــم صهیونیســتی همچنیــن حملاتــی را علیه مناطــق خاصــی از لبنان و 

سوریه نیز آغاز کرد.
با وجود همه این جنایت ها، رژیم صهیونیستی اعتراف کرده است که پس از حدود 
1۲ ماه جنگ، هنوز نتوانســته است به اهداف خود از این جنگ یعنی نابود کردن 

جنبش حماس و بازگرداندن اسیران صهیونیست از نوار غزه برسد.

سیستمنظامبینالمللکاملًافروپاشیدهاست
تسنیم- هاکان فیدان، وزیر خارجه ترکیه در خصوص جنایات رژیم صهیونیستی 
در غزه گفت: بدتر از نسل کشــی در غزه نیز وجود دارد که عبارت است از اوضاع 

نظام بین الملل. نظام بین الملل کاملًا فروپاشیده است.
فیــدان گفت: آنچه در غزه رخ داد، گواه زنده این اســت که نظام بین الملل برای 

امتیاز یک اقلیت خاص طراحی، استفاده و سوء استفاده می شود.
وزیر خارجه ترکیه یادآور شد که باید مطمئن شویم که دولت اسرائیل و حامیان 
آن تاوان بپردازند. اگر اینطور باشــد می توانند متوجه شوند که اقداماتشان حد و 

حصر دارد.

ایلانماسکیکمیلیارددلاربرایکودتادر
ونزوئلاخرجکرد

مهر- نیــکلاس مادورو، رئیس جمهــور ونزوئلا اعلام کرد که »ایلان ماســک« 
میلیــاردر آمریکا و مالک شــبکه اجتماعــی ایکس )توییتر ســابق( حداقل یک 
میلیارد دلار برای انجام کودتا در ونزوئلا و ســرنگونی دولت هزینه کرده اســت. 
وی دراین باره گفت: ایلان ماســک حداقل یک میلیــارد دلار برای انجام کودتا، 
شورش های فاشیستی و آشــوب های خشونت آمیز علیه روند انتخابات در ونزوئلا 
هزینه کرد. به گفته مادورو این میلیاردر آمریکایی مســحور ایده سرنگونی دولت 
ونزوئلا و گرفتن قدرت در ونزوئلا اســت و با حمایت مالی آشــوب های اجتماعی 
در ونزوئلا، مدام در حال تلاش برای اجرای این ایده اســت. درگیری کلامی بین 
نیکلاس مادورو و ایلان ماســک حتی به شبکه اجتماعی ایکس هم رسیده و دو 
نفر علیه همدیگر نوشته هایی را منتشر کردند. در اوایل ماه آگوست ایلان ماسک 
حســاب کاربری مادورو در این ایکس را به مــدت 10 روز غیرفعال کرد. پس از 
انتخابات ریاست جمهوری ونزوئلا در ماه جولای و پیروزی نیکلاس مادورو در این 

انتخابات، آشوب های وسیعی در نقاط مختلف این کشور رخ داد.

هیچجایامنیبرایکودکاندرغزهوجودندارد
ایسنا-صندوق حمایت از کودکان ســازمان ملــل )یونیسف( در حساب کاربری 
خــود در پلتفرم »ایکس« مطالبی را در واکنش به حمله رژیم صهیونیســتی به 
حیاط بیمارســتان شــهدای الاقصی در دیرالبلح منتشر کرد. یونیسف با اشاره به 
اینکــه هیچ جای امنی در غزه برای کودکان وجود ندارند، تاکید کرد: خشــونت 
علیه کودکان در نوار غزه باید متوقف شــود. این نهاد ســازمان ملل در ادامه نیز 
اعلام کرد: بار دیگر صفحات رســانه های ما مملو از تصاویر کودکان کشته شده یا 
دچار سوختگی و خانواده هایی شد که در حال فرار از چادرهایی هستند که هدف 
حملات هوایی قرار گرفتند. یونیسف در ادامه بر لزوم توقف این خشونت هولناک 

در حق کودکان تأکید کرد و توقف فوری این وضعیت در غزه را خواستار شد.
حملات مستمر رژیم صهیونیستی به نوار غزه که از اکتبر ۲0۲۳ با حمایت کامل 
آمریکا ادامه دارد، تاکنون بیش از 1۴0 هزار شــهید و زخمی و بیش از 10 هزار 

مفقودی داشته که بیشتر آنها را کودکان و زنان فلسطینی تشکیل می دهند.

اسرائیلازگرسنگیبهعنوانسلاحجنگیاستفادهمیکند
فارس- ایمــن الصفدی، وزیر خارجه اردن اعلام کرد که رژیم صهیونیســتی از 
گرسنه نگه داشتن به عنوان یک سلاح جنگی استفاده می کند و این رژیم چیزی 

جز جنگ و تخریب به نمایش نگذاشته است.
 وزیر خارجه اردن عنوان داشت، اسرائیل چیزی جز جنگ و ویرانی را به نمایش 
نگذاشته است؛ آنها این کار را در غزه شروع کردند و در کرانه باختری ادامه دادند 
و اکنون در لبنان اینگونه اســت. وزیر خارجه اردن خاطرنشــان کرد، ما هیچ راه 
حلی در منطقه که حق تشکیل کشور فلسطین در مرزهای 1۹۶7 از آن مستثنی 
باشد، قبول نخواهیم کرد. الصفدی تصریح کرد، اسرائیل از گرسنه نگه داشتن به 
عنوان یک ســلاح جنگی استفاده می کند و به پاکسازی نژادی ساکنان غزه ادامه 
می دهد. وی افزود، کابینه نتانیاهو اســرائیل را به یک طرف منزوی تبدیل کرده 
است و مادامی که فلسطینی ها از صلح برخوردار نباشند، اسرائیل نیز روی صلح را 
نخواهد دید. وزیر خارجه اردن گفت، آنچه که در کرانه باختری رخ می دهد جنگ 

دیگری است که فلسطینی ها و حقوق آنها را هدف قرار می دهد.

دادگاههایآمریکابهشکایتازمقامهایخارجی
رسیدگیمیکنند



ایرنا- خبرگزاری آسوشــیتدپرس با اشاره به رأی اخیر یکی از دادگاه های آمریکا 
در پرونده شــکایت از ولیعهد عربستان نوشت که به نظر می رسد راه برای شکایت 

از مقام های دیگر کشورها در دادگاه های آمریکا هموار شده باشد.
آسوشــیتدپرس خبر داد که یکی از دادگاه های آمریکا به ۲ تن از دستیاران ارشد 
محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان، تا اوایل نوامبر مهلت داده تا هرگونه شواهدی 
در رد شکایت یک مقام ارشد اطلاعاتی پیشین سعودی که دربار را متهم به تلاش 

به قتل خود کرده است، ارائه دهند.
 بــه اعتقاد کارشناســان حقوقی، این رأی همانند بســیاری از آراء اخیر نشــان 
می دهد که دادگاه های آمریکا شــکایات بیشــتری از نقض حقوق بشــر توسط 
دولت های خارجی را بررســی می کنند. قضات آمریکایی در دهه های اخیر تمایل 
بیشــتری به رد چنین شــکایاتی داشتند. به نوشته این رســانه آمریکایی، سعد 
الجابری، مقام پیشــین اطلاعاتی عربستان ســعودی، مدت هاست که ریاض را به 
تلاش برای ترور خود در اکتبر ۲01۸ متهم کرده اســت. دربار سعودی این ادعا 
را بی اســاس می خواند. در همان ماه، آمریکا، سازمان ملل و دیگران مدعی شدند 
که دســتیاران محمد بن ســلمان و دیگر مقام های ســعودی، جمال خاشقچی، 
روزنامه نگار منتقد ولیعهد و ســتون نویس واشــنگتن پست را در کنسولگری این 

کشور در استانبول به قتل رساندند.
آذر 1۴01، یک قاضی در آمریکا شــکایت از محمد بن ســلمان ولیعهد عربستان 
ســعودی را به اتهام نقش داشتن در قتل جمال خاشقچی روزنامه نگار مخالف در 
ســال ۲01۸ رد کرد. جان بیتس، قاضی فدرال واشنگتن موضع دولت آمریکا را 
مبنی بر اینکه محمد بن سلمان از مصونیت در دادگاه های آمریکا به عنوان رئیس 

یک دولت خارجی برخوردار است، پذیرفت.

رئیسجمهورپیشینآمریکا:

»سلیمانی«یکژنرالبزرگایرانیبود
رئیس جمهور  ترامپ،  دونالد  ایســنا- 
پیشــین آمریکا در اظهاراتی شــهید 
سلیمانی را فردی بزرگ توصیف کرد 
و مدعی شد که او قصد نابودی ارتش 

ایالات متحده را داشته است.
رئیس جمهور پیشــین آمریکا و نامزد 
انتخابات در  جمهوری خــواه   حــزب 
دربــاره  کشــور  ایــن  در  پیــش رو 
تصمیــم خود بــرای صدور دســتور 
حمله تروریســتی به خــودرو حامل 
»قاســم ســلیمانی«،  ســپهبد حاج 
 فرمانده نیروی قدس ســپاه پاسداران 
 انقــلاب در فــرودگاه بغــداد که به 
شــهادت او و همراهانش منجر شــد، 
گفت او یک شــخصیت بسیار بزرگ 

ایرانی بود.
ترامپ در روزهای منتهی به انتخابات 
نوامبر )1۵  پنجم  ریاســت جمهوری 

آبان ماه( آمریکا در گفت وگو با شــبکه 
تلویزیونی فاکس نیوز در مورد مسائل 
رژیم  ایــران،  چیــن،  مانند  مهمــی 
صهیونیســتی، آرای رنگین پوســتان، 
 مســئله مهاجــران و افــول آمریــکا 

صحبت کرد.

وی در پاسخ به ســؤالی درباره خرید 
نفت ایران توســط چین با بیان اینکه 
پکن را در این موضوع مقصر نمی داند، 
مدعی شــد: به چین گفتــم این کار 
را نکنــد و گوش کردنــد، زیرا به آنها 
گفتــم که اگر )به خرید نفت از ایران( 

ادامه دهید، دیگر نمی توانید با آمریکا 
تجارت کنید.

ترامپ همچنین با ادعای اینکه »زمانی 
که من رئیس جمهور بــودم، ایرانی ها 
جرئــت حمله به نیروهــای آمریکایی 
را نداشــتند« گفت: من سلیمانی را از 
میان برداشتم چون می خواست ارتش 
مــا را نابود کند. ســلیمانی واقعاً یک 
ژنرال بزرگ بــود، او یک ژنرال بزرگ 
ایرانــی بود. اما آنها در زمان من هرگز 

به نیروهای آمریکایی حمله نکردند.
او در بخش دیگری از این مصاحبه به 
موضوع افــول آمریکا پرداخت وگفت: 
ما ملت شکســت خورده ای هســتیم، 
از گفتن این حــرف بدم می آید اما ما 
ملتی هســتیم که در حــال انحطاط 
شدید هســتیم و رهبری داریم که در 

انحطاط بزرگ است.

پولتیکو:
صادراتسلاحهایآلمانیبهاسرائیلبهحالتتعلیق

درآمدهاست
فارس- پولتیکو به نقل از یک منبع آگاه گزارش داده اســت که 
آلمان صدور تســلیحات برای اســرائیل را تا زمان ارائه تضمین از 
سوی رژیم صهیونیستی مبنی بر عدم استفاده از سلاح های آلمانی 

در نسل کشی به حالت تعلیق درآورده است. 
بر اســاس قانون »کنترل ســلاح های جنگی« آلمان، دولت باید از عدم اســتفاده 
از تســلیحات علیه اهــداف غیرنظامی اطمینــان حاصل کند. پیش تر شــماری 
از فلســطینیان علیه اقدامات برلین برای ارســال ســلاح به رژیم صهیونیســتی، 
شــکایت هایی را مطرح کرده بودند. ارسال تسلیحات برای اسرائیل در شرایطی به 
حالت تعلیق درآمده اســت که صدراعظم آلمان اولاف شــولتز در سالگرد واقعه 7 
اکتبر تصریح کرده بود که »ما در کنار اســرائیل ایســتاده ایم«. این مقام همچنین 
تأکید کرده بود که صادرات ســلاح به اســرائیل متوقف نخواهد شد و همچنان در 
آینده نیز ادامه خواهد یافت. واشنگتن و برلین به ترتیب اصلی ترین تأمین کنندگان 

تسلیحات برای رژیم صهیونیستی به شمار می روند.
آلمان تنها در ســال ۲0۲۳، صادرات تســلیحاتی بــه ارزش ۳۲۶/۵ میلیون یورو 
به اســرائیل را تأیید کرده بود.پیش تر در هفته های اخیر، فرانســه از توقف صدور 
تسلیحات به اســرائیل خبر داده و تأکید کرده بود که مســئله غزه باید به صورت 
دیپلماتیک حل وفصل شــود. پدرو ســانچز، نخست وزیر اســپانیا نیز در اظهاراتی 

خواستار توقف صادرات سلاح به رژیم صهیونیستی شده بود.
ایالات متحده و آلمان در حالی تسلیحات مختلفی را برای رژیم صهیونیستی صادر 
کرده اند که اســرائیل در طول یک ســال جنایات خود در غزه، بارهاوبارها اهداف 
غیرنظامی از جمله مدارس، مســاجد و پناهگاه های آوارگان را هدف حملات خود 
قرار داده و هزاران نفر را نیز به شهادت رسانده است. تاکنون بیش از ۴۲ هزار نفر 
در غزه و چندین هزار نفر نیز در لبنان بر اثر حملات وحشــیانه رژیم صهیونیستی 

به شهادت رسیده اند.

اخبار کوتاه جهان

ایتامــار بــن گویــر، وزیر امنیــت داخلــی رژیم 
صهیونیســتی اعلام کرد که طی هشت ماه گذشته 
170 هزار قبضه ســلاح میان ســکنه صهیونیست 

اراضی اشغالی فلسطین توزیع شده است.
توزیع ســلاح میان شهرک نشــینان صهیونیســت 
هم زمان بــا افزایش حملات آنها به فلســطینی ها 
در مناطــق مختلف اراضی اشــغالی از جمله کرانه 
باختری و شهر قدس صورت گرفته است. خبرگزاری 
شهاب پیشتر گزارش داده بود، سه صهیونیست در 
تیراندازی در یک ایستگاه اتوبوس در شمال کریات 

مالاچی در عسقلان به شدت مجروح شدند.

پیشــتر وزیر امنیــت داخلی رژیم صهیونیســتی 
همچنیــن در موضعــی افراطی گفــت: »عملیات 
تیرانــدازی در کریات ملاچی بار دیگر ثابت می کند 
که توزیع ســلاح باعــث نجات جان اســرائیلی ها 
می شــود و ما همچنان به مســلح کردن جمعیت 

اسرائیل خواهیم پرداخت.«
با آغاز جنگ رژیم صهیونیستی در نوار غزه، بن گویر 
سلاح گرم را در میان صدها هزار صهیونیست توزیع 

کرده است.
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی 
نیز گفته بود: عملیات کریات ملاچی به ما یادآوری 
می کند که کل اسرائیل به یک خط رویارویی تبدیل 
شده  است و خرابکاران فقط از غزه نیامده اند تا ما را 
بکشــند. جنگ غزه موجب تشدید تنش ها در کرانه 
باختری شده است. از هفتم اکتبر تاکنون، خشونت 
شهرک نشینان صهیونیست بیش از هر زمان دیگری 
افزایش یافته و آن ها از حمایت کابینه راست افراطی 
رژیم اشــغالگر برخوردار هستند. یورش به خانه ها و 
مزارع فلسطینیان در روستاهای فلسطینی به امری 
عادی تبدیل شده و ارتش رژیم صهیونیستی نه تنها 

با آن مقابله نمی کند، بلکه از شهرک نشینان افراطی 
حمایت به عمل می آورد.

رژیم صهیونیســتی با وجود کشتارها و جنایت هایی 
که در طول یک سال علیه مردم غزه به راه انداخته 
اســت، به هیچ یک از اهداف خود از جمله نابودی 
حماس، بازگرداندن اســرا و از بین بردن تهدیدات 
علیه خود دســت نیافته اســت. جنگ این رژیم در 
غزه همچنان ادامه دارد و به شهادت و زخمی شدن 

ده ها هزار نفر منجر شده است.
از ســوی دیگر وزیــر امنیت داخلی تنــدرو رژیم 
صهیونیســتی در ســخنانش مدعی شد که تل آویو 
اکنــون فرصت ضربه زدن به ایــران را دارد. او ادعا 
کرد: »ما اکنون فرصت ضربه زدن به ایران را داریم و 
بنیامین نتانیاهو به دنبال اتخاذ تصمیمات شجاعانه 

است.
بر اســاس گزارش شــبکه خبری الجزیره، این وزیر 
افراطــی رژیم صهیونیســتی همچنیــن در ادامه 
لفاظی هایش گفت: اگر ما ورود ســوخت به نوار غزه 
را متوقف کــرده بودیم، اکنون موفق شــده بودیم 

گروگان ها را بازگردانیم.

فارس- پنــی وانگ، وزیر امور خارجه اســترالیا از 
اعمال تحریم های مالی و محدودیت های مســافرتی 
بــرای پنج ایرانی به بهانــه دخیل بودن این افراد در 
برنامه موشــکی ایران خبر داده اســت.تحریم های 
اســترالیا، دو مدیر و یک مقام ارشد سازمان صنایع 
هوافضای ایران، مدیر گروه صنعتی شــهید باقری و 
یک مدیر گروه صنعتی شــهید همت را هدف قرار 

داده است. 
وانگ بــدون اشــاره به انــواع جنایت هــای رژیم 
صهیونیســتی در منطقه مدعی شده است که پاسخ 
موشکی ایران تشدید خطرناک )اوضاع( بوده و خطر 
جنگ منطقه ای گســترده تر را افزایش داده اســت. 
این مقام اســترالیایی همچنین ادعا کرده است که 
برنامه موشکی ایران تهدیدی برای امنیت منطقه ای 

و بین المللی است. 
وزیر خارجه استرالیا ادعاهای اخیر مقامات آمریکایی 
و اروپایی مبنی بر ارســال موشــک توسط ایران به 

روســیه را نیز تکرار کرده و مدعی شــده است که 
این کار نشــان دهنده »نقش بی ثبات کننده ایران« 
اســت. پیش  از این نیز اتحادیه اروپا به بهانه واهی 
ارسال موشــک های ایرانی به مســکو، تحریم هایی 
را علیــه ایران وضع کرده بود.  ایــالات متحده هم 
در حمایــت از رژیم کودک کش صهیونیســتی و در 
اعتــراض به عملیــات وعده صــادق ۲، تحریم های 
جدیدی را برای بخش های نفت و پتروشیمی ایران 
 در نظر گرفته و در صدد تشــدید فشــارهای مالی

 بر تهران است.
 انگلیس نیز از دیگر کشورهایی است که در پشتیبانی 
از اســرائیل و در پی پاسخ موشــکی اخیر تهران به 
 جنایات و تجاوزات این رژیم، تحریم های جدیدی را 
علیه تعدادی از مقام های ارشــد نظامــی ایران در 
نظر گرفته اســت. جمهوری اسلامی در 10 مهرماه 
)1 اکتبر( بر اســاس قوانین بین المللی و در پاسخی 
مشــروع بــه جنایت هــای رژیم صهیونیســتی در 

غزه و لبنان، شــهادت سید حســن نصرا...، هنیه و 
ســردار نیلفروشــان، ســه پایگاه نظامی اسرائیل و 
 مقر موســاد در اراضی اشــغالی را هــدف حملات 
موشکی خود قرار داد. مقامات و سازمان های ایرانی 
در شــرایطی به دلیل پاسخ موشــکی مشروع ایران 
تحریم می شــوند که اســرائیل در مدت یک ســال 
حملات وحشیانه خود به باریکه غزه از هیچ جنایتی 
فروگــذار نکرده و تابه حال بالغ بر ۴۲ هزار نفر را در 

این منطقه به شهادت رسانده است.
 صدها لبنانــی نیز در حملات ایــن رژیم به لبنان 

شهید شده اند.

تســنیم- نمایندگی دائمی لبنان در سازمان ملل 
متحد، بنا به دستور »عبدا... بو حبیب، وزیر خارجه 
دولت موقت این کشور شکایاتی به آنتونیو گوترش، 
دبیرکل ســازمان ملل متحد و شــورای امنیت در 

واکنش به تجــاوزات مکرر رژیم صهیونیســتی به 
لبنان که مراکز یونیفل )نیروهای موســوم به حافظ 
صلح سازمان ملل مســتقر در جنوب لبنان( را هم 
هدف قرار می دهد، ارائه داد. هیئت نمایندگی لبنان 
در سازمان ملل در این شکایت نامه خود تأکید کرد: 
تجاوزات اســرائیل به یونیفل یک اتفاق خطرناک و 
نقض آشــکار قوانین بین المللــی و قطعنامه 1701 

شورای امنیت است.
 این تجــاوزات بیانگــر تلاش های مکــرر و مداوم 
اســرائیل برای تضعیف مأموریت یونیفل اســت و 
بی توجهی این رژیم بــه قوانین بین المللی و حقوق 

بشردوستانه بین المللی را نشان می دهد.
این هیئت خواســتار اتخاذ موضع قاطع و سخت در 

برابر این تجاوزات رژیم صهیونیســتی که در قالب 
جنایات جنگی است، شده و تأکید کرد که همه باید 
به شدیدترین شــکل ممکن این تجاوزات اسرائیل 
را محکوم کنند و این رژیــم باید در قبال جنایاتی 
که انجام می دهد پاســخگو باشــد. لبنان همچنین 
شــکایت دومی را به شــورای امنیت سازمان ملل 
درباره تأثیر تجاوزات رژیم صهیونیستی و پیامدهای 
آن بر بخش آموزشــی لبنان ارائــه داده و در آن به 
آمار دانش آمــوزان و معلمان آواره لبنان در مقاطع 
مختلف تحصیلــی پرداخت. هیئت نمایندگی لبنان 
در ســازمان ملل، خواســتار مداخله فوری و مؤثر 
 بــرای توقف تجاوزات رژیم صهیونیســتی به خاک

لبنان شد.

آسیایغربی

استرالیا

وزیرامنیتداخلیرژیمصهیونیستی:

طی هشت ماه ۱۷۰ هزار قبضه سلاح میان اسرائیلی ها توزیع شده است

استرالیا ۵ ایرانی را تحریم کرد

۲ شکایت لبنان از رژیم صهیونیستی به گوترش و شورای امنیت

 آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین
 تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره1403603110010012۹3مورخ1403/05/10هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمیلادبوستانیفرزندمحمد
خلیلبشمارهشناســنامه2۸00وکدملی22۹7062524صادرهاز
شیرازدرششــدانگیکقطعهزمینمزروعیبهمساحت1256متر
مربعپلاک1376فرعیاز6اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک6
اصلیواقعدرفارسبخشهفتحوزهثبتملکشــیرازناحیهیک
خریداریازمالکسهممشاعیمهوشآرامبهشمارهسند130567
مورخ13۸1/10/25دفتر70شیرازمحرزگردیدهاست.لذابهمنظور
اطــلاععموممراتــبدردونوبتبهفاصلــه15روزدرصورتیکه
اشخاصنسبتبهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرا
بهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریخ
تســلیم،اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.
بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض

طبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/10
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/07/25

856/م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره14036031100100207۹مورخ1403/06/24هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایغلامرضانقیبیفرزندعلی
بشمارهشناســنامه3۹۸وکدملی2371۹0۹۹3۹صادرهازکازرون
درششدانگیکدربباغچهبهمساحت1010/03مترمربعپلاک13
فرعیاز256اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک1،2،3فرعیاز256
اصلیواقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشــیرازناحیهیک
خریداریازمالکســهممشاعیصمدمحمدپورومحمدمحمدپور
محرزگردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبه
فاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
ســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخ
انتشاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیم
وپسازاخذرســید،ظرفمدتیکماهازتاریختســلیم،اعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/07/25
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۸/10

877/ م الف
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده نوبت دوم
شرکت تعاونی مسکن و رفاه کارکنان سازمان نظام مهندسی 

کشاورزی و منابع طبیعی فارس به شماره ثبت 25565
جلســهمجمععمومیعادیبهطورفوقالعادهنوبتدومشــرکت
تعاونیمســکنورفاهکارکنانســازماننظاممهندسیکشاورزی
ومنابعطبیعیفارسراسســاعت۹صبحروزچهارشــنبهمورخ
1403/0۸/0۹درمحلدفترشــرکتواقعدربلوارحسینیالهاشمی
روبرویسدتنگسرختشکیلمیگردد.ازکلیهاعضاتعاونیدعوت
میشوددرجلسهمذکورحضوربهمرســانندیابامراجعهبهدفاتر
اسنادرســمی،وکیلیانمایندهخودراکتباجهتحضوردرمجمعو
اعمــالرایمعرفینمایند.همچنیناعضامیتوانندهمهروزهبهجز
روزهایتعطیلازساعت۸الی14بامراجعههمزمان)عضووموکل(
بــهدفترتعاونی،حداکثرتایکروزقبلازبرگزاریمجمعنمایندهیا
وکیلخودرامعرفینمایند.درهرصورتتعدادآرایوکالتیهرعضو

وغیرعضوتنهایکرایخواهدبود.
دستورجلسه:
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معاون وزیر صمت خبر داد:
تشکیل گروه ویژه بررسی ایمنی معادن ذغال سنگ در 

وزارت صمت

مهر- وجیه ا... جعفــری، معاون معادن و فرآوری مواد وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: یک گروه مستقل ۶ نفره، متشکل از مجموع بازرسان وزارت کار، 
متخصصان حوزه ذغال ســنگ و نمایندگان وزارت صمت مأمور بررسی وضع 
ایمنی همه معادن ذغال ســنگ کشور شــده اند تا در کوتاه ترین زمان ممکن 

موارد مربوطه را گزارش کنند.
وی افزود: در پایان بررســی ها معادنی که ایمنی و شرایط ادامه فعالیت نداشته 

باشند تعطیل می شوند.
معــاون وزیر صمت اضافه کرد: این گروه موظف شــده بــدون هیچ اغماضی، 
 هرگونــه اصلاحی بــرای افزایش میــزان ایمنــی در هر معدنی لازم باشــد 

گزارش کند.
جعفری در مصاحبه با صدا و ســیما با اشــاره به حوادث معادن ذغال ســنگ 
گفت: این گروه ابتدا ایمنی معادن ذغال سنگ را بررسی کرده و سپس بررسی 

وضعیت معادن دیگر کشور در دستور کار قرار می گیرد.
وی هم چنین از بازگشــت اداره کل نظارت و ایمنی بر معادن به وزارت صمت  
که پیشــتر با اداره کل بهره برداری ادغام شده بود خبر داد و افزود: از آنجا که 
راه اندازی مجدد این دفتر از بعد ســاختاری به افزایش میزان ایمنی در معادن 
کشور کمک می کند. بنابراین مقرر شد این دفتر در بازه زمانی یک ماهه دوباره 

احیا شود.

کاهش بیش از ۲۱ هزار واحدی شاخص کل بورس

باشگاه خبرنگاران- در جریان معاملات روزگذشته ۲۴ مهرماه، شاخص کل 
بورس با کاهش ۲۱ هزار و ۷۳۱ واحدی در تراز ۲ میلیون و ۶۹ هزار واحد قرار 
گرفت. شاخص کل هم وزن هم با کاهش ۵ هزار و ۵۴۵ واحدی در سطح ۶۸۴ 

هزار و ۷۳۸ واحدی ایستاد.
سه نماد فملی، فولاد و وبملت در جریان معاملات روزگذشته بیشترین تأثیر را 
بر شاخص کل بورس داشتند و سه نماد وپارس، فولاد و شستا پرتراکنش ترین 

نماد های روزگذشته بازار بورس بودند.
هم  چنین شــاخص کل فرابورس هم با کاهش ۱۳۰ واحد در ســطح ۲۱ هزار 
و ۶۷۰ واحد قرار گرفت. ارفع، حســینا و زاگرس بیشترین تأثیر را بر شاخص 
فرابورس داشــتند و فزر، زماهان و نیان هم به عنوان پرتراکنش ترین نماد های 

فرابورس ثبت شدند.
در جریــان معاملات روزگذشــته گروه بانک ها بــه ارزش معاملاتی ۱۹۳ هزار 
میلیارد تومان برترین گروه صنعتی بود و گروه فلزات اساســی و شیمیایی در 

جایگاه بعدی قرار گرفتند.

وزیر نیرو: 
تجارت برق با کشورهای همسایه افزایش می یابد

تسنیم- عباس علی آبادی، وزیر نیرو در دیدار وزیر نیرو با معاون نخست وزیر 
آذربایجان با اشاره به اشتراکات تاریخی فراوان بین دو کشور ایران و آذربایجان، 
ابراز داشــت: برای تداوم و تقویت همکاری ها بین دو طرف، طرح های زیادی را 

در دستورکار داریم.
وزیــر نیرو هم چنین با اشــاره به همــکاری صورت گرفته دو کشــور ایران و 
آذربایجان درخصوص ســد خداآفرین، ابراز داشــت: این سد توسط دو طرف 

ساخته شده است.
وی یادآور شد: درباره سد قیزقلعه سی و اردوباد برنامه مفصلی را در دست اقدام 
داریم که در مراحل پیشــرفت است؛ طی توافق صورت گرفته مقرر شد فرآیند 

اجرای این طرح ها تسریع شود.
وی تصریح کرد: اتصال الکتریکی بین ایران و آذربایجان هم  اکنون برقرار است 
و امید اســت تا تابســتان ســال آینده، این امر افزایش یابد و پیشــنهاد شده 
 اســت بین روســیه، آذربایجان، ایران، امارات و عربستان در این باره مذاکراتی 

صورت گیرد.
وزیــر نیرو خاطرنشــان کــرد: هم اکنون با روســیه مذاکرات صــورت گرفته 
اســت و مقرر شــد در اجــلاس آینده این موضــوع پیگیری شــود؛ برقراری 
 ایــن خــط الکتریکی بــه جهت اقتصــادی برای دو طرف بســیار ســودمند 

خواهد بود.
علی آبــادی بیان کرد: در زمینه های تخصصی- فنــی مذاکراتی صورت گرفت 

و بر همین اساس آمادگی برای بازدید از تأسیسات فنی دو کشور اعلام شد.

بیت کوین رکورد زد

ایسنا- رمزارزهای دیجیتال با پیشتازی بیت کوین صعود خود را آغاز کردند و 
به بالاترین میزان خود از ۳۰ سپتامبر رسیدند.

این رالی به دنبال رشــد گسترده تر بازار در میان تورم مثبت و داده های قیمت 
تولیدکننــده ایالات متحده بود. در همین حال، دولت چین نیز بســته محرک 

اقتصادی را با هدف رشد اقتصاد این کشور اعلام کرد.
مارکت نوشــت، بیت کوین در ساعت ۶ و ۴۳ دقیقه صبح به وقت شرقی ۳/۲۸ 
درصد جهش کرد و به قیمت ۶۴ هزار و ۹۰۸/۰۵۶ دلار فروخته شــد. اتریوم 

یک دقیقه بعد ۲/۹۲ درصد افزایش یافت و به ۲۵۴۰/۷۶۰۶ دلار رسید.
مجمــوع ارزش بــازار جهانی ارزهای دیجیتال در حــال حاضر ۲/۲۹ تریلیون 
 دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت بــه روز قبل ۲/۲۲ درصد بیشــتر 
شــده اســت. در حــال حاضــر ۵۶/۷۴ درصد کل بــازار ارزهــای دیجیتال 
 در اختیــار بیت کویــن اســت کــه ۰/۰۶ درصــد افزایــش روزانــه را ثبت 

کرده است.
حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در ۲۴ ســاعت گذشــته ۹۱/۱۱ میلیارد دلار 
اســت که ۵۷/۶۸ درصد افزایش داشــته اســت. حجم کل در امور مالی غیر 
متمرکز در حال حاضر ۴/۷۳ میلیارد دلار اســت که۵/۲۰ درصد از کل حجم 
۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام ســکه های پایدار اکنون 
۸۲/۸۱ میلیارد دلار اســت کــه ۹۰/۸۹ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار 

ارزهای دیجیتال را تشکیل می دهد.

رئیس گمرک اعلام کرد:
٧ میلیارد دلار تراز تجاری منفی بدون نفت

 سهم صادرات ۲۹/۵ میلیارد دلار
ایســنا- محمد رضوانی فر، رئیس کل گمرک جمهوری اســلامی ایران صبح 
روزگذشــته در بیســتمین نشســت هیئت نمایندگان دور دهم اتاق بازرگانی 
تهران، اعلام کرد: از ابتدای ســال  جاری تا ۲۰ مهر ماه، صادرات غیرنفتی کشور 
به ۸۱ میلیون تن به ارزش حدود ۲۹/۵ میلیارد دلار رسیده که به نسبت مدت 
مشابه سال گذشــته، هفت درصد به صورت وزنی و ۱۰ درصد به لحاظ ارزشی 

رشد کرده است.
وی افزود: این درحالیســت که در مقابل عدد واردات طی مدت مذکور ســال 
۲۰ میلیون تن به ارزش ۳۷ میلیارد دلار ثبت شده که به لحاظ ارزشی هشت 
درصد رشــد واردات نســبت به مدت مشابه سال گذشــته اتفاق افتاده است؛ 
این ۳۷ میلیــارد دلار ارزبری برای واردات در مقابل قریب به ۳۰ میلیارد دلار 
ارزآوری حاصل از صادرات، گویای هفت میلیارد دلار تراز تجاری منفی )بدون 

نفت( است.
رضوانی فر افزود:  در این مدت آمار ترانزیت کشور به ۱۲/۷ میلیون تن رسیده 

که ۴۴ درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد داشته است.

آگهی ثبتی و دادگستری

ارز دیجیتال

صنعت ومعدن

مسکن

بورس

تجارت

تجارت
ایرنا- هاشــم امینی، دیرعامل شــرکت مهندســی آب و 
فاضلاب کشــور   گفت: کارگروهــی در معاونت بهره برداری 
شــرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور ایجاد شده است که 

در همه ایام سال وضعیت آب را رصد و پایش می کنند.
وی ادامه داد: همکاران در این کارگروه متناسب با منابع آب 

زیر زمینی، سطحی و نیز میزان مصرف، میزان تولید آب را 
بر اساس این شاخص ها برآورد می کنند.

مدیرعامــل شــرکت مهندســی آب و فاضــلاب کشــور 
خاطرنشــان کرد: بر اساس این رصد و پایش، چنانچه در هر 
نقطه ای ناترازی ایجاد شــود، با تعریف و اجرای پروژه هایی 

نسبت به برطرف کردن آن اقدام می کنند.
امینــی با بیان اینکه صنعت آب و فاضلاب کشــور در حال 
حاضر ۹۹/۹ درصد از جمعیت شهری را تحت پوشش شبکه 
آب شــرب و بهداشت پایدار دارد، گفت: حدود ۸۶/۸ درصد 

جمعیت روستایی نیز تحت پوشش این شبکه قرار دارند.

وی اضافه کــرد: هم چنیــن نزدیک بــه ۵۶ درصد جمعیت 
شــهری و حدود هفت دهم درصد از بخش روستایی کشور 

تحت پوشش شبکه فاضلاب است.
مدیرعامل آبفای کشــور خاطرنشان کرد: تأمین آب پایدار با 

همه توان انجام می شود.

مدیرعامل آبفای کشور:

ناترازی آب در هر نقطه ای برطرف می شود

انرژی
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ایرنا- تازه ترین گزارش دبیرخانه اوپک نشان 
می دهد ایران در ماه سپتامبر )شهریور - مهر( 
سه میلیون و ۳۱۶ هزار بشکه نفت خام تولید 
کرده که ۲۱ هزار بشــکه بیشــتر از ماه اوت 

۲۰۲۴ )مرداد - شهریور( بوده است.
براساس گزارش منابع ثانویه، در ماه سپتامبر 
)شــهریور - مهر(، ۱۲ عضو این ســازمان ۲۶ 
میلیون و ۴۴ هزار بشکه نفت تولید کردند که 
۶۰۴ هزار بشــکه کمتر از ۲۶ میلیون و ۶۴۸ 

هزار بشکه ماه اوت است.
بر اســاس گزارش ماه سپتامبر اوپک، پس از 
عربســتان با تولید روزانــه ۸ میلیون و ۹۷۱ 
بشکه و عراق با تولید روزانه ۴ میلیون و ۱۱۲ 
هزار بشــکه، ایران با تولید روزانه ۳ میلیون و 
۳۱۶ هزار بشــکه جایگاه سومین تولیدکننده 

این سازمان را حفظ کرد.

  افزایش تولید نفت ایران با وجود عقب گرد 
تولید اوپک

تولید نفت ایران در ماه گذشــته میلادی در 
حالی ۲۱ هزار بشــکه در روز بیشتر شده که 
تولید عربســتان ۲۳ هزار بشکه و تولید عراق 
۱۵۵ هزار بشــکه در آن ماه کاهش داشــته 

اســت. این گزارش نشــان می دهد ایران در 
بین کشــورهای عضو اوپک بیشترین افزایش 
تولید نفت را در ماه سپتامبر )شهریور - مهر( 
به خود اختصــاص داده و درحالی که مجموع 
تولید نفت اعضای اوپــک ۲/۳ درصد کاهش 
داشته اســت، تولید نفت ایران در ماه گذشته 

میلادی رشدی ۰/۶ درصدی را ثبت کرد.
هم چنیــن تولید نفت اعضای اوپک پلاس نیز 
در ماه ســپتامبر )شــهریور - مهر( ۴۷ هزار 

بشــکه در روز افزایش داشته و از ۱۴ میلیون 
و ۱۳ هــزار بشــکه در روز در ماه اوت به ۱۴ 
میلیون و ۶۰ هزار بشــکه رسیده است با این  
حال، تولید نفت روسیه ۲۸ هزار بشکه در روز 
کاهش در ماه گذشته میلادی نشان می دهد.

در مجموع کشــورهای عضو اوپــک و اوپک 
پلاس در ماه ســپتامبر )شهریور - مهر( تولید 
نفت خام خود را با کاهش ۵۵۷ هزار بشکه ای 
از ۴۰ میلیون و ۶۶۱ هزار بشــکه در ماه اوت 

به ۴۰ میلیون و ۱۰۴ هزار بشکه رسانده اند.
  کاهش عرضه نفت اوپک در سپتامبر ۲۰۲۴

براســاس گزارش منابع ثانویــه، ایران در ماه 
سپتامبر )شــهریور - مهر( ۳ میلیون و ۳۱۶ 
هزار بشــکه نفت خام تولید کرده که ۲۱ هزار 
بشــکه بیشــتر از مــاه اوت ۲۰۲۴ )مرداد - 

شهریور( بوده است.
تولید چهار عضو این ســازمان شــامل ایران، 
ونزوئلا، اکوادور و کویت در دوره مورد بررسی 
با افزایــش همراه بود که بیشــترین افزایش 
تولید بــا ۲۱ هزار بشــکه در روز، مربوط به 
ایران اســت. ایران، ونزوئــلا و لیبی از توافق 
کاهش عرضــه ائتلاف تولیدکننــدگان عضو 
سازمان کشورهای صادرکننده نفت )اوپک( و 

غیراوپک )اوپک پلاس( معاف هستند.
بر اساس تازه ترین گزارش ماهانه اوپک، قیمت 
نفت خام سنگین ایران در ماه سپتامبر، نسبت 
به ماه اوت ۲۰۲۴، چهار دلار و چهار ســنت 
معادل ۵/۲ درصد کاهش  یافته اســت، قیمت 
نفت خام ســنگین ایــران در ماه ســپتامبر 
 ۲۰۲۴، ۷۳ دلار و ۵۹ ســنت ثبــت شــد، 
درحالی که این رقم در اوت ۲۰۲۴، ۷۷ دلار و 

۶۳ سنت برای هر بشکه بود.

پیش بینی  بشــکه ای  هزار   ۲۱۰ کاهش    
تقاضای نفت

میانگین قیمت نفت خام سنگین ایران در سال 
۲۰۲۴، ۸۱ دلار و ۸۵ سنت بوده است، قیمت 
ســبد نفتی اوپک هم در ماه سپتامبر ۲۰۲۴ 
به ۷۳ دلار و ۵۹ ســنت برای هر بشکه رسید 
که چهار دلار و ۸۲ سنت )۶/۱ درصد( بیشتر 
از ماه اوت ۲۰۲۴ اســت. براســاس تازه ترین 
)اکتبر(،  اوپــک  گــزارش ماهانــه دبیرخانه 
تقاضای جهانی نفت خام برای سال ۲۰۲۴ با 
یک میلیون و ۶۴۰ هزار بشکه افزایش روزانه 
همراه خواهد بود، مجموع تقاضای نفت جهان 
برای ســال ۲۰۲۴، ۱۰۴ میلیون و ۱۴۰ هزار 
بشــکه پیش بینی شده است. براساس گزارش 
اوپک، پیش بینی تقاضا برای نفت خام در ماه 
اکتبر نســبت به ماه سپتامبر ۱۰۰ هزار بشکه 
کاهش نشان می دهد. اوپک در گزارش ماهانه 
خود هم چنین پیش بینی کرد تقاضای جهانی 
نفت در سال ۲۰۲۵ روزانه یک میلیون و ۶۴۰ 
هزار بشــکه افزایش یابد و بــه مجموع ۱۰۵ 
میلیون و ۷۸۰ هزار بشــکه در روز برسد. این 
پیش بینی نسبت به ماه قبل از آن ۲۱۰ هزار 

بشکه کمتر است.

ایرنا- محمد آیینی، مدیرعامل شــرکت بازآفرینی شهری 
ایران در هجدهمین جلســه شــورای نوسازی مسکن این 
شــرکت بر اهمیت و نقش قوانین ســاماندهی و حمایت از 
تولید و عرضه مسکن، حمایت از احیاء، بهسازی و نوسازی 
بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری و حمایت از بافت های 
 فرهنگــی و تاریخــی در تحقــق برنامه هفتم پیشــرفت 

تأکید کرد.
این مقام مســئول با بیان اینکه احیای بافت های فرسوده 
شهری و روستایی با روش های کارآمد یکی از سیاست های 
کلی نظام در حوزه مســکن و شهرســازی به شمار می رود، 
توضیح داد: منظور از روش های کارآمد این اســت که کار با 

هزینه و زمان کمتر و با کیفیت بالاتری انجام شود.
آیینی ادامه  داد: در حوزه شهرســازی۲ بند صریح شــامل 

جلوگیری از گسترش حاشیه نشینی در شهرها و ساماندهی 
بافت های حاشــیه ای و ناکارآمد شهری و نیز حفظ هویت 
تاریخی در توسعه موزون شــهر و روستا با احیا و نوسازی 

بافت های تاریخی قدیمی وجود دارد.
وی بیان داشــت: قانون ســاماندهی و حمایــت از تولید و 
عرضه مســکن مصوب سال ۱۳۸۷، قانون حمایت از احیاء، 
بهســازی و نوسازی بافت های فرســوده و ناکارآمد شهری 
مصوب سال ۱۳۸۹ و قانون حمایت از بافت های فرهنگی و 
تاریخی مصوب سال ۱۳۹۸، سه قانون مرتبط با بافت های 
فرسوده و ناکارآمد شهری هستند و چگونگی تحقق اهداف 

بازآفرینی شهری در آن ها تشریح و ملزم شده است.
دبیر ســتاد ملی بازآفرینی شهری پایدار به اشاره به اینکه 
روند نوسازی بافت های فرسوده شتاب گرفته است اما باید 
چند برابر شود، تصریح کرد: بر اساس برنامه هفتم پیشرفت 
کشور باید ســالیانه ۲۰ درصد از سطح بافت های ناکارآمد 
شهری کاهش یابد و بر این اساس از این پس خروج برخی 

محلات از بافت فرسوده را شاهد خواهیم بود.
وی افزود: برای مثال در »جولان« همدان یک هزار و ۲۰۰ 
واحدمســکونی در بافت های فرســوده و ناکارآمد ساخت 

شده اســت و بنابراین باید خروج این محله از عنوان بافت 
فرســوده اعلام شــود. در واقع بافت هایی که بیش از ۵۰ 

درصد نوسازی شده باشند باید از بافت خارج شوند.
آیینی خاطرنشــان کرد: خــروج از عنوان بافت فرســوده 
می تواند در قالب شهرســتانی، محله ای و بلوکی باشــد و 
انتظار بر این است در روزهای ۱۶ آذر و پنجم دی مصادف 
با ســالروز زلزله بم و دهه فجر، جشن بازآفرینی محلات را 
داشته باشــیم. وی گفت: از اداره های کل راه و شهرسازی 
استان ها می خواهم سرمایه های راکد بازآفرینی را با اختیار 
تام و بــا هماهنگی قبلی زنده کرده و در راســتای اهداف 

شرکت به کار گیرند.

   ثبت اطلاعات ۵۹ هزار و ۳۶۹ واحد در ســامانه ملی 
بازآفرینی شهری توسط شهرداری ها

در این جلســه »منصور استادی« مدیرکل دفتر ستاد ملی 
بازآفرینی شــهری پایدار شــرکت بازآفرینی شهری ایران، 
گزارشــی از وضعیت بارگذاری اطلاعات نوســازی مسکن 
در سامانه ســتاد ملی بازآفرینی شهری ارائه کرد و گفت: 
تعداد واحدهای وارد شده از ابتدای سال ۱۴۰۳ تاکنون ۵۹ 

هزار و ۳۶۹ واحد بوده و شهرهای تهران، خراسان رضوی، 
اصفهان، مازندران و کردستان بیشترین ورود اطلاعات را به 

سامانه ستاد ملی بازآفرینی شهری داشته اند.

   ۹۵ درصد از مساحت بافت های ناکارآمد شهری تحت 
پوشش بسته تشویقی

»محمدمهدی نوروزیان« سرپرست دفتر راهبری و هدایت 
طرح های بازآفرینی شــرکت بازآفرینی شــهری ایران نیز 
گزارشــی از روند اجرای بســته های تشــویقی ارائه کرد و 
گفت: هم اکنون ۶۹۷ شــهر مشمول اجرای بسته تشویقی 
۱۹بندی هســتند که از این تعداد ۶۳۸ شهر این بسته را 
اجرا می کنند، ۳۲۹ شــهر مصوبه شورای عالی معماری و 
شهرســازی و ۳۰۹ شهر نیز بسته بومی مختص شهر خود 
را تصویب کرده و اجــرا می کنند. در مجموع ۹۵ درصد از 
مساحت بافت های ناکارآمد شهری تحت پوشش این بسته 
تشــویقی قرار دارد. گفتنی است هجدهمین جلسه شورای 
نوســازی مسکن شرکت بازآفرینی شــهری ایران با حضور 
شهرداران و مدیران ادارات کل راه و شهرسازی استان ها به 

شکل وبیناری برگزار شد.

براساس تازه ترین گزارش ماهانه اوپک

ایران صدرنشین افزایش تولید نفت اوپک

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران:

سالانه ۲۰ درصد بافت های ناکارآمد شهری باید کاهش یابد

راه اقتصاد کلان

و  بین المللی  مهر- روزگذشــته نخســتین همایــش 
هشــتمین آئین ملــی گرامی داشــت روز جهانی زنان 
روستایی و عشایری در محل سازمان تحقیقات، آموزش 
و ترویج کشــاورزی )تات( برگزار شــد. غلامرضا نوری 
قزلجه، وزیر جهاد کشــاورزی در این مراسم با اشاره به 
اهمیت امنیت غذایی در جهان، گفت: امنیت غذایی با ۴ 
رکن فراهم آوری، دسترسی، سلامت و پایداری در تمام 
جوامع به شدت تعقیب می شود و مسابقه بزرگی در این 

خصوص شاهد هستیم.
وی افــزود: ما در وزارت جهاد کشــاورزی هم بر تعیین 
برنامه هــای کوتاه مدت، میان مــدت و بلندمدت تأکید 
داریم. وی با اشــاره بــه تحریم های برخــی قدرت ها، 
ادامه داد: متأســفانه در تجارت بین المللی هنوز هستند 
کشورهایی که با تحریم های ظالمانه حتی در حوزه غذا 
و دارو ســلامت جوامع را تحت تأثیر قرار می دهند که بر 
خلاف موازین بین المللی اســت. نمونــه بارز این پدیده 

ناخوشایند وضعیت مردم غزه و لبنان است.
وزیــر جهاد کشــاورزی با بیان این که در مســیر تهیه 
غــذا چالش هایی وجود دارد، اظهار کــرد: تغییر اقلیم، 
فرســودگی منابع تولید، ناامنی هــای منطقه ای، درصد 
قابــل توجه ضایعات و دور ریزهای غذایی از چالش های 
موجود بوده که باید رسیدگی شود. در این بخش نقش 
زنان بی بدیل است. وی تصریح کرد: نقش زنان روستایی 

و عشــایری در امنیت غذایی در کنار ســایر نقش های 
خانوادگی قابل توجه است. 

نوری قزلجه در ادامه ســخنان خود بیــان کرد: من به 
عنوان یک روستازاده، شاهد تلاش مادرم در کنار پدرم 
برای تولید و فعالیت هــای اقتصادی و اجتماعی بوده ام. 
وزیر جهاد کشاورزی اظهار کرد: معتقدم زنان روستایی 
نمونه در جهان هستند و تأکید بر نقش آفرینی زنان در 
دنیا.، این جمعیت نمونه بارز آن هســتند که از گذشته 
دور در ایــران فعالیت گســترده اقتصادی داشــته اند. 
وی با اشــاره به جمعیت زنان روســتایی ادامه داد: ۱۱ 
میلیون زن روستایی و عشایری در کنار مردان در حوزه 
کشــت و دامداری فعالیت دارند و امروز جامعه عشــایر 
 با جمعیت ۱/۴ درصدی ۲۵ درصد گوشــت کشــور را 

تولید و تأمین می کنند. 
در این خصوص نقش زنان قابل چشم پوشی نیست. وی 
گفت: بر اساس قوانین بالادستی موظف به حمایت زنان 
روســتایی و بالفعل کردن ظرفیت هــای موجود در این 

جامعه خلاق هستیم. 
وزیــر جهاد کشــاورزی در پایان با اشــاره به پرداخت 
تسهیلات خرد به زنان روستایی و عشایری گفت: ۴۴۰۰ 
صندوق خرد در کشــور وجود دارد که باید افزایش پیدا 
کند، در کنار آن تشــکل های زنان روستایی و عشایری 

هم باید مورد توجه ویژه قرار گیرد.

ایســنا- فرزانه صادق، وزیر راه و شهرســازی در نشست 
مشترک با شاهین مصطفی یف، معاون نخست وزیر جمهوری 
آذربایجان با بیان اینکه توسعه ارتباط با جمهوری آذربایجان 
از اهمیــت و جایگاه بالایی در سیاســت خارجی جمهوری 
اسلامی ایران برخوردار اســت، گفت: اطمینان دارم که این 
مناسبات با تلاش های جنابعالی در آینده و در راستای منافع 

دو کشور بیش از پیش ارتقاء خواهد یافت.
وی افزود: مراتب خرسندی خود را از بازگشایی مجدد سفارت 
جمهوری آذربایجان در تهران اعلام می کنم و آمادگی داریم 
تا مناســبات دو کشــور را در همه بخش ها توســعه دهیم. 
وزیر راه و شهرســازی تصریح کــرد: آماده ایم در کوتاه ترین 
زمان ممکن شانزدهمین کمیســیون مشترک اقتصادی دو 
 کشــور را در تهران برگزار کنیم تا همه زمینه های همکاری 

مرور شود.
صادق بــا بیان اینکه همکاری در کلیــه زمینه های حمل و 
نقل و لجستیک و همین طور در پروژه های زیرساختی به طور 
مستمر در جریان است، گفت: ما اقدام برای ساخت راه آهن 
رشت- آســتارا را آغاز کرده ایم که نقطه عطفی برای توسعه 
کریدور شمال جنوب است و مشارکت دولت آذربایجان برای 
توســعه زیرســاخت های ریلی منتهی به این مسیر اهمیت 

بالایی دارد. 
به گفته وی، با توجه به ظرفیت های مرزی موجود در بخش 
جاده ای پیشــنهاد می شــود میزان پذیرش ناوگان به صورت 

روزانــه در مرز آســتارا به یک هزار دســتگاه در بیله ســوار 
۸۰۰ دســتگاه، در جلفا به ۷۰۰ دســتگاه و در پلدشــت به 
۶۰۰ دســتگاه افزایش یابد. وی هم چنین افزود: لازم است 
تفاهمنامه جامعی درخصوص همکاری دو کشــور در بخش 
حمل ونقل تهیه شــود که همان طور که زیرساخت ها توسعه 

می یابند جریان حمل ونقل نیز سرعت یابد.
وی عنوان کــرد: می توانیم ظــرف یک ماه آینــده ترتیب 
برگزاری جلســه و تهیه این تفاهمنامه را بدهیم. همچنین 
لازم اســت نقشــه راه دســتیابی به هدف ۱۵ میلیون تن 

ترانزیت کالا بین دو کشور در سال تهیه شود.
صادق اظهار کرد: درخصوص توســعه همکاری های بندری 
و دریانوردی لازم است نشســت مشترک کارشناسی جهت 
نهایی ســازی پیش نویس تفاهم نامــه همکاری ظرف یک ماه 

آینده برگزار گردد.

وزیر جهاد کشاورزی:

ضایعات کشاورزی یکی از تهدیدات امنیت 
غذایی است

وزیر راه و شهرسازی تأکید کرد:

لزوم تهیه نقشه دستیابی به ترانزیت ۱۵ میلیون تنی 
بین ایران و جمهوری آذربایجان

ایســنا- عبدالمهدی ارجمند نژاد، مدیر کل حسابرسی 
و ریســک بانک مرکزی در نشســت تخصصی ویژگی های 
نظــارت مؤثر بانکی گفت: در سیســتم و مــدل نظارتی، 
رویکرد ریسک محور و تطبیعی جایگزین یکدیگر نیستند، 

اما مکمل هم می شوند.

وی افــزود: به عبارتی در گذشــته بر اســاس یک معیار و 
دســتورالعمل، عملکرد با قوانین و مقــررات تطبیق داده 
می شــد و بعدها به مرور در حوزه نظارت بحث های دیگری 

مطرح شد که بیشتر رویکرد احتیاطی دارد.
مدیر کل حسابرسی و ریسک بانک مرکزی اظهار کرد: یک 
ســند تحت نام اصول اساســی برای نظارت بانکی مؤثر در 
سپتامر ۱۹۹۷ منتشر شد و در سال ۲۰۰۶ نیز به روزرسانی 
و آخرین نســخه آن مربوط به آوریل ۲۰۲۴ است که ۱۳ 
اصــل اول آن می گوید، سیســتم نظارتی اگر بخواهد مؤثر 

باشد باید چه ویژگی هایی داشته باشد.

وی تصریح کرد: یکی از پیش شــرط ها سیاست های مؤثر 
و کارآمــد در حــوزه اقتصاد کلان اســت. بانک یک بنگاه 
اقتصادی اســت و بنگاه خیریه نیســت، مــا نباید آن را با 
بنگاه خیریه اشــتباه بگیریم. امروز برخی مراجع یک سری 
تکالیف را بر گردن بانک ها می گذارند و تکلیف می کنند که 

تسهیلات چگونه و با چه ضوابطی باشد.
مدیر کل حسابرســی و ریســک بانک مرکــزی ادامه داد: 
بنابراین مداخلات در سیســتم بانکی انضباط بازار را به هم 

می ریزد، در صورتی که بانک مبتنی بر محاسبه است.
ارجمند نژاد گفت: یک پیش شــرط دیگر به چارچوب های 

تنظیم گــری برای ثبــات مالی باز می گــردد. علاوه بر آن 
وجود زیرساخت عمومی توسعه یافته مانند یک نظام قوی 
حسابرسی لازم است. هم چنین باید نظام کاملی از قوانین 
و مقررات وجود داشته باشد تا بتوان نظام نظارتی کارآمدی 

را در اختیار داشت.
وی در پایان گفت: مرجع نظارتی باید اســتقلال و اختیار 
داشته باشد و علت آنکه بســیاری از اقدامات نظارتی جلو 
نمی رود این اســت که ما بسیاری از پیش شرط های مورد 
نیاز نظارت بانکی را نداریم و تصمیم نظارتی باید از ســوی 

نهاد نظارتی اتخاذ شود.

مدیرکل حسابرسی و ریسک بانک مرکزی:

بانک یک بنگاه اقتصادی است؛ خیریه نیست

بانک



گمانه زنی هایی برای پخش سریال »87 متر« 
کیانوش عیاری به گوش می رسد، سریالی که 

همچنان بلاتکلیف است. 
درواقع برخی از رســانه ها این انتقاد را مطرح 
می کنند »چــرا تلویزیون »87 متر« را گردن 

نمی گیرد؟«
مهــدی نقویان، رئیــس مرکز ســیما اعلام 
کرد: این ســریال به نمایش خانگی می رود به 
همین خاطر چند ماه اســت رایزنی می شود 
پلتفرم های نمایش خانگی این سریال را پخش 
کنند. اما هنوز خبر قطعی از پخش کننده این 

سریال، رسانه ای نشده است.
ایــن در حالی اســت که چنــدی پیش نام 
»روبیکا« هم برای پخش این ســریال مطرح 
شد. اما یکی از مدیرانِ این پلتفرم اعلام کرد 
مذاکره ای انجام شده اما قطعیتی وجود ندارد.
کیانوش عیــاری بعد از گمانه زنی ها و مطالب 
مختلــف دربــاره پخش ســریال »87 متر« 
اشــاره کرد: در حال مذاکره ایــم با تلویزیون؛ 
 شــاید یکی دو ماه دیگر این ســریال به آنتن

برسد. 
قرار است در شــبکه یک سیما پخش شود و 
در حال به نتیجه رسیدن با تلویزیون هستیم.
او حتی به این نکته اشــاره کرد که سیمافیلم 
با مدیریت نقویان روزهای خوبی را می گذراند 
و ایشــان از شخصیت های شریفی هستند که 

بسیار با تعامل کارها را پیش می برند.
عیــاری دوبــاره این جمله را تکــرار کرد که 

ســریال »87 متر« کاری نیست که همچون 
سریال های رایج شبکه نمایش خانگی باشد و 

به تلویزیون بیاید بهتر است.
این کارگردان شــناخته شده ســینما تأکید 
کرد: من هنــوز به این جمله ای که ســریال 
»87 متــر« باید در تلویزیون پخش شــود تا 
تعداد بیشتری از مخاطبین تماشایش کنند، 
 بــه عنوان دغدغــه ام به قوتِ خــودش باقی

است. 
خوشــبختانه ممیزی آنچنانــی هم ندارد و با 
اینکه از زمانِ تولیدش فاصله گرفته همچنان 
مســائل و موضوعات مطرح شــده در سریال 

کاربردی است.

او همچنین در جریانِ گفت وگو از وضعیت رو 
به بهبود جســمانی اش خبر داد که به تدریج 
بهتــر خواهد شــد و فعلًا تا بهبــودی کامل 

نمی تواند اثری را جلوی دوربین ببرد.
بایــد دید بالأخــره ســرانجام این ســریال 
پرســروصدا چه در زمــان تولیــد و چه در 
زمــان پخش به کجا خواهد رســید؟ آیا بنابر 
گفته کارگردانش در قابِ تلویزیون تماشــایی 

می شود یا به نمایش خانگی خواهد رفت؟
سریالی که در جریانِ ساخت هم بارها متوقف 
شد و به نظر می رسد عنوان طولانی ترین زمانِ 
تولیــد یک مجموعه آپارتمانی در تلویزیون را 
به خــودش اختصاص دهد. چــرا که 31 ماه 

طول کشید تا به پایان برسد.
کاری که به تعبیرِ کارگردان، ســریال تلخی 

نیست اما قصه زمانه است. 
برخــی اوقــات عشــق و درام را می بینــد و 
برخی اوقــات هــم ناملایمــات و معضلات 
عامــل جذب کننده ای برای مخاطب اســت. 
او همچنیــن تأکید کرده کــه خیل عظیمی 
از پرونده هــای قوه قضائیه، به مســتغلات و 
مســکن هایی برمی گردد که ســر بسیاری به 
واســطه آگاه نبودن به مــواردی، کلاه رفته 
اســت؛ تماشــاگر ما با دیدنِ ایــن مجموعه 

تلویزیونی، احساس ناامنی می کند.
 او اعتقاد دارد باید تماشاگر سریال »87 متر«

با دیــدن این مجموعه تلویزیونی، احســاس 
ناامنی برایش ایجاد شود که سر به هوا خرید 
نکند و خرید و فروش مســکن و ملک با دقت 
اتفاق بیفتد که بارها شاهد بوده ایم و دیده ایم 
که چه دردسرهای عظیمی برای خریداران به  

وجود آمده است.
سریالی که درام اجتماعی است و داستان آن 
به دو خانواده به نام هــای پوردوانی و خلیلی 

برمی گردد. 
علی رضا پوردورانی به همراه همسر، دو دختر 
و پسرش خانه ای را از فروشنده ای به نام فرج 

ناصری خریــداری می کنند. اما روز 
می شوند  متوجه  اسباب کشی 
که خانه به فــرد دیگری به 
نــام رجب خلیلــی فروخته 

همراه  به  رجب  اســت.  شده 

پســر، همســر و دو دخترش صبح زودتر از 
پوردورانی ها به خانه رســیده اند و وسایل شان 
را در خانه گذاشــته اند اما با رسیدن خانواده 
پوردورانــی، ماجرای کلاهبرداری مشــخص 

می شود.
این خلاصه داســتان سریال »87 متر« است 
که لوکیشــن های متعددی را بــه خود دید؛ 
حتــی خانواده ها برای تعقیــب کلاهبردار به 
خارج از کشــور )گرجستان( می روند. سریالی 
کــه به تعبیــر کیانوش عیــاری کارگردانش 

روزهای سختی را سپری کرد.
بــه ایــن ســریال می تــوان  بازیگــران   از 

علی دهکردی، مهــران رجبی، فریبا کامران، 
زنده یاد حسین محب اهری، شهین تسلیمی، 
دیبا زاهدی، سونیا سنجری، حسین سلیمانی، 
فریده سپاه منصور، محمد بحرانی، طنزپرداز 
محبــوب و صدا پیشــه جناب خان دوســت 

داشتنی اشاره کرد. 
البته سعید پیردوســت را نیز پس از مدت ها 
دوری از بازیگــری در این ســریال می بینیم. 
مرحــوم علــی انصاریان فوتبالیســت هم در 
سکانس هایی در این ســریال به ایفای نقش 

پرداخته است.
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»علت مرگ: نامعلوم« بهترین فیلم جشنواره تورین شد»۸۷ متر« کیانوش عیاری در تلویزیون می ماند 
  فیلم ســینمایی »علت 
موفق  نامعلــوم«  مرگ: 
بهترین  عنوان  کسب  به 
فیلم جشنواره زیرزمینی 

تورین ایتالیا شد.
 فیلم ســینمایی »علت 
نامعلــوم« بــه  مــرگ: 
کارگردانــی علی زرنگار 
مجید  تهیه کنندگــی  و 
برزگــر، جایــزه بهترین 
دوره  داستانی  بلند  فیلم 

یازدهم جشنواره زیرزمینی تورین را کسب کرد.بنابر اعلام مسئولان جشنواره، 
استقبال مخاطبان باعث شد سانس نمایش فیلم »علت مرگ: نامعلوم« دوبرابر 
شــود.این جشــنواره ۲۶ سپتامبر تا ۵ اکتبر در شــهر تورین ایتالیا )۵ مهر تا 
1۴ مهر( برگزار شــد. رقابت در ســومین جشــنواره بین المللی فیلم پیجن و 
جشــنواره مونادناک نیوهمشــایر آمریکا دیگر حضورهای جهانی فیلم در یک 
ماه اخیر بوده است.جایزه بهترین فیلم دهمین دوره جشنواره فیلم های ایرانی 
در زوریخ، رقابت در بیســت ویکمین دوره جشنواره سالنتوی ایتالیا، حضور در 
بخش استعداد جدید آســیایی بیست وپنجمین دوره جشنواره شانگهای چین 
و کســب جایزه بهترین فیلمبرداری برای داود ملک حسینی، حضور در بخش 
اصلی و رقابتی پنجاه وهفتمین جشــنواره بین المللی فیلم هوف آلمان از دیگر 

موفقیت های جهانی این فیلم است.

مرکزتحقیقاتومعاونتفضایمجازیرسانهملیاعلامکرد؛
۴۵ درصد از مخاطبان تلویزیون »طوبی« را دیدند

 بر اســاس اعلام مرکز تحقیقات رســانه ملی، مجموعه نمایشی »طوبی« که 
ازجمله پرمخاطب ترین مجموعه تلویزیونی محســوب می شود، توانسته است 
با ۴۵ درصــد مخاطب از میان بینندگان تلویزیونی، جامعه آماری 3۰ میلیون 

مخاطب را از آن خود کند.
 براساس گزارش منتشر شده اتاق وضعیت معاونت فضای مجازی رسانه ملی، 
که به بررســی »میزان بازدید سریال طوبی در فضای مجازی« پرداخته است، 
بیش از ۶۰ هزار محتوای تقطیع شــده از این ســریال که در پنج بستر تلگرام، 
توئیتر، اینســتاگرام، ایتا و روبیکا منتشر شده، درمجموع ۴۰۰ میلیون بازدید 
را به خود اختصاص داده اســت. این میزان مشــاهده محتوا در فضای مجازی 
نشان دهنده استقبال خوب از این مجموعه نمایشی در میان مخاطبان است که 
»طوبی« را به پربازدیدترین و محبوب ترین سریال رسانه ملی در میان کاربران 
فضای مجازی در سال 1۴۰3 تبدیل کرده است.همچنین تعداد نظرات منتشر 
شده ذیل محتوای مرتبط با ســریال ۶۰۰هزار مورد بوده و محتواهای تقطیع 

شده در مجموع 1۰ میلیون لایک از سوی کاربران دریافت کرده اند.
همچنین در نشستی با حضور رئیس سازمان صدا و سیما از عوامل و بازیگران 

این مجموعه پرمخاطب تلویزیونی تقدیر به عمل آمد.
ســریال تاریخی »طوبی« از 13 مرداد به کارگردانی سعید سلطانی روانه آنتن 
شبکه یک سیما شد. این سریال اقتباسی از داستان کتاب »اربعین طوبی« اثر 
محســن امامیان است. داستان این کتاب که برگزیده »جایزه جهانی اربعین« 
هم شــده، درباره زندگی زنی است که بخش عمده ای از تاریخ معاصر ایران و 

عراق را به چشم دیده  است.
 رحیم نوروزی، فریبا متخصص، پرویز فلاحی پور، هومن برق نورد، امین زندگانی،
فرهاد آییش، شــبنم قربانی، رامین راستاد، مهدی سلوکی، سودابه بیضایی از 

جمله بازیگران این سریال هستند.

  ســریال »عملیات ســیاه« با گویندگی ۲۲ نفر از گویندگان گفتار فیلم در 
واحد دوبلاژ اداره کل تأمین و رســانه بین الملل ســیما دوبله شــد. سریال 
»عملیات سیاه« در ژانر هیجانی و کمدی محصول انگلستان در سال ۲۰۲3 

قرار است از شبکه تماشا پخش شود.
مدیر دوبله این سریال، بهروز علی محمدی و صدابردار آن روژین جشن سده 
است. شیلا آژیر، رضا آفتابی، آزاده اکبری، رضا الماسی، علی بیگ محمدی، 
ارسلان جولایی، امیر حکیمی، منوچهر زنده دل، لادن سلطان پناه، ابوالفضل 
شــاه بهرامی، فاطمه صبا، مرضیه صفی خانی، میلاد فتوحی، شروین قطعه 
ای، امیربهرام کاویانپور، نســرین کوچک خانــی، علی همت مومیوند، بهمن 
هاشمی، صنم نکواقبال، رزیتا یاراحمدی، نازنین یاری و بهروز علی محمدی 

صداپیشه های این اثر بوده اند.
این ســریال درباره دو فرد بــه نام کی و دام، دو همیار دســت و پا چلفتی 
پلیس اســت که به طور تصادفی درگیر یک پرونده مواد مخدر می شوند که 
توسط ماموران دولتی فاســد داخلی و نیرو های تروریستی خارجی حمایت 
می شوند. آنان با مداومت و جان فشــانی در انجام ماموریت خود، می توانند 

ارتقاء یابند و این بار، لباس واقعی 
ماموران پلیس را به تن کنند.

سریال، توانســته به روش های مختلف لحظه های کمدی جذابی پدید آورد، 
مثلًا از طریق دو شخصیت دست و پا چلفتی که به کار پلیسی علاقه مندند، 
اما آن قدر جدی نیســتند که کســی برای این کار جدی شــان بگیرد یا از 
طریــق دیالوگ های بامزه و شــوخی که در موقعیت هــای جدی که این دو 
در آن قرار می گیرند بیان می شــود. ســریال با توجه به همین وجه طنز آن 
می تواند لحظات مفرحی برای مخاطــب بیافریند. فیلم برنده و نامزد ۲ بفتا 
برای بهترین هنرپیشــه های مرد و زن در یک سریال و برنده و نامزد برخی 

جوایز دیگر شده است.
واحد جســت وجوی اداره کل تأمین و رسانه بین الملل، مسئولیت رصد این 
اثر را بر عهده داشــته و پس از طی مراحل تأیید و تخصیص، نسخه اصلی را 
تهیه و تأمین کرده و اکنون پس از طی شدن روند های ترجمه، ویراستاری و 
ســپس دوبله، قرار است پس از آماده سازی از شبکه  نمایش، برای مخاطبان 

پخش شود.

سینما

سینما

ورزش

تسنیم- هادی چوپان، ورزشکار رشته پرورش 
اندام کشورمان در جریان مسابقات مستر المپیا 
۲۰۲۴ )مسابقات حرفه ای و بین المللی پرورش 
اندام مردان( که هر ســال توســط فدراسیون 
جهانی بدنسازی و تناسب اندام )IFBB( برگزار 
می شــود، برای دومین سال پیاپی به مقام نایب 
قهرمانی رسید و جایزه نقدی ۲۵۰ هزار دلاری 

را به خود اختصاص داد.
رضا لک، قهرمــان و داور بین المللی و حرفه ای 
رشــته پرورش اندام درباره رقابت های امســال 
گفت: از قبل می دانســتیم کــه چوپان حریف 
سرســختی به نــام »درک لانســفورد« دارد و 
»سامســون داودا« را زیاد جــدی نگاه نکردیم، 
در حالی که سامســون برنامه ای یک ســاله در 
خفا داشــت و کارش را از ســال قبــل به طور 
جدی تر استارت زده بود. سال قبل با سامسون 
داودا صحبت کردم و گفتم که اگر می خواهد به 
مقام نخست برسد، باید سایز و عضلات پشت را 

درشت تر کند.
وی افزود: سامســون امســال هم پکیج کاملی 
داشت و شرایط و وضعیت کاملی را به مسابقات 
آورده بود که نشان می داد روی اهدافش تمرکز 
کرده اســت. لانسفورد هم نســبت به پارسال 
پیشــرفت آنچنانی نداشــت. در واقع لانسفورد 
ســال قبل قوی تــر و کامل تر بود، اما امســال 
معایــب قبلــی را برطرف نکرده بــود. هنوز در 
عضلات شکم او و عضلات پایش و اینکه سرشانه 

خوب روی عضلات سرســینه ســوار نمی شود، 
مشکلات را می دیدیم. او در نمای روبه رو مشکل 
 دارد و بایــد این مســئله را برطــرف کند، اما 
بســیار حرفه ای و بااخلاق رفتار می کند و این 

قابل تحسین است.
قهرمــان و داور بین المللــی و حرفه ای رشــته 
پرورش اندام عنوان کرد: چوپان نسبت به سال 
گذشته پیشرفت خوبی در عضلات پشت داشت، 
بــه ویژه در فیگو زیر بغل. البته در فیگور جفت 
پا از پشت هنوز ضعف هایی دارد، اما در زیر بغل 

از پشت تغییرات چشمگیری داشت.
لک یادآور شد: مســابقه امسال این درس را به 
ما داد کــه وقتی از حق خــوری و ندادن مدال 
قهرمانی به ایران صحبت می شود، واقعاً اینگونه 
نیســت و این مسائلی اســت که خودمان برای 
خودمان خلق می کنیم. همه دیدند لانســفورد 
کــه قهرمــان دوره قبل و یــک آمریکایی بود، 
امسال سوم شــد و جایزه را به نفر دیگر دادند. 
سال قبل عنوان قهرمانی به یک ایرانی رسید و 
قبل از آن هم به نفرات دیگری تعلق یافته بود. 

پس این حرف ها غیرحرفه ای  و احساسی است.
وی گفت: چوپان ســال گذشــته هــم رقابت 
نزدیکی داشت و شــخصاً دوست داشتم در دو 
دوره اخیر قهرمان شــود، اما اینکــه بخواهیم 
مســتر المپیا را زیر سؤال ببریم، درست نیست. 
این مســابقات سال هاســت که برگزار می شود 
و اگــر ایــن حق خوری بــود، چوپان امســال 
شــرکت نمی کرد. واقعاً خیلی خوشــحالم که 
وقتی امســال چوپان عنوان قهرمانی را واگذار 
 کرد، رفتار حرفه ای داشــت، نتیجه را پذیرفت 

و تبریک هم گفت. 
این رفتار حرفه ای، وجهه چوپان را ترمیم کرد. 
امســال در نشســت مطبوعاتی او را به چالش 
کشــیدند و گفتند که »اگر بازنده شــود، ترک 
می کنــی و همان رفتــار را داری؟«، اما هادی 
حرفه ای برخورد کرد. حتی زمانی که از او سؤال 
سیاســی هم پرسیدند و شیطنت کردند، جواب 

حرفه ای داد و وارد سیاست نشد.
لک عنوان کرد: چوپــان در مرحله مقدماتی با 
آب گیری خوبــی آمده بود و کات برایش خیلی 
مهم بود؛ درســت همان طور که گفته بود »مثل 
یــک کویر می آیم«. کات او نســبت به حریفان 
عالی بود، اما ســایز داودا از او بیشتر، قدش هم 
بلندتر و عضلات قبراق تر بود. چوپان در مرحله 
مقدماتی حُســن هایی داشت؛ درست مثل داودا 
و لانســفورد، اما رقابت اصلی در همان جا بین 
هــادی و داودا بود. در فینال هم هادی با همان 

رویه مرحله مقدماتی آمده بود. حضور لانسفورد 
به واســطه کات و ضعف هایش در کرسی سوم 
مشخص شده و عنوان اول و دومی برای چوپان 
و داودا بود. هر دو ورزشکار کات زیبا و وضعیت 
خوبی داشــتند، در صورتی که داودا قد بلندتر 
و عضلات کشــیده تری داشــت. هر دو خیلی 
حرفه ای رفتار کردند و هیچ حق خوری نشد. در 
ایــن دوره یک نفر به زیبایی هادی چوپان آمده 
و با کیفیت عضلات هادی حضور داشــت و در 
یک رقابت تنگاتنگ شــکل گرفته بود. اختلاف 
امتیاز دو ورزشکار خیلی کم بود. باید به هر سه 
ورزشکار تبریک بگوییم و این رقابت و پیشرفت 

را تحسین کنیم.
قهرمــان و داور بین المللــی و حرفه ای رشــته 
پرورش انــدام گفت: این صحبت می شــود که 
چــون چوپان ســال قبل در مســابقات آرنولد 
کلاســیک شــرکت کرده بود، اینجا حقش را 
خوردند. این حرف درســت نیســت، چون اگر 
می خواســتند امتیاز لازم را بــه چوپان ندهند، 
او را ســوم می کردند و لانســفورد دوم می شد. 

صحبت ها باید حرفه ای باشد. 
داودا هم پارســال در آرنولد کلاســیک شرکت 
کــرد و اگر بحــث تحریم و چیــز دیگری بود، 
 بــه او هــم جایــزه نمی دادند. به هــر صورت 
حرفــه ای  و  پیروزمندانــه  چوپــان   هــادی 
رفتار کرد. به هر حــال باید برخی اوقات نتایج 

را پذیرفت.

ایرنا- ســرمربی تیم ملی فوتبال زنان ایران گفت: حالا 
وقت تحســین فوتبال زنان اســت که با دقت بیشــتری 
 به آن توجه شــود و شــاهد پوســت ندازی فوتبال زنان

هستیم.
 مریم آزمون با اشــاره به موفقیت تیم فوتبال خاتون بم و 
صعود به جمع هشــت تیم برتر باشگاهی قاره آسیا گفت: 
دختران ما ثابت کردند فقط قرار نیســت در یک تورنمنت 

حضور داشته باشند. 
آنها بــه بلوغ حرفه ای و فکری و اتحــاد مثال زدنی تیمی 
رســیدند تا نشــان دهند تاکتیک و تکنیک را در فوتبال 
 زنان به خوبی درک می کنند و می توانند درخشــان ظاهر

شوند.
وی بــا بیان اینکه یک گل نقطه عطف انتظارات از فوتبال 
زنان ایران شــد، ادامه داد: کافی است به گل دوم خاتون 
بــم در بازی آخر مقابل نماینــده تایلند نگاه کنید. آنها با 
نبــوغ تاکتیکی و همچنین تکنیک بالای خود توانســتند 

به موفقیت برسند. 

همــه چیــز در همین گل قابــل نتیجه گیری اســت. از 
توانایی های تاکتیکی تا جوان گرایی صورت گرفته در حوزه 

فوتبال زنان که رفته رفته به بار می نشیند. 
دختران ۲۰ ســاله حالا افتخارآفرینی می کنند و یک تیم 

واقعی نشان می دهند.
آزمون، نوید لیگ پویا در حوزه زنان در سال جاری را داد 

و گفت: فوتبال زنان در حال پیشرفت است. 
دو سال است این حرف را تکرار می کنم و حالا خوشحالم 

چنین موضوعی را همه مشاهده می کنند. 
همه نتیجه ها با گذشته فرق کرده است. مطمئن هستم با 
این حس و حال خوب یک لیگ پویا و منظم و با نشــاط 
را شــروع می کنیم و انشــاا... این روند ادامه داشته باشد 
تا شــاهد موفقیت های زیادی برای فوتبال زنان ایرانی در 

عرصه های بین المللی باشیم.

بنیامین فرجی در جدیدترین رنکینگ منتشــر شده فدراسیون جهانی 
تنیس روی میز 33 پله صعود کرد و در جایگاه 177 بزرگســالان دنیا 

قرار گرفت.
جدیدترین رنکینگ فدراســیون جهانی تنیــس روی میز پس از اتمام 
مســابقات قهرمانی آسیا منتشر شد و بنیامین فرجی پس از درخشش 
در این مســابقات با صعودی 33 پله ای بیشــترین صعــود را در بین 

ورزشکاران ایرانی داشت و در جایگاه 177 دنیا قرار گرفت.
نوشــاد عالمیان، کاپیتان تیم ملی تنیس روی میز کشــورمان پس از 
حضور در بین 1۶ بازیکن برتر آسیا و کسب سهمیه رقابت های قهرمانی 
جهــان بــا 3 پله صعود مکان ۴8 دنیا را به خــود اختصاص داد و نیما 
عالمیــان با صعودی ۲ پله ای در مــکان 1۵1 برترین پینگ پنگ بازان 

دنیا قرار گرفت.
همچنین نوید شــمس با دو پله ســقوط در جایگاه 183 و امیرحسین 

هدایی با 3۶ پله سقوط در مکان 18۵ رنکینگ جهانی قرار گرفتند.
در بخش دختران نیز، شــیما صفایی با صعــودی 7۴ پله ای در جایگاه 
38۵ قرار گرفت، اما ندا شهســواری و مهشید اشتری هر کدام با دو پله 

تنزل در جایگاه های 1۹3 و ۲۶۶ قرار گرفتند.

پکیج کامل سامسون و درسی که مسترالمپیا ۲۰۲۴ به هادی چوپان داد
کشتی گیران ایران به آلبانی می روند

 ایرنا-اعضای تیم های ملی کشتی آزاد 
و فرنگــی اوزان غیرالمپیکی و امیدهای 
کشورمان مشــکلی برای اعزام به آلبانی 

نخواهند داشت.
 مسابقات کشــتی اوزان غیرالمپیکی و 
امیدهای جهان از اواخر مهرماه در تیرانا 
آلبانی آغاز خواهد شــد. برای حضور در 
این پیکارهــا قرار اســت تیم های ملی 
کشــتی آزاد و فرنگی ایران راهی آلبانی 

شوند. 
سال گذشته و با کارشکنی مسئولان این 
کشور تیم های کشتی زیر ۲3 سال ایران 

از حضور در مســابقات جهانی محروم شدند و این موجب شده بود تا نگرانی 
بابت حضور قهرمانان ایران در تیرانا افزایش پیدا کند. 

در چند ماه گذشته علیرضا دبیر تلاش های فراوانی برای حل مشکل روادید 
گوش شکسته ها انجام داد و حتی نشســت هایی با مسئولان کشتی آلبانی و 

اتحادیه جهانی برگزار کرد. 
همچنین وزارت امور خارجه تلاش های دیپلماتیکی به کار گرفت تا قهرمانان 
ایــران از رقابت های جهانی محــروم نمانند. با اعلام یک مقام مســئول در 

فدراسیون کشتی اکنون مشکل روادید ملی پوشان کشتی حل شده است.

آمریکا به سرمربی والیبال نشسته ایران ویزا نداد
ایسنا- ویــزای آمریکا برای هادی رضایی، سرمربی تیم ملی والیبال نشسته 
 مردان ایران، برای شــرکت در مراســم تالار مشاهیر فدراسیون جهانی صادر
.  نشــد
 اوایل آوریل اســامی ۲3 کاندیدای ورود به تالار مشــاهیر فدراسیون جهانی 
والیبال اعلام شــد که نام هادی رضایی، ســرمربی تیم ملی والیبال نشسته 
ایران، به عنوان اولین ایرانی از ســوی فدراســیون جهانــی والیبال در تالار 

مشاهیر فدراسیون جهانی اضافه شد. 
هر سال شش تن برای ورود به این تالار انتخاب می شوند.قرار است ۲7 تا ۲۹ 

مهر اعضای جدید این تالار در آمریکا معرفی شوند. 
هادی رضایی قرار بود برای شرکت در این مراسم، عازم بوستون آمریکا شود 
که به دلیل صادرنشدن ویزایش امکان حضور در این مراسم را نخواهدیافت.

پخش فصل یک سریال »عملیات سیاه« از شبکه تماشا

سرمربیتیمملیفوتبالزنانایران:

صعود ۳۳ پله ای فرجی در رنکینگ جهانی فوتبال زنان در حال جوان گرایی و پیشرفت است
پس از درخشش در آسیا



به گزارش سبحان- مدیرکل و جانشین 
اول استاندار در ستاد مدیریت بحران اظهار 
کرد: مســئله حیاتی آموزش و به کارگیری 
نکات پیشــگرانه در حوزه خطیر آمادگی در 
برابر بلایای طبیعــی موضوعی مهم و قابل 
توجه اســت کــه اگــر در دوران آرامش به 
درستی و شایستگی به آن پرداخته نشود در 
زمان حادث شدن بلایا که وقوع آن اجتناب 
ناپذیر است جامعه را با خسارات جبران ناپذیر 

جانی و مالی روبرو می سازد. 
به گزارش روابط عمومــی و امور بین الملل 
استانداری فارس، غلامرضا غلامی به مناسب 
روز جهانــی کاهش اثــرات بلایای طبیعی 
پیامی صــادر کرد. در این پیام آمده اســت: 
روز 13 اکتبــر »روز جهانــی کاهش اثرات 
بلایای طبیعی » نامیده شــده است و هدف 
از یــادآوری و بزرگداشــت آن، جلب نظر و 
توجــه عمومی به مخاطرات ناشــی از وقوع 
پدیده های طبیعی مانند زلزله، سیل، طوفان، 
خشکســالی و شناسایی عوامل پیشگیری و 

کاهش خســارات ناشی ازآن خصوصا تلفات 
جانی و گســترش فرهنگ ایمنی در جامعه 
می باشد. این روز فرصتی است تا با پرداختن 
بــه برخی از مهم ترین اقدامات ایمن کننده 
نظیر آموزش عمومی،نظارت بر ســاخت و 
ســازها،تقویت نهادهای مســئول و تجهیز 
امکانات، بهره گیــری از فناوری های نوین و 
ایجاد بانک اطلاعاتی جامع،اطلاع رســانی 
دقیق و بهنگام در جهت بومی سازی مقابله و 
رویارویی با این حوادث را در دستور کار قرار 
دهیم. مسئله حیاتی آموزش و به کارگیری 
نکات پیشــگرانه در حوزه خطیر آمادگی در 
برابر بلایای طبیعــی موضوعی مهم و قابل 
توجه اســت کــه اگــر در دوران آرامش به 
درستی و شایستگی به آن پرداخته نشود در 
زمان حادث شدن بلایا که وقوع آن اجتناب 
ناپذیر اســت جامعه را با خســارات جبران 
ناپذیر جانی و مالی روبرو  می سازد. لذا کسب 
آمادگی در برابر وقوع بلایای طبیعی ،حلقه 
مفقوده ایست که باید با اهمیت بالا و درک 

تاثیرگذاری آن بدان پرداخته شود. اینجانب 
ضمن گرامیداشت »روز جهانی کاهش اثرات 
بلایای طبیعــی » از تلاش و مجاهدت های 
تمامی دســتگاه های اجرایی اســتان،نهادها 
و ارگان ها و نیروهــای جهادی و امدادی به 
ویژه اعضای ستاد پیشــگیری،هماهنگی و 
فرماندهی عملیات پاســخ به بحران و مردم 
بزرگوار استان فارس که با همکاری و صبوری 
،امکان خدمت رسانی را در این حوادث فراهم 
میکنند،قدردانی می نمایم و سعادت همگان 

را از خداوند متعال خواستارم .

 به گزارش سبحان-نماینده مردم شیراز 
و زرقان در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اهمیت حمایت از واحدهای خرد و کلان 
برای ایجاد اشتغال، بر حمایت از واحدهای 
تولیدی کوچک که اشتغال بیشتری تولید 
می کننــد، تأکید کرد. جعفــر قادری در 
نشســت تخصصی آشنایی بنگاه های خرد 
اقتصادی بــا روش های تأمیــن مالی که 
در اتاق اصناف فارس برگزار شــد، گفت: 
اتــاق اصنــاف در ســاماندهی موضوعات 
صنوف باید نقــش اول را ایفا کند. وی با 
بیان اینکه رفع موانع کســب و کارها باید 
در اولویت قــرار گیرد، تصریــح کرد: در 
شــرایط فعلی هم به واحدهــای بزرگ و 
هم واحدهای کوچک تولیدی نیاز داریم؛ 
چون واحدهــای کوچک ســرمایه کمتر 
داشته و اشــتغال بیشتری ایجاد می کنند 

بــر حمایت از آنها تأکیــد داریم. نماینده 
مردم شــیراز و زرقان در مجلس شــورای 
نظــام صنفی  قانون  اســلامی درخصوص 
گفت: در کمیســیون اقتصــادی مجلس 
گذشته طرح اولیه بررسی شد و مصوباتی 
داشــتیم که مجدد برگشت تا مواردی که 
شورای نگهبان خواسته شده بود را برطرف 
کنیم. قادری ادامه داد: با اصلاحات انجام 
شــده باید مجموعــه اتاق اصنــاف ایران 
پیشــنهادتی ارائه دهد تا اگر اصلاح موارد 
دیگری لازم باشــد از سوی لایحه وزارت 
صمــت دنبال شــود و نمایندگان مجلس 
هم به رفع مشکلات کمک کنند. نماینده 
مردم شــیراز و زرقان در مجلس شــورای 
اســلامی اضافه کرد: تداخــل نظارت ها در 
بحث سیســتم های کنترلی و نظارتی در 
این قانــون، از مواردی اســت که اصناف 

در قانون نظام صنفی خواستار اصلاح آنها 
هســتند. وی با بیان اینکه در موضوعات 
ســامانه های متعدد و وقت گیر هم اصناف 
گلایه هایی دارند و خواســتار یک سامانه 
یکپارچه هســتند، گفت: با تعاملات اتاق 
اصناف با شهرســتان ها می توان اختیارات 
برای صدور مجوزات قانونی به این اتاق داد 
تا نیاز به مراجعه هــای مکرر اصناف برای 
امورشان کاهش یابد. قادری تصریح کرد: 
اگر اتاق اصناف اســتان طرح و مشکلات 
خــود را درخصصوص صنــوف ارائه دهد، 
در کمیسیون حمایت از تولید و اقتصادی 
اقتصادی آن را دنبال خواهیم کرد. حجت 
جوانمردی، رئیس اتاق اصناف مرکز استان 
فارس هم در این مراســم گفت: با نظرات 
مشــورتی امیدواریم که موارد موجود در 

قانون نظام صنفی را اصلاح کنیم.

حرکت مدیریت شهری شیراز
 برای تبدیل شدن به شهر مدرن اسلامی

به گزارش ســبحان- دبیر جامعه روحانیت شــیراز با تقدیر از تلاش  
محمدحسن اسدی، شهردار این شهر مقدس در حوزه هایی نظیر عمرانی، 
فرهنگی، مالی، جهش آســفالت، خدمات شهری و ... ابراز امیدواری کرد: 
در ســایه تلاش های مجموعه شورای اسلامی شــهر و شهرداری با فراهم 
آوردن زیرساخت های موردنیاز، این کلانشهر به سمت تبدیل شدن به یک 
شهر مدرن اسلامی حرکت و زمینه برای الگوشدن آن در میان کلانشهرها 

در ابعاد مختلف فراهم آید.
دبیر جامعه روحانیت شیراز با تقدیر از تلاش  محمدحسن اسدی، شهردار 
شــهر مقدس شــیراز در حوزه هایی نظیر عمرانی، فرهنگی، مالی، جهش 
آســفالت، خدمات شــهری و ... ابراز امیدواری کرد: در ســایه تلاش های 
مجموعه شــورای اسلامی شهر و شهرداری با فراهم آوردن زیرساخت های 
موردنیــاز، این کلانشــهر به ســمت تبدیل شــدن به یک شــهر مدرن 
اســلامی حرکت و زمینه برای الگوشــدن آن در میان کلانشهرها در ابعاد 
مختلف فراهم آید. حجت الاسلام والمســلمین ســید محی الدین طاهری 
ضمن تقدیر از زحمات شــهرداری شیراز اظهار کرد: این اقدامات مشهود 
و بیانگر عزم راســخ آن نهاد مردمی برای ارائه خدمات حداکثری به مردم 
شــریف شهر مقدس شــیراز اســت. وی بیان کرد: گزارش های دریافتی 
از ســوی دفتر جامعه روحانیت شــیراز و بررســی و کنکاو نقاط قوت و 
ضعف خدمات ارائه شــده براساس شاخص های مدنظر مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( در دســتور کار قــرار گرفت که غالبــاً در این گزارش ها 
از ســوی شهردار شــیراز لحاظ شده اســت. دبیر جامعه روحانیت شیراز 
ضمن قدردانی از شــهردار و مجموعه شــورای اسلامی شهر و شهرداری 
شــهر مقدس شــیراز ابراز امیدواری کرد: در ســایه تلاش های مجموعه 
شــورا و شــهرداری با فراهم آوردن زیرســاخت های موردنیاز، شیراز به 
ســمت تبدیل شدن به یک شهر مدرن اســلامی حرکت کند و مردم این 
شــهر که به حق از شایســته ترین مردمان ایران اسلامی در برخورداری از 
بالاترین ســطح خدمات و امکانات هســتند از نتیجه زحمات شبانه روزی 
آن نهاد خدوم برخوردار شــوند و زمینه برای الگو شــدن شیراز در میان 
کلانشــهرها در ابعاد مختلف فراهم آید. حجت الاسلام والمسلمین طاهری 
همچنین از ارسال گزارش عملکردهای آن مجموعه از تلاش های خالصانه 
تمام کارکنان کوشــا و به ویژه جنابعالی تقدیر به عمل آمده و آرزوی دوام 

توفیقات را مسألت دارم.

برقراری بیش از ۱۱۶ هزار تماس
 با مرکز مشاوره تلفنی رایگان ۱۴۸۰ بهزیستی فارس  

به گزارش سبحان-محمدرضاهوشیار، مدیرکل بهزیستی فارس با بیان 
اهمیت روزافزون ســلامت روان و نقــش آن در جامعه گفت: این موضوع 
حاکی از اهمیت انســان به عنوان یک موجود اجتماعی اســت. هوشیار 
افزود: شعار هفته سلامت روان امســال )اهمیت سلامت روان در محیط 
کار( تعیین گردیده از آن رو که بهداشــت روانی در محیط کار این روزها 

برای همه کارکنان تبدیل به موضوع مهمی شده است.
 حمایــت از عوامــل روانی محیط کار یک امر بســیار ضروری اســت و 
ســلامت روانی مدیران و کارکنان باعث کاهش فرسودگی شغلی، افزایش 
کارآمدی آنها در محیط کار و نیز پیشــرفت شغلی نیز می شود. مدیرکل 
بهزیســتی فارس به تشــریح برخی اقدامات صورت گرفته توســط دفتر 
مشــاوره و امور روانشناختی، معاونت امور تو ســعه پیشگیری بهزیستی 
فارس نیز  پرداخت و اظهار داشــت: در ۶ ماهه اول ســال جاری، بیش از 
11۶ هزار تماس با مرکز مشــاوره تلفنی 1۴۸۰ بهزیســتی فارس توسط 
هم اســتانی های گرانقدر برقرار شده اســت و  در هفته بهزیستی، هفته 
دولــت و هفته ســلامت روان به جامعه هدف خدمات مشــاوره رایگان و 
نیم بها ارائه گردیده است. هوشیار همچنین به غربالگری اضطراب3۸۴3 
کودک ۵ و ۶ ســاله در اســتان در ۶ ماهه اول سال جاری  اشاره نموده و 
افزود: آموزش های پیش از ازدواج و زندگی خانواده  نیز  توســط مشاوران 
متخصص و مجرب بهزیســتی فارس به ۲۲۴۶۸ نفر ارائه شــده اســت.  
 هوشــیار ا انعطاف پذیری،توانایی در کنترل اســترس، مسئولیت پذیری
و تغییرپذیری را از مشــخصات افراد دارای ســلامت روان در محیط کار 
عنوان کــرد و گفت: ترکیب تمام این موارد بــه آنها کمک می کند تا به 
بالاترین حد پتانســیل خود برســند. به همین دلیل اســت که توجه به 
 سلامت روان در محیط کار، اهمیت بسیار زیادی دارد و به ارتقاء بهره وری 

افراد منتج می گردد. 

مرکز آموزش های فرهنگی و مهارتی دانشگاه شیراز 
آغاز به کار کرد

 
 به گزارش ســبحان-معاون فرهنگی دانشــگاه شــیراز گفت: مرکز 
آموزش هــای فرهنگی، هنری و مهارتی دانشــگاه شــیراز کــه با عنوان 

»مهراد« راه اندازی شده، با ارائه ۲۵ دوره آموزشی آغاز به کار کرد.
 حامد تقوایی عنوان کرد: ۲۵ دوره آموزشــی ارئه شده در حوزه های هنر، 

رسانه و فنی و مهندسی آماده پذیرش دانشجویان است.
وی افزود: کارگاه های عملی طراحی و دوخت، چاپ دستی، فیلمنامه نویسی، 
داستان نویســی، فن بیان و گویندگی، خوشنویســی نستعلیق و شکسته، 
خوشنویســی نســتعلیق تحریری، جواهرســازی مقدماتی، فرش و گلیم 
مقدماتی، سفال و سرامیک مقدماتی، نقاشی دیجیتال مقدماتی، اسکیس 
معماری مقدماتی، طراحی معماری با ضوابط مقررات ملی )برای اولین بار 
در شیراز(، فیگور، نقاشی دیواری و پتینه، طراحی و اسکیس، نقاشی رنگ 
روغن و عکاســی از دوره های گروه هنر و رسانه مرکز آموزش فرهنگی و 

مهارتی دانشگاه شیراز در این نوبت است.
تقوایی اضافه کرد: کارگاه های آموزشــی برنامه نویسی پایتون ، دیجیتال 
 ،Altium Designer کارگاه آموزشــی ،ARM مارکتینــگ، پروژه محور
پروژه محور آردوینو، گارگاه آموزشــی متلب و کارگاه آموزشی C# نیز از 

دوره های فنی و مهندسی مرکز مهراد است.
معاون فرهنگی دانشگاه شیراز اظهار کرد: مرکز آموزش فرهنگی، هنری و 
مهارتی مهراد با هدف گسترش امید، نشاط و پویایی در جامعه دانشگاهی، 
تقویت برند دانشــگاه شــیراز در آموزش های فرهنگــی- هنری، ترویج 
هنرهای اصیل ایرانی اســلامی، اعتلای فرهنگی فضای عمومی دانشــگاه، 
ترویج و تقویت فرهنگ کار، تولید، کارآفرینی، نقش آفرینی دانشــگاه در 
تحقق شــعار جهش تولید با مشــارکت مردم و ارتقای کیفیت آموزشی 

مهارتی دانشجویان راه اندازی شده است.
تقوایی اضافه کرد: معاونت فرهنگی اجتماعی دانشــگاه شیراز، این مرکز 
آمــوزش فرهنگی و مهارتی را با رویکــرد و راهبرد »آموزش مهارت محور 
و کارآفریــن، هنر متعهد و تمدن ســاز و علوم انســانی اســلامی« ویژه  

دانشجویان، استادان و کارکنان دانشگاه راه اندازی کرده است.
معاون فرهنگی دانشــگاه شیراز اعلام کرد: مرکز آموزشی مهراد به دنبال 
آن است تا 1۰۰ عنوان دوره آموزشــی در زمینه های هنر، رسانه، فنی و 
مهندسی، علوم انســانی، فرهنگ و تمدن و خانواده و سبک زندگی ارائه 

کند.
وی گفت: علاقه مندان برای کسب اطلاعات بیشتر و ثبت نام در دوره های 
آموزشــی مرکز مهراد، می توانند به ســایت این مرکز آموزشی به نشانی 

https://mehrad.shirazu.ac.ir/ مراجعه کنند.

7 اخبار سال سی ویکم  شماره 6400 چهارشنبه 1403/07/25                   

به گزارش ســبحان- مدیرعامل شــرکت گاز استان فارس 
گفت: مصرف گاز در بخش  خانگی در شش ماه نخست امسال 
به بیــش از هفتصد میلیون متر مکعب رســید. وحید بهفر با 
اعلام اینکه در شش ماه نخســت امسال میزان مصرف گاز در 
بخش خانگی اســتان نسبت به مدت مشــابه در سال گذشته 
افزایش داشته اســت، گفت: مصرف گاز خانگی در شش ماهه 

ســال نخست امســال حدود هفتصد و دو میلیون و دویست و 
هشتاد هزار مترمکعب بود. وی مصرف گاز در شش ماه نخست 
ســال گذشته در بخش خانگی را بالغ بر پانصد و شصت و پنج 
میلیون مترمکعــب اعلام و تأکید کــرد: مدیریت مصرف گاز 
طبیعی به خصوص در بخش خانگی یک ضرورت اجتناب ناپذیر 
اســت که این امر جز با تبیین و نهادینه شدن فرهنگ اصلاح 
الگوی مصرف و همکاری همه جانبه مردم و مســئولان امکان 
پذیر نمی باشد. مدیرعامل شرکت گاز استان اظهار کرد: افزایش 
ســالانه تعداد مشترکان گاز خانگی و ورود مشترکان جدید به 
چرخه مصرف از یک سو و همچنین مصرف مشترکان گاز بالاتر 

از الگوی مصرف از سوی دیگر، عوامل عمده افزایش مصرف گاز 
در اســتان نسبت به سال گذشته شــده است. بهفر با اشاره به 
وجود بیش از یک میلیون و هفتصد و هفتاد هزار مشترک گاز 
خانگی در فارس، خاطر نشــان کرد: نزدیک به نود و نه درصد 
شهرها و نودو هفت درصد روستاهای استان فارس به شبکه گاز 
خانگی متصل هستند که این خود بر همت مضاعف مشترکان 
بــر صرفه جویی گاز می افزاید و اهمیــت توجه به صرفه جویی 
در مصرف گاز را از بیش از پیش برجســته می کند. مدیرعامل 
شرکت گاز استان فارس با اشاره به اینکه طبیعتاً با فرا رسیدن 
فصل سرد و در زمستان مصرف خانگی افزایش می یابد، گفت: 

کمبودی در تولید گاز وجود ندارد و تمامی اقدامات لازم جهت 
پایداری شــبکه گاز در استان توسط این شرکت در بخش های 
مختلف در حال انجام اســت اما مشکل اصلی ما اتلاف انرژی و 
گاز اســت که حتی با صرفه جویی نیز شاید جبران نشود و این 
ورای فرهنگ سازی اســت که هم افزایی دستگاه های متولی 
را می طلبد.  بهفر در پایان خواســتار اهتمام مشــترکان گاز و 
خانوارها در صرفه جویی مصرف گاز خانگی شد و تصریح کرد: 
مشــترکان خانگی از این طریق شرکت گاز را در راستای ارائه 
خدمات گازرسانی ایمن و پایدار به مشترکان در گستره فارس 

یاری دهند.

مدیرعامل شرکت گاز استان فارس:

 فارسی ها بیش از 700میلیون مترمکعب گاز در بخش خانگی مصرف کردند

به گزارش ســبحان- مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری 
و صنایع دســتی اســتان فــارس گفــت: تولید یکــی از ۸ طرح 
برگزیــده »ماراتــن مســتند پرتــره«، از پیــش رویدادهــای 
 ســومین جشــنواره بین المللی چندرســانه ای میــراث فرهنگی 

به پایان رسید. 
 محمــد ثابت اقلیدی با اشــاره به برگزاری ســومین جشــنواره 
بین المللی چندرسانه ای میراث فرهنگی در شیراز افزود: برای این 
جشــنواره بین المللی تعدادی پیش رویداد تعریف و اجراشده است 

که »ماراتن مستند پرتره« یکی از این برنامه ها است. 
مدیــرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان 
فارس گفت: هم اکنون تولید مســتند»صفر کاری« با حمایت اداره 
 کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس 

تولید و به پایان رسیده است. 
گفتنی است مســتند » صفرکاری« به تهیه کنندگی و کارگردانی 
بهرام ســلمانی سفری است به ناشــناخته ها و روایت انسانی است 
عاشــق و تنها که در گوشه ای از شــهر داربگرد جهت پاسداشت 
اخلاق، انسانیت، هنر و برای ماندن، برای بقا و برای زندگی کردن 

تلاش می کند. 
بهرام ســلمانی قبلًا فیلم مســتند »ابوریحان تالار خاطرات« را با 
حضور هنرمندان تئاتر شــیراز نویسنده و کارگردانی کرده است و 
این فیلم را هم روایت کرده اســت. »صفر کاری « روایتگر زندگی 
هنرمندی ناشــناخته و تلاشگر است که در گوشه خانه خود برای 
بقا و ماندن در مسیر زندگی با خانواده خود دست به ابتکار و تولید 
ســاز »سه تار « زده است و از این طریق برای امرارمعاش وزندگی 

بهتر کار می کند تا درگیر بحرانی دیگر نشود. 
ایــن هنرمند که روزی معلم بوده اســت، با اتفاقی که در مســیر 
زندگی اش می افتد تصمیم می گیرد با مشکلات اقتصادی و روحی 
روانــی بجنگد و خانواده را از همه مشــکلات نجات دهد. او ســاز 
جدیدی می زند و موفق می شود با ابزار معمولی و دم دستی بهترین 
ســاز » ســه تار « را تولید کند و بانام خود در اختیار هنردوستان، 

هنرمندان و علاقه مندان این ساز قرار دهد. 
بهرام سلمانی سعی کرده است با شیوه روایت گری و مشاهده نگر 
فیلم رئال و با زبان ســاده تصویر و حرکت سیال در مسیر رسیدن 

به این هنرمند، مستندی دلچسب و داستان گونه را روایت کند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان فارس:

تولید مستند »صفر کاری« به پایان رسید
رئیس پلیس فارس:

مقصر تصادفات جاده ای خود انسان است
به گزارش ســبحان- فرمانده انتظامی  فارس معتقد 
اســت که اســتاندارد نبودن جاده  دلیلی بر بروز تصادف 
و حتی یک فوتی نیســت چرا که در طــول روز هزاران 
خودرو از همان نقطه ای که می گوییم اســتاندارد نیست، 
عبور می کنند و مشکلی پیش نمی آید اما یک خودرو به 

دلیل سرعت زیاد تصادف می کند. 
 رهام بخش حبیبی در پاســخ بــه اینکه با توجه به آمار 
بالای تصادفات برون شــهری، به نظر شما چند درصد از 
راه ها و محورهای مواصلاتی فارس استاندارد است؟ گفت: 
هیچکدام از اینهــا را دلیل بر بروز تصادف و اینکه حتی 
یک فوتی ناشــی از تصادف بین جاده ای داشــته باشیم، 
نمی دانم. وی افزود: پیچی که اعلام می شود، حادثه خیز 
اســت چندین هزار خودرو از آن عبور کرده است اما یک 
خودرو واژگون می شود. راننده این خودرو هم باید مانند 

سایر خودرو آهسته تر رانندگی کند.
حبیبی در پاســخ به اینکه آیا بحث زیرساخت ها در این 
زمینــه تأثیر ندارد، گفــت: بله در زمینه زیرســاخت ها 
مشــکل داریم و مسئولان مربوطه هم این نواقص را رفع 
می کنند اما باید بدانیم که فارس بیشترین طول راه ها را 

در سراسر کشور و بیشترین جمعیت در جغرافیا دارد.
رئیــس پلیس فــارس تأکید کــرد: به نظــر من مقصر 
تصادفات جاده ای خود انســان اســت وقتــی خودرویی 

خراب اســت، چرا راننده آن را ســوار می شود و به جاده 
می رود و چرا قبل از اینکه به جاده بیاید یا ســوار خودرو 

شود، آن را امتحان نمی کند که مشکلی نداشته باشد.
وی اظهار کرد: در پیچ های خطر در محورهای مواصلاتی، 
علائم هشــدار زیادی گذاشــته شده اســت اما باز هم 
می بینیم که یک راننده به این علائم خطر اعتنایی نکرده 
و همچنان با ســرعت رانندگی می کند که این مسئله دو 
حالت بیشتر ندارد یا اینکه راننده مغرور است و می خواهد 
خود را نشان دهد که می تواند در پیچ خطر عبور کند یا 
اینکه ســرگرم صحبت کردن با دیگران یا با تلفن همراه 
یا غذا خوردن اســت. حبیبی همچنین در خصوص ورود 
کامیون ها به شــهر شیراز گفت: بیشــتر تردد کامیون ها 
از ورودی گویم و در مســیر کمربندی مشاهده می شود 
اما آن کامیون هایی که در شهر مشاهده می شود همگی 
خودروهایی هستند که برای قطار شهری یا جاهای دیگر 
کار می کننــد، در غیر این صــورت، مابقی کامیون ها در 
صورت ورود به شهر حتماً توقیف می شوند و ماشینشان 
به پارکینگ هدایت می شــود. فرمانده انتظامی فارس در 
پایان در خصوص الحاق روســتاهای حاشیه ای به شیراز 
هم گفت: برای پلیس فرقی نمی کند که به چه کســانی 
خدمات ارائه کند و هر روستایی که به شهر ملحق شود، 

به همگی خدمات رسانی می کنیم.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری فارس:

آموزش و پیشگیری در مدیریت بحران، نقش حیاتی دارد

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس:

 بر حمایت از واحدهای تولیدی کوچک تأکید داریم
مدیر دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس خبر داد:

فراهم شدن امکان ثبت نظر به صورت الکترونیکی 
برای مراجعه کنندگان

به گزارش ســبحان- حســینعلی امیری در 
اولیــن روز کاری خود با مدیــران کل فرهنگی، 

اجتماعی، آموزشی فارس دیدار کرد.
حســینعلی امیــری در دیــدار با مدیــران کل 
و رؤســای دســتگاه های اجتماعــی، فرهنگی، 
حمایتی، ورزشــی، هنری و آموزشــی فارس، از 
لطف و محبت این جامعه نسبت به انتصاب خود 
برای ســکانداری مدیریت استان فارس تشکر و 
قدردانی کرد و گفت: رکــن هرجامعه ای نظام 
تعلیم و تربیت است پس وجود هرگونه ضعف و 
کوتاهی در این حــوزه به ویژه آموزش و پرورش 

به هیچ وجه پذیرفتنی نیست.
اســتاندار فارس در ادامه افزود: خدمت رســانی 
به خانواده های شــهدا، جانبــازان، ایثارگران و 

مدافعان امنیت نظام و کشــور بر همه مسئولان 
کشــور نه یک وظیفــه اداری، بلکه یک وظیفه 

اسلامی انسانی است.
وی خطاب به مسئولان دســتگاه های حمایتی 
اســتان، اظهار داشــت: یکی از توصیه های ویژه  
رئیس جمهور به بنده پس از جلسه هئیت دولت 
این بوده که در اســتان بــه مددجویان بویژه به 

بانوان سرپرست خانواده باید توجه شود.
نماینــده عالی دولت در فارس بر ضرورت توزیع 
عادلانه امکانات و زیرساخت های ورزشی استان 
تأکید کــرد و گفت: هیچ منطقــی وجود ندارد 
که منابع کشور زیر فشــارهای سیاسی بصورت 
ناعادلانه توزیع شود. وی افزود: هزینه نگهداری 
برخی فضاهای ورزشــی بالاســت می بایست به 

ســمت واگــذاری قانونی این اماکــن به بخش 
خصوصی حرکت کنیم.

امیری در باب موضوع وقف هم گفت: در فرهنگ 
وقف و اســتفاده صحیح از موقوفات به افزایش 
اعتماد مردم نیازمندیم پس باید رویکرد جدیدی 

در این زمینه داشته باشیم.
وی در بخــش پایانــی ســخنان خــود یکی از 
مزیت هــای اســتان فارس و شــهر شــیراز را 
وجــود مراکز دانشــگاهی مختلــف و متنوع و 
 ســرآمد دانســت و بر توجه بیشتر در این حوزه 

تأکید کرد. 
در ابتدای این دیدار مدیران کل گزارشی مختصر 
از وضعیت دســتگاه خود به نماینده عالی دولت 

چهاردهم در استان فارس ارائه کردند.

استاندار فارس در اولین روز کاری تصریح کرد:

ضرورت توزیع عادلانه امکانات

به گزارش سبحان- رئیس شورای اسلامی شهر صدرا 
در آئیــن آغاز بــه کار دفتر مراجعات مردمــی  ابراهیم 
عزیزی، نماینده مردم شــیراز و زرقان در مجلس شورای 
اســلامی در شــهر صدرا، با بیــان اینکه فعالیــت دفاتر 
نمایندگان بخشی از بار پاسخگویی شورای اسلامی شهر 
را کم می کند، گفت: با جایگاهی که عزیزی در کمیسیون 
امنیت ملی دارند، تقاضا داریم ایجاد فرمانداری صدرا در 

اولویت های این شهر قرار گیرد. 
شجاعیان گفت: با توجه به مشکلات زیاد صدرا، به حضور 
نماینده دولت به صورت فرمانــداری یا فرمانداری ویژه 
اکنون نیاز است. تا سال 1۴۰۵که سرشماری انجام شود 
و بار جمعیت کنونی صدرا ثبت و اعمال شــود، دو ســه 

سال زمان را از دست می دهیم. 
وی بــه خبر وصــول لایحه تبدیل چند شــهر جدید به 
شهرســتان، در مجلس اشــاره کرد و گفت: درخواست 
داریم صدرا، دومین شهر پرجمعیت استان فارس از این 
قافله عقب نماند. رئیس شــورای اسلامی شــهر صدرا به 
عدم تعیین اعتبار از سوی کمیته برنامه ریزی استان برای 
صدرا پرداخت و تصریح کرد: ۲۵۰ هزار نفر در این شهر 
ســکونت دارند اما از اعتبارات عمومی بهره مند نیســتند 
که خلاف قانون اساســی است. وقتی صحبت از برابری و 
عدالت اجتماعی می شود مردم باید برابری را حس کنند، 
نه اینکه ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای عمران به بخش 
مرکزی شیراز اختصاص یابد و یک ریال به صدرا نرسد، 
یا اعتبارات این شــهر را برای ساخت آزادراه های شیراز 
بوشــهر و شــیراز اصفهان هزینه کنند. شجاعیان گفت: 
الان 1۰ درصد هزینه احداث آزادراه شــیراز بوشهر را به 
عهده شــرکت عمران صدرا گذاشته اند، در حالی که اگر 
شرکت عمران صدرا اعتبار کافی دارد، اولویت این است 

که زیرساخت های شهر را تکمیل کند. 
وی در انتها خواستار تعیین تکلیف مدیریت دوگانه صدرا 
شــد و  از نمایندگان مجلس خواست هر نماینده یک یا 

دو مورد از مسائل و چالش های صدرا را پیگیری نماید.

به گزارش ســبحان-مدیر دفتر روابط عمومی شرکت 
توزیع نیروی برق اســتان فارس از فراهم شــدن امکان 
ثبت نظر به صورت الکترونیکی جهت ســنجش میزان 
رضایتمندی مراجعه کنندگان از خدمات این شــرکت 
خبر داد.محمدرســول تحفه گفت: بــا توجه به اهمیت 
سنجش رضایتمندی ذینفعان و به ویژه مراجعین که چه 
به صورت حضوری و چه به صورت غیرحضوری خدمت 
دریافت می کنند، شرکت توزیع نیروی برق استان فارس 
از طریق استقرار ســامانه نظرسنجی الکترونیکی، بستر 
لازم جهت ثبت نظرات را  فراهم کرده است. وی تصریح 
کرد: جهت نظرســنجی از مراجعین حضوری در حوزه  
ستادی و در مدیریت های توزیع نیروی برق شهرستان ها، 
پوســتر کد دو بعدی تهیه و در اختیار مراجعه کنندگان  
قرار می گیرد تا با اســکن این کد، لینک نظرســنجی را 

مشاهده و نسبت به ثبت نظر اقدام نمایند. 

مدیــر دفتر روابط عمومی شــرکت توزیــع نیروی برق 
استان فارس با بیان اینکه بستر نظرسنجی از مراجعین 
غیرحضــوری که خدمات را از طریق ســایت شــرکت 
دریافــت می نمایند، نیز فراهم شــده اســت، گفت: در 
صفحه اصلی ســایت، آیتم نظرســنجی قرار داده شده  
و مراجعه کنندگان می توانند از این قســمت نســبت به 
ثبت نظر اقدام نمایند. تحفه یادآور شد: در این قسمت، 
نظرسنجی برای مراجعین حضوری شرکت که به هنگام 
مراجعه موفق به ثبت نظر از طریق اســکن کد دوبعدی 

نشده اند نیز مجدداً فراهم می باشد.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: نتایج به صورت آنلاین 
در دفتر روابط عمومی  دریافت و به مقام ارشــد سازمان 
ارائه می گردد و در صورت وجود نقاط قابل بهبود، موارد 
تعیین و اقدامات لازم جهت رفع آنها توســط واحدهای 

تخصصی انجام می پذیرد.

رئیس شورای اسلامی شهر صدرا:

یک ریال اعتبارات عمومی  به صدرا تعلق نگرفته است
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طرح روزحدیث روز

»بهترین دختر دنیا« منتشر شد
 کتاب »بهترین دختر دنیا« نوشته
علی شــعیبی با تصویرگری مریم 
ناجی از سوی نشر کتابنما منتشر 
شــد. کتاب »بهترین دختر دنیا« 
ســفری  شــعیبی،  علی  نوشــته 
دل نشین به دوران زندگی حضرت 
معصومه )س( اســت که با زبانی 
ساده، داســتان زندگی این بانوی 
 بزرگ را برای کودکان گروه سنی

۷ تا 10 سال روایت می کند.
 این اثر با اســتفاده از نثری شیرین، زندگی پربار حضرت معصومه )س( را از 
زبان مبارک خود ایشان به تصویر می کشد و کودکان را با الگوی کامل ایمان، 
عشق به اهل بیت )ع( و مهربانی آشنا می کند.تصاویر زیبا و خاطره انگیز، در 
کنــار روایت جذاب و گیرا، مخاطبان را به دنیایی پر از نور و معنویت دعوت 
می کند. این کتاب نه تنها داســتانی خواندنی و لذت بخش است؛ بلکه بستری 
مناسب برای آموزش ارزش های اخلاقی و دینی به کودکان و نوجوانان را نیز 
فراهم می آورد و آنها را به تفکر و الگوگیری از زندگی حضرت معصومه )س( 
ترغیب می کند.کتاب »بهترین دختر دنیا« نوشته علی شعیبی با تصویرگری 

مریم ناجی از سوی نشر کتابنما منتشر شده است.

نوبلیست های اقتصاد ۲۰۲۴ در بازار کتاب ایران
نوبل اقتصاد ســال 2024 به طور مشــترک به دارون عجم اوغلو، ســیمون 
جانسون و جیمز رابینسون رسید. از این سه نفر کتاب های مختلفی در ایران 

منتشر شده است که بعضاً هم پرفروش بوده اند.
 از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد:

آنچه نویسندگان کتاب »قدرت و پیشرفت« در این کتاب بر آنند که کارآفرینان 
و مدیران عرصۀ فناوری و نیز کارگران و نیروی کار بدون تحصیلات عالیه را 
به آن توجه دهند این نکته است که برخلاف عقاید مرسوم، پیشرفت فناوری 
به طور خودکار و بدون مداخلۀ انسانی، به خیر همگانی منجر نمی شود و همه 
را از مزایای خود بهره مند نمی ســازد. دارون عجم اوغلو و ســایمون جانسون 
در این کتاب »قدرت و پیشــرفت« با رجوع به تجربه های تاریخی دوره های 
مختلف تاریخ بشــر، از جمله دورۀ شــکوفایی صنعت در قرن نوزدهم، نشان 
می دهند که رشــد بهره وری برآمده از پیشــرفت فناوری تنها در زمان هایی 
توانســته به افزایش نیروی کار و اشتغال زایی و افزایش دستمزد منجر شود 
که خواســت و اراده کارفرمایان و صاحبان صنایع و مشاغل و تولیدکنندگان 
 و نیــز خواســت و اراده کارگــران بــر آن بوده کــه چنین اتفاقــی بیفتد.

راه باریک آزادی
این کتاب تلاش دیگری از جیمز رابینسون و دارون عجم اوغلو برای بررسی 
این مســأله اســت که چرا حرکت های آزادی خوهانــه و انقلاب ها در بعضی 
)تقریباً بسیاری( به جای آزادی به هرج ومرج و آشوب بیشتر منجر می شوند. 
اگر با انقلاب که شــدیدترین تحولات را ممکن می ســازد نمی توان قدرت را 

کنترل کرد، پس چه باید کرد؟ 
اگر اعمال تغییرات از بالا به صورت یه لطف چاره کار نیســت چه باید کرد؟ 
به نظر نویســندگان برای ظهور و شکوفایی آزادی، هم حکومت و هم جامعه 

باید قوی باشند. 
تــوازن میــان ایــن دو محصــول نــه یک لحظــه انقلابــی بلکــه میوه 
مبــارزه ای دائمی و هر روزه اســت. به عبــارت دیگر در نظر نویســندگان 
 نیــل بــه آزادی نــه یک اتفــاق ماننــد انقلاب بلکــه یک فرایند اســت.

چرا ملت ها شکست می خورند؟
»چرا ملت ها شکســت می خورند« اثر مشترک دیگری از عجم اوغلو و جیمز 
رابینسون اســت. این کتاب در همان سال انتشــار )2012( یکی از 10 اثر 
دانشــگاهی برجسته در حوزه اقتصاد سیاسی شناخته شد. کتاب به پرسشی 
پاســخ می دهد که قرن ها متخصصــان را درمانده کرده اســت: چرا برخی 
کشــورها ثروتمند و برخی دیگر فقیرند و به واسطه ثروت و فقر، سلامتی و 

بیماری غذا و قحطی از یکدیگر مجزا می شوند؟
نزاع هزار ساله ما بر سر فناوری و بهروزی

کتاب »نزاع هزار ســاله ما بر ســر فناوری و بهروزی« نوشــته دارون عجم 
اوغلو و ســایمون جانســون اســت که انتشــارات روزنه آن را منتشر کرده 
 اســت. کتــاب به این ســؤال مهم می پــردازد که زندگی همه مــا را تحت 
تأثیــر قرار می دهــد: فن آوری، خصوصــاً هوش مصنوعی چطور بر شــغل 
 و زندگــی و آینــده ما اثــر می گذارد؟ آیا فقــط ما را منتفع می ســازد؟ یا 
مضراتــش می توانــد بیــش از عایداتش باشــد؟ مؤلفان این اثــر معتقدند 
 تکنولــوژی فقط وقتی بــه رفاه همگانــی می انجامد کــه از طریق حقوق، 
ارزش هــا، اصول و قوانین دموکراتیک رام شــود و در مســیر بهبود کیفیت 

زندگی ما قرار گیرد.

رهبری تاریخی یک ارکستر توسط ۳ دست رباتیک
فن آوری
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میوه ها و سبزیجات غنی از آنتی اکسیدان

آنتی اکسیدان ها شامل مواد غذایی مختلفی هستند 
که حتماً قبلًا نام آنها را شــنیده اید. مثــلًا کارتنوئیدها 
مانند بتاکاروتن، لیکوپن و ویتامین C، این مواد نمونه ای 
از آنتی اکسیدان هایی هستند که فرآیند اکسیداسیون یا 
واکنش سلولی در برابر اکسیژن، پراکسید یا رادیکال های 
آزاد را مهار می کنند. برای ســلامتی و طول عمر، فواید 
مصرف برخــی از آنتی اکســیدان های خوراکــی مانند 

سبزیجات، چای ها و مکمل ها عبارت اند از:
کند شــدن روند پیری در پوست،ســلامت نسوج بدن، 
ســلامتی مفاصل، حفاظت از قلب و مغز، داشتن پوستی 
ســالم تر، جوان تر و درخشــان تر، کاهش ریســک ابتلا 
به ســرطان های مختلــف، افزایش ســم زدایی در بدن، 
افزایش طول عمــر، جلوگیــری از بیماری های قلبی و 
ســکته، کاهش مشــکلات شــناختی مانند زوال عقل، 
تقویت چشــم ها، کاهش ریسک مشکلات چشمی مانند 
آب مرواریــد و بیماری ماکولا که موجــب از بین رفتن 

شبکیه چشم می شود.
 چرا بــه آنتی اکســیدان ها نیــاز داریم و چه 

عملکردی در بدن دارند؟
منابع غذایی سرشــار از آنتی اکسیدان مانند سبزیجات، 
ادویه جات و انــواع چای باعث کاهش تأثیر رادیکال های 
آزاد یا اســترس اکسیداتیو می شوند که عامل ایجاد انواع 
بیماری ها هستند. مشــکلات جسمانی که امروزه با آنها 
روبه رو هســتیم مانند بیماری های قلبی، سرطان و زوال 
عقل به دلیل افزایش میزان آســیب اکسیداتیو و التهاب 
رخ می دهند. به عبارت ساده، اکسیداسیون یک واکنش 
شــیمیایی بوده کــه موجب تولیــد رادیکال های آزاد و 
واکنش های شــیمیایی زنجیره ای دیگر نیز می شود که 
مســئول آسیب های سلولی هســتند آنتی اکسیدان ها از 
عوامل مهم تغذیه ای هستند که نقش مهمی در عملکرد 
سیســتم ایمنی ما دارند.این مواد رادیکال های آزادی را 
که ناشی از مصرف انرژی است از بدن پاک می کنند. اگر 
رادیکال هــای آزاد در بدن باقی بمانند می توانند به جدار 
سلول ها آســیب برسانند و باعث مرگ ســلولی بشوند. 
آنتی اکسیدان ها محیط را از سمومی که ناشی از مصرف 

انرژی در سلول ها است پاک می کنند.
 استفاده از آنتی اکسیدان ها در غذای رژیمی برای مقابله 
با آســیب های ناشی از نور آبی یا اشعه ی خورشید، رژیم 
غذایی نامناسب، سیگار کشیدن یا استفاده از مواد مخدر، 
مصــرف داروها، مســمومیت یا قــرار گرفتن در معرض 
مواد شــیمیایی، اســترس زیاد و ســایر عوامل طبیعی 
 که برای ســلامتی خطرآفرین هســتند، بســیار لازم و 

کمک کننده است.

در فرایند مبارزه با آســیب های ناشــی از 
آنتی اکســیدان ها  آزاد،  رادیکال هــای 
درحالی که با ســلول های بدخیم یا ســرطانی 
مقابله می کنند، از ســلول های سالم نیز محافظت 
می نمایند. حال برای استفاده از این آنتی اکسیدان ها 
اول باید منابع اصلی آنها را شــناخت و سپس میزان 
گرفــت. نظــر  در  نیــز  را  آنهــا   مصــرف 

 میوه های سرشار از آنتی اکسیدان کدامند؟
همان طور که گفته شد برخی از آنتی اکسیدان ها را بدن 
خود تولید می کند و برخی دیگر از طریق خوردن میوه ها 
و مواد غذایی سرشار از آنتی اکسیدان تأمین می شود. این 

میوه ها شامل:
 آلوبخارا: ظرفیت آنتی اکسیدانی کل در نصف پیمانه آلو 
سیاه 48۷3 و ظرفیت آنتی اکسیدانی کل در نصف پیمانه 

آلوبخارا ۷291 است.
 کشــمش: انگــور قرمز در هــر وعــده دارای ظرفیت 
آنتی اکســیدانی کل 201۶ و کشــمش حــاوی ظرفیت 

آنتی اکسیدانی کل 2490 است.
  بلوبری آنتی اکسیدانی قوی

بلوبری سرشــار از آنتی اکسیدان اســت. آنتی اکسیدان 
موجود در ایــن میوه می تواند از ابتــلا به طیف انبوهی 
از بیماری هــا جلوگیری کند. نکته شــگفت انگیز این که 
خوردن یک فنجان بلوبری 13، 42۷ آنتی اکســیدان کل 

را ارائه می دهد.
 شــاه توت: شــاه توت نیــز از میوه هــای سرشــار از 

آنتی اکسیدان است.
 توت فرنگــی: توت فرنگی هم مثل بلوبری و تمشــک 
دارای آنتی اکســیدان زیادی است که از سلول های سالم 

در برابر بسیاری از انواع سرطان ها محافظت می کند.
 تمشک: آنتی اکسیدان اســید الاژیــک که در تمشک، 
انار، گردو و کرن بری وجود دارد، توانایی آنتی اکسیدانی 
کوئرســتین، آنتی اکسیدانی که در ســیب، انگور، پیاز و 

گندم سیاه هست را تقویت می کند.
 آلو: خانواده آلو همه دارای مقادیر زیادی آنتی اکسیدان 
هســتند، اما با خوردن آلو سیاه 48۷3 آنتی اکسیدان در 

هر وعده دریافت خواهید کرد.
 پرتقال: پرتقال همراه با انبه، هلو و هندوانه، سرشــار 
از بتا-کریپتوکســانتین هســتند که یک آنتی اکسیدان 
قدرتمند بوده و یکی از جفت ترکیباتی اســت که خطر 

آرتروز را 20 تا 40 درصد کاهش می دهد.
 انگور قرمز: شــما می توانید 20 حبه انگور قرمز بدون 
هســته را خورده و علاوه بر دریافت آنتی اکسیدان لازم 

برای بدن، فقط 100 کالری مصرف کنید.
 گیلاس: گیلاس هــای آبــدار و ترش بهتریــن منبع 
آنتی اکســیدانی ملاتونین هستند. گیلاس های دیگر هم 
این آنتی اکســیدان را دارند، اما گیلاس ترش بیشــترین 
مقدار را دارد. ملاتونین از پوســت در برابر اشــعه ماورا 
بنفــش محافظت کرده و بــه ترمیم پوســتی که دچار 
آفتاب سوختگی شــده است نیز کمک می کند، زیرا رشد 
سلول های پوستی جدید را تحریک می کند. علاوه بر این، 
گیلاس دارای ویتامین C اســت که برای ساخت کلاژن 

ضروری است.
  سبزیجاتی که حاوی آنتی اکسیدان هستند

 کلم پیچ: کلم پیچ سرشار از آنتی اکسیدان و ویتامین های 
مفید در مقابله با سرطان است. همچنین منبع خوبی از 

بتاکاروتن و بهترین ترکیب لوتئین و زئاگزانتین است.
  اســفناج: اســفناج مملــو از کاروتنوئیدهــا اســت؛ 
آنتی اکسیدان هایی که باعث سلامت چشم می شوند و به 
جلوگیری از دژنراســیون ماکولا که دلیل اصلی نابینایی 

در افراد مسن است کمک می کنند.
 جوانه بروکسل: جوانه بروکســل دارای مقدار زیادی 
سولفورافان و همچنین ترکیباتی به نام ایزوتیوسیانات است. 
 این دو دارای اثرات محافظتی خوب در برابر سرطان هستند.
 جوانه گیاه آلفافا )یونجه(: این ســبزی کوچک غنی 
از بتاکاروتن اســت. آنتی اکســیدانی که از ســرطان ریه 
محافظت می کند و به ســلامت پوســت، مو، ناخن، لثه، 
غدد، استخوان ها و دندان ها کمک می کند. به علاوه، جوانه 
یونجه منبع خوبی از ویتامین E است، این ویتامین قادر 
اســت از حملات قلبی و ضربه مغــزی جلوگیری کرده و 

خطر مرگ ناشی از سرطان مثانه را کاهش دهد.
از  سرشــار  بروکلــی  کلــم  بروکلــی:  گل کلــم   

آنتی اکسیدان های ضد سرطان است.
 چغنــدر: چغندر مملو از مواد مغذی ســالم مانند پنج 
ویتامین ضروری، کلسیم، آهن، پتاسیم و پروتئین است.

 C فلفــل دلمه ای قرمز: یک فلفل متوســط ویتامین  
زیــادی دارد و از آترواســکلروز یــا تصلب شــرایین که 

می تواند منجر به بیماری قلبی شود، جلوگیری می کند.
 پیاز: با خوردن خام آن از آنتی اکسیدان های ضدسرطان 
سبزیجات بیشــترین بهره را خواهید برد. پختن پیاز در 
حرارت زیاد به طور قابل توجهی از مزایای فتوشــیمیایی 
محافظت کننده در برابر سرطان ریه و پروستات می کاهد.
ذرت: هرچه ذرت مدت بیشــتری پخته شــود، ســطح 
آنتی اکســیدان هایی ماننــد لوتئین که بــا نابینایی در 

بزرگ سالان مقابله می کند، بالاتر است.
 بادمجان:  انواع بادمجان سرشار از اسید کلروژنیک تلخ 
است که از تجمع پلاک های تهدیدکننده قلب در دیواره 
شریان محافظت می کند. همچنین بادمجان کلسترول را 
کاهش داده و به شــل شــدن دیواره عروق که می تواند 
خطر ابتلا به فشارخون بالا را کاهش دهد، کمک می کند.

برای افــرادی که می خواهند مواد غذایی را مصرف کنند 
که حاوی آنتی اکســیدان باشــد بهتر است برنامه غذایی 

منظمی را دنبال کنند. این برنامه شامل:
ســعی کنید صبح را با خوردن غلات آغاز نمایید. افزودن 
انواع تــوت آبدار تازه به غلات، یک غذای دل چســب و 
خوشمزه خواهد شد. می توانید بلغور جو دوسر و کشمش 
و یک لیوان آب میوه تازه یا ماست مخلوط شده با بلوبری 
تازه را میل نمایید. در وعده ناهار لوبیا قرمز یک افزودنی 
ســالم برای خوراک، پاســتا و سالاد به حســاب می آید. 
سبزیجات مخلوط خردشــده را به همراه یک عدد میوه 
جهت تکمیل وعده غذایی در برنامه وارد کنید. اگر شــما 
غذاهای غیرگیاهی مصرف می کنید، می توانید از ساندویچ 
سالاد مرغ همراه با سبزیجات مخلوط نیز استفاده کنید.

یک ربات رهبر ارکســتر در آلمان روی صحنه رفت و 
در کنسرتی بی نظیر یک گروه ارکستر را رهبری کرد.
 Dresden(به نقل از گاردین، درســدن ســینفونیکر
Sinfoniker( یک ارکســتر آلمانی مســتقر در شهر 

درسدن است. 
این ارکســتر به دلیل رویکرد نوآورانه اش به موسیقی 
کلاســیک و تمایلش برای آزمایش با اشــکال جدید 
شناخته می شــود. »سمفونی ربات« که در تاریخ 12 
و 13 اکتبر 2024 برگزار شــد، بیســت و پنجمین 

سالگرد ارکستر سمفونیک درسدن را جشن گرفت.
در این اجراها آخرین پیشــرفت ها در موسیقی تحت 

رهبری ربات ها به نمایش گذاشته شد.
این ربات قرار نبود جایگزین رهبران ارکســتر انسانی 

شود، بلکه قرار بود ببیند چگونه انسان ها و ماشین ها 
می توانند با هم در عرصه موسیقی کار کنند.

این ربات ســه دســت که مایرا)MAiRA( نام دارد، 
می تواند به اجرای موســیقی هایی که برای یک رهبر 

ارکستر دشوار است، کمک کند.
رهبر ارکستر در واقع موســیقیدانی است که اجرای 

یک گروه موسیقی را هدایت می کند.
این کنسرت شــامل دو بخش بود. بخش اول شامل 
اجرای ســنتی به رهبری یک انسان و بخش دوم که 

توسط ربات مایرا رهبری شد.
در بخش اول، 20 نوازنده به رهبری مگنوس لادگارد 
موسیقی اجرا کردند و پس از آن مایرا در بخش دوم 

رهبری ارکستر را بر عهده گرفت.
در این بخش، مایرا با سه دست خود که هر کدام یک 
چوب نوری کوتاه در رنگ های مختلف را در دســت 
داشتند، به رهبری ارکستر پرداخت. گروه نوازندگان 
به ســه قسمت تقسیم شدند که هر قسمت از یکی از 

دست های مایرا پیروی می کرد.
در ایــن اجرا یک قطعه موســیقی که بــه ریتم های 
همپوشــانی پیچیده مشهور است و اجرای آن چالش 

برانگیز است، نواخته شد.

  جشن »پرواز بادبادک ها« - قزوین

   در حاشیه مراسم تشییع پیکر شهید عباس نیلفروشان

دانش زندگی

»فومو«، بلای جان نسل دیجیتال

ادبیات

 آغاز برداشت نیشکر- خوزستان

در عصری کــه زندگی هایمان به طــور مداوم در 
تعامل بــا دنیای دیجیتال اســت و شــبکه های 
اجتماعی مثــل اینســتاگرام، توییتــر، تلگرام و 
تیک تاک به بخشــی جدایی ناپذیــر از روزمره مان 
تبدیــل شــده اند، »فومو« به یکــی از پدیده های 
روان شــناختی رایج تبدیل شــده است. این ترس 
دائمی از اینکه ممکن است چیزی جذاب یا مهم را 
از دست بدهیم، به طرز زیرکانه ای روی رفتارها و 

احساسات ما تأثیر می گذارد.
برای بررســی دقیق تر این پدیــده و تأثیرات آن 
بــر زندگی روزمره، با ســمیه بابایــی، متخصص 

روان شناســی و اســتاد دانشگاه شــهید بهشتی به 
گفت وگو نشستیم تا از دیدگاه علمی و روان شناختی 

به تحلیل این موضوع بپردازیم.
 عوامــل شــکل گیری فومــو از دیــدگاه 

روان شناختی
بابایی در توضیح شــکل گیری فومو گفت: »فومو یا 
همان ترس از دســت دادن، مفهومی است که اولین 
بار در سال 2004 مطرح شد و به نگرانی افراد از اینکه 
دیگران در حال تجربه لحظات لذت بخشــی هستند 
 که خودشــان از آن محروم مانده اند، اشــاره دارد. 
دردنیای امروزی که شبکه های اجتماعی به یکی از 
اجزای اصلی زندگی تبدیل شده، این پدیده بیشتر به 
فضایی مرتبط اســت که در آن افراد زندگی یکدیگر 
را مشــاهده و مقایسه می کنند. این مقایسه ها باعث 

می شود افراد به این فکر بیفتند که شاید چیزی مهم 
یا لذت بخش را از دست داده اند.«

او توضیح داد که از نظر روان شــناختی، فومو نتیجه 
عدم ارضای نیازهای روانی فرد اســت. افرادی که از 
ارتباطات اجتماعی رضایت کافی ندارند یا احســاس 
تنهایی می کنند، بیشــتر در معرض این احســاس 
هســتند. بابایی افزود: »این ترس عمیقاً با اضطراب، 
تنهایی و نارضایتی پیوند دارد و باعث می شود افراد 
به طور مــداوم به دنبال تأییــد اجتماعی و تقویت 
روابطشــان باشــند. همین مســأله می تواند منجر 
به اســتفاده وسواســی و بیش از حد از شبکه های 

اجتماعی شود.«
 تأثیر فومو بر سلامت روان

 بابایی در مورد تأثیرات فومو بر سلامت روان هشدار 
داد و گفــت: »فومو می تواند باعث بروز اســترس و 

اضطراب شــدید شــود. افرادی که دائمــاً با این 
احساس دست وپنجه نرم می کنند، اغلب احساس 
می کنند از دیگران عقب مانده اند. این نگرانی مداوم 
نــه تنها از لذت بردن از لحظات روزمره جلوگیری 
می کنــد، بلکه باعث بــروز افســردگی در برخی 
از افراد نیز می شــود.« او همچنین به مشــکلات 
جسمی ناشی از فومو اشاره کرد: »افرادی که دچار 
فومو هســتند، ممکن اســت با مشکلات جسمی 
مانند کمبود خواب، خســتگی و حتی نشانه های 
روان تنی مواجه شوند. استرس و فشار ناشی از این 
احســاس می تواند توانایی تصمیم گیری و کنترل 

احساسات افراد را نیز تحت تأثیر قرار دهد.«
 فومو در نسل های مختلف

این روانشناس اشــاره کرد که فومو در تمام نسل ها 
وجود دارد، اما نحوه تجربه آن در گروه های ســنی 
مختلف متفاوت است. او توضیح داد: »نسل جوان تر 
به دلیل حضور گســترده تر در شبکه های اجتماعی 
بیشــتر تحت تأثیــر فومو قرار می گیرد. این نســل 
تمایــل دارنــد از فعالیت های اجتماعــی و لحظات 
دوستانشــان مطلع شوند و احساس کنند که ممکن 
اســت لحظات مهمی را از دســت داده باشــند. از 
ســوی دیگر، بزرگسالان ممکن است فومو را بیشتر 
در زمینه های شــغلی و اجتماعی تجربه کنند؛ مثلًا 
نگــران موفقیت های حرفه ای یا پیشــرفت دیگران 

باشند.«


